

ချမ်းသာခြင်းအကြောင်းတရား
သီလရှိခြင်းသည် အိုသည့်တိုင်အောင် ချမ်းသာ၏။ အခိုင်အမြဲတည်သော သဒ္ဓါတရား ရှိခြင်းသည် ချမ်းသာ၏။ အသိဉာဏ်ပညာကို ရခြင်းသည် ချမ်းသာ၏။ မကောင်းမှုကို မပြုခြင်း သည် ချမ်းသာ၏။
နာဂဝင်္ဂ(ဓမ္မပဒ-၃၃၃)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပ နိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်း၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိလာ အောင် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၂။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့်အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ် လုပ်ငန်းများအား မြှင့်တင်၍ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးနှင့် ပြည်သူ့လူထုတစ်ရပ်လုံး၏ လူမှုစီးပွားဘဝ မြှင့်တင်ရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ နိုင်ငံတော်၏ ပကတိအနှစ်သာရဖြစ်သော ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ရရှိထားသည့် ပြည်တွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးရလဒ်များ တည်ငြိမ်မှုရှိစေရေးအတွက် (NCA)ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထား လုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၄။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ် ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၅။ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး၏ အခွင့်အရေးများနစ်နာမှုမရှိစေရေးနှင့် နည်းလမ်းကျန် မှန်ကန်မှု ရှိသည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်ဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ပြီးစီးပါက လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံ ဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကျင်းပ၍ ထွက်ပေါ်လာသည့်အစိုးရအား နိုင်ငံတော်တာဝန် လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ခရစ်တော်မွေးနေ့(ခရစ္စမတ်)ကျေးဇူးတော်ချီးမွမ်းခြင်းအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ချီးမြှင့် ဘာသာတရားအဆုံးအမများနှင့်အညီ စည်းကမ်းတကျနေထိုင်လုပ်ကိုင်ခြင်းသည် သာယာဝပြောမှုကို ရစေမည်



နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂၄
ခရစ်တော်မွေးနေ့ (ခရစ္စမတ်) ကျေးဇူးတော်ချီးမွမ်းခြင်း အခမ်းအနားကို ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် နေပြည်တော် ကောင်စီနယ်မြေ ပျဉ်းမနားမြို့ ရန်အောင် (၁)ရပ်ကွက်ရှိ စိန့်မိုင်ကယ်ကက်သလစ် ဘုရားကျောင်း၌ ကျင်းပပြုလုပ်ရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တက်ရောက်ချီးမြှင့်သည်။
အဆိုပါ အခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ၊ ကောင်စီတွဲဖက်အတွင်းရေးမှူးနှင့် ဇနီး၊ ကောင်စီဝင်များနှင့် ဇနီးများ၊ ပြည်ထောင်စု စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ ☸

နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ ခရစ်တော်မွေးနေ့ (ခရစ္စမတ်)ကျေးဇူးတော်ချီးမွမ်းခြင်း အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူ များအား ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက်စဉ်။

ယနေ့ခေတ်ကြီးမှာ လူ့အဖွဲ့အစည်းကို မပျက်ပျက်အောင် ဖျက်ဆီးနေသူတွေ၊ မငြိမ်းချမ်းအောင် လုပ်နေသူတွေ ရှိသလို ဒီလိုလူတွေကြားထဲ သူများဖျက်ပြီးသား အပျက်အစီးကို ပြန်လည်ပြုပြင်နေသူတွေ၊ ငြိမ်းချမ်းမှု မရရအောင်၊ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု မရှိရှိအောင် တည်ဆောက်နေသူတွေလည်း ရှိပြန်ပါတယ်။
ဆောင်းပါး စာမျက်နှာ » ၁၀

ကျိုင်းတုံမြို့နယ် လွိုင်မွေဒေသ ချယ်ရီပန်းပွဲတော်နှင့် တိုင်းရင်းသားရိုးရာ အစားအစာပြပွဲ(၂၀၂၃) ဖွင့်ပွဲကျင်းပ
ကျိုင်းတုံ ဒီဇင်ဘာ ၂၄
ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) ကျိုင်းတုံမြို့နယ် လွိုင်မွေဒေသ ချယ်ရီပန်း ပွဲတော်နှင့် တိုင်းရင်းသားရိုးရာအစားအစာပြပွဲ(၂၀၂၃)ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား ကို ဒီဇင်ဘာ ၂၄ ရက် နံနက် ၈ နာရီက လွိုင်မွေတောင်စခန်းမြို့ စတုရန်း သုမင်္ဂလစေတီအနီး ချယ်ရီပင်တန်းတွင် ကျင်းပသည်။
စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၁ သို့ ☐



ကြေးမုံ

ကမ္ဘာတစ်ဝန်း မေတ္တာလွှမ်းခြုံခြင်းချမ်း

ယနေ့သည် ကမ္ဘာတစ်ဝန်း ငြိမ်းချမ်းသာယာပြောစေကြောင်းနှင့် ပျော်ရွှင်ချမ်းမြေ့မှုအပေါင်းပြည့်စုံသည့် မေတ္တာဓာတ်များ လွှမ်းခြုံနေကြောင်း တောင်းဆိုကြွေကြာသည့် ခရစ္စမတ်ပွဲတော်အခါသမယဖြစ်သည်။

ခရစ္စမတ်ပွဲတော်ခေလေ့ထုံးစံများသည် ဘာသာရေးပွဲတော်သက်သက်မှ တဖြည်းဖြည်းပြောင်းလဲလာကာ မိရိုးဖလာအယူအဆ၊ အမျိုးသားရေး စသော လောကီခေလေ့များပါဝင်သည့် ပွဲတော်ဖြစ်လာသည်။

ခရစ္စမတ်ပွဲတော်သည် အေးမြသည့်ဆောင်းကာလတွင် ပျော်ရွှင်ချမ်းမြေ့မှုအပေါင်းကို ဆောင်ကြဉ်းပေးသဖြင့် ကမ္ဘာတစ်ဝန်း မေတ္တာအေးဓာတ်များလွှမ်းခြုံပြီး ငြိမ်းချမ်းသာယာပြောသည့် ကမ္ဘာကြီးသဖွယ်ဖြစ်နေသည်။

မြန်မာနိုင်ငံသည် ထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာကို အဓိကအလေးထားယုံကြည်ကိုးကွယ် ဆည်းကပ်သည့်နိုင်ငံဖြစ်သော်လည်း ဘာသာရေးနှင့်ပတ်သက်လျှင် လွတ်လပ်စွာကိုးကွယ်ဆည်းကပ်ခွင့်ရှိသည်။

မျက်မှောက်ကာလ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ(၂၀၀၈ ခုနှစ်) အခန်း (၈) ပုဒ်မ(၃၅၄)(ဃ)အရ တိုင်းရင်းသားလူမျိုး တစ်မျိုးနှင့်တစ်မျိုး သို့မဟုတ် တိုင်းရင်းသားအချင်းချင်းကိုလည်းကောင်း၊

ဤဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ အာဏာတည်သောနေ့၌ နိုင်ငံတော်တွင် ရှိနေကြသည့် ကိုးကွယ်ရာဘာသာများဟူ၍ အသိအမှတ်ပြုကြောင်း ဖော်ပြထားချက်များသည် ဘာသာဝင်တစ်ဦးချင်းအနေဖြင့်လည်းကောင်း၊

ဘာသာတရားတိုင်းတွင် မေတ္တာ၊ ကရုဏာ အခြေခံသဘောတရားများ မပါမဖြစ်ပါရှိကြသဖြင့် မေတ္တာသည် အရာရာတိုင်းကို ကျော်လွှားနိုင်သော၊ ထိုးဖောက်နိုင်သော အင်အားကြီးမားသောစွမ်းအားတစ်ခုဖြစ်သည်။

သို့ဖြစ်ရာ မြန်မာပြည်သူပြည်သားအားလုံး စစ်မှန်သည့် ငြိမ်းချမ်းရေးရရှိပြီး နှလုံးစိတ်ဝမ်းအေးချမ်းပျော်ရွှင်ကြပါစေကြောင်း၊ ဘာသာ၊ သာသနာ၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေးမှအစ အစစအရာရာတွင် အဆင်ပြေချောမွေ့ကြပါစေကြောင်း၊

ပုံနှိပ်ခြင်းလုပ်ငန်းအမှတ် (၀၀၆၄၀)၊ ပုံနှိပ်ထုတ်ဝေခွင့်အမှတ်(၀၀၇၇၁)ဖြင့် ကြေးမုံသတင်းစာတိုက်က ထုတ်ဝေသည်။

(၇၆)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ အမျိုးသားရေးဦးတည်ချက်(၅)ရပ်

- ၁။ အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားနှင့် အမျိုးသားနိုင်ငံရေးဖြစ်သည့် ပြည်ထောင်စုမပြိုကွဲရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှုမပြိုကွဲရေးနှင့် အချုပ်အခြာအာဏာ တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးဟူသည့် ဒို့တာဝန် အရေးသုံးပါးကို ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်ရေး။
၂။ ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ပြီး ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုစနစ် တည်ဆောက်ရာတွင် အသိပညာ၊ အတတ်ပညာ၊ ပင်ကိုအရည်အသွေး၊ စွမ်းရည်များနှင့် ပြည့်စုံသည့် လူ့စွမ်းအား အရင်းအမြစ်များ မွေးထုတ်ပေးနိုင်သည့် ဘက်စုံပညာရေးကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။
၃။ ဥပဒေနှင့်အညီ လွတ်လပ်၍ တရားမျှတသည့် ရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပနိုင်ရေးနှင့် တစ်နိုင်ငံလုံး အကြားအလုပ်မရှိ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရရှိစေရေးအတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။
၄။ အကြမ်းဖက်ဖြစ်စဉ်များအားလုံး ချုပ်ငြိမ်းပြီး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ခိုင်မာစေရေးအတွက် ပြည်သူ့လူထုတစ်ရပ်လုံး ပိုင်းဝန်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး။
၅။ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများကို အခြေခံသည့် MSME စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို အားပေးမြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။

သက်တော်(၅၀)ပြည့် ရွှေရတုဝိဇာတမင်္ဂလာနှင့် (၁၁၄၁)ကြိမ်မြောက် သိက္ခာထပ်အလှူတော်မင်္ဂလာအခမ်းအနား ကျင်းပ

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၂၄ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ် (၁၅)ရပ်ကွက် အမှတ်(၆)ပိုင်း ဆေးရုံးပင်သဲအင်းဂူရိပ်သာ (၇)ထပ်ကျောင်းတိုက်ကြီး၏ ဦးစီးပဓာနနာယက ရွှေဥက္ကလာဆရာတော် ဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တစိန္တာမယ သာသနဇေဓမ္မာစရိယ ဗုဒ္ဓသာသနဇောတိပါလ ဓမ္မကထိကဗဟုဇနဟိတဓရ မဟာကမ္မဋ္ဌာနာစရိယ Dip, B.A, M.A, Ph.D ပြည်တွင်း/ပြည်ပသာသနာပြု အရှင်သူမြတ်၏ သက်တော်(၅၀)ပြည့် ရွှေရတုဝိဇာတမင်္ဂလာနှင့် (၁၁၄၁)ကြိမ်မြောက် သိက္ခာထပ် အလှူတော်မင်္ဂလာအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက အဆိုပါကျောင်းတိုက်၌ ကျင်းပသည်။



ဆရာတော် သာကေတမြို့ တိပိဋကကလင်္ကာကျောင်းတိုက် ဒွိပိဋကဓရ အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ ဘဒ္ဒန္တအဂ္ဂသာမိနှင့် ပင်သဲဘာတော်များ၊ အလှူရှင်များ တက်ရောက်ကြသည်။ ထို့နောက် တက်ရောက်လာကြသည့် အလှူရှင်များနှင့် ညွှပ်ပရိသတ်များက ရန်ကုန်တိုင်း သံဃနာယကဥက္ကဋ္ဌ ဆရာတော် သာကေတမြို့ တိပိဋကကလင်္ကာကျောင်းတိုက် ဒွိပိဋကဓရ အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ ဘဒ္ဒန္တအဂ္ဂသာမိ အရှင်သူမြတ်ထံမှ ငါးပါးသီလခံယူဆောင်တည်ခြင်း၊ နိုင်ငံကျော်အဆိုတော်တေးသံရှင် ကျော်ဆန်းမြင့်(ပြန်/ဆက်)

စိမ်းလဲ့လဲ့က မင်းပြားနယ်မှာချီ ၂၇ ပဒစီ အချဉ် အချဉ် မင်္ဂလာပိုဒ်စုံရတုဖြင့် ပူဇော်ခြင်း၊ ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များအား လှူဖွယ်ဝတ္ထုများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပြီး နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယက အကျိုးတော်ဆောင် သန်လျင်မြို့ မင်းကျောင်းပရိယတ္တိစာသင်တိုက်ကြီး၏ ဦးစီးပဓာနနာယက အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိကဓဇ ဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တစိန္တာဝံသ ဆရာတော်ကြီးထံမှ ရေစက်ချအနုမောဒနာတရား နာယူကြသည်။

လက်ပံတန်းမြို့၌ Grade - 5 သင်ရိုးသစ် မြို့နယ်အဆင့် ဆင့်ပွားသင်တန်းဖွင့်လှစ်

လက်ပံတန်း ဒီဇင်ဘာ ၂၄ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး လက်ပံတန်းမြို့ အမှတ်(၃) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းခန်းမ၌ ဒီဇင်ဘာ ၂၃ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် မြို့နယ်အဆင့် ဆင့်ပွားသင်တန်းဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကျင်းပရာ မြို့နယ်ပညာရေးမှူး ဒေါ်ဥမ္မာဦးက အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားပြီး သင်တန်းကို ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။ အဆိုပါသင်တန်းသို့ ဆရာ ဆရာမ ၂၀၉ ဦး တက်ရောက်ကြပြီး သင်တန်းကာလ လေးရက်ကြာမြင့်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

Table with 4 columns: စာတည်းမှူးချုပ်, စာတည်းမှူး, စာတည်းများ, ဘာသာပြန်, စာတည်းများ. Lists names and titles of staff members.

နေပြည်တော် - စာတည်းမှူး ၀၆၇-၃၆၁၂၆၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၆၇-၃၆၁၂၈၊ ၀၆၇-၃၆၁၃၀၊ ဖက်စ် ၀၆၇-၃၆၁၃၁ ရန်ကုန်ရုံးခွဲ - အမှတ် ၇၇၊ ၅၂ လမ်းနှင့် မဟာဗန္ဓုလလမ်းထောင့်၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ စာတည်းဌာန ၀၁-၂၉၂၈၃၂ မန်နေဂျာ - ၀၁-၈၆၀၀၆၈၅၊ စီမံ/ငွေစာရင်း ၀၁-၂၉၄၅၄၂၊ ဖြန့်ချိရေး ၀၁-၂၉၂၈၃၀၊ ကြော်ငြာ ၀၁-၃၉၇၃၃၀၊ ဖက်စ် ၀၁-၂၀၃၃၇၁

● ရှေးမှ ဝန်ကြီးများနှင့် ဇနီးများ၊ ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်ရုံးမှ အဆင့်မြင့် တပ်မတော်အရာရှိကြီးများနှင့် ဇနီးများ၊ နေပြည်တော် ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ နေပြည်တော် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး၊ နေပြည်တော် ကောင်စီနယ်မြေ၊ ခရစ်ယာန် အသင်းတော်များ ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ သိက္ခာတော်ရ ဆရာတော် ဒေါက်တာတင်မောင်အေးနှင့် ခရစ်ယာန်ဘာသာ ဘုန်းတော်ကြီးများ၊ သီလရှင်များ၊ ကက်သလစ် လူငယ်အဖွဲ့များနှင့် ခရစ်ယာန်ဘာသာဝင် ရုပ်မိရုပ်ဖများ၊ ဖိတ်ကြားထားသည့် ဧည့်သည်တော်များ တက်ရောက်ကြသည်။



ကြိုဆိုနှုတ်ဆက် ဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီးတို့သည် စိန့်မိုင်ကယ် ကက်သလစ် ဘုရားကျောင်းသို့ ရောက်ရှိကြရာ နေပြည်တော် ကောင်စီနယ်မြေ ခရစ်ယာန် အသင်းတော်များကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ သိက္ခာတော်ရ ဆရာတော် ဒေါက်တာ တင်မောင်အေး၊ ဘုန်းတော်ကြီး စိုးလင်းအောင်နှင့် ခရစ်ယာန်ဘာသာ ဘုန်းတော်ကြီးများ၊ တာဝန်ရှိသူများက ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှတို့ထံ ဘုန်းတော်ကြီး စိုးလင်းအောင်နှင့် သီလရှင် နော်ဂျူးဒဲစ်တို့က ခရစ္စမတ်အမှတ်တရ လက်ဆောင်ပစ္စည်းများ ပေးအပ်စဉ်။

ထို့နောက် အခမ်းအနားကို စတင်ကျင်းပပြီး ခရစ်တော်မွေးနေ့ အခမ်းအနားကို အဖွင့်မေတ္တာဖြင့် ဘုန်းတော်ကြီး စိုးလင်းအောင်က ဖွင့်လှစ်ပေးကာ ခရစ်ယာန်ဘာသာဝင် လူငယ်များက မွေသီချင်းဖြင့် သီဆိုချီးမွမ်းကြသည်။

ယင်းနောက် နေပြည်တော် ကောင်စီနယ်မြေ ခရစ်ယာန် အသင်းတော်များကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ သိက္ခာတော်ရ ဆရာတော် ဒေါက်တာ တင်မောင်အေးက ကြိုဆို နှုတ်ခွန်းဆက်စကား ပြောကြားရာတွင် ယခုကျင်းပ ပြုလုပ်သည့် ခရစ်တော်မွေးနေ့ (ခရစ္စမတ်) ကျေးဇူးတော်ချီးမွမ်းခြင်း အခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်ဝန်

များ မအားလပ်သည့်ကြားမှ ငြိမ်သက်စေလိုသည့် ပြင်းပြသော အလေးအနက်ထားပြီး နိုင်ငံတော် တိုင်းရင်းသား ပြည်သူများကို ရည်မှန်းချက်များဖြင့် မိမိတို့ စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ ချစ်သည့်စိတ်၊ နိုင်ငံတော်အေးချမ်း ခရစ်ယာန် ဘာသာဝင်များကို နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ကိုယ်တိုင်

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ခရစ်တော်မွေးနေ့(ခရစ္စမတ်) ကျေးဇူးတော်ချီးမွမ်းခြင်း အခမ်းအနားတွင် ခရစ္စမတ်နှုတ်ခွန်းဆက် စကား ပြောကြားစဉ်။

လာရောက်ချီးမြှင့်ပေးသည့်အတွက် မိမိတို့ ခရစ်ယာန်ဘာသာဝင်များ အနေဖြင့် အထူးကျေးဇူးတင် ဝမ်းမြောက်ဝမ်းသာ ဖြစ်ရပါ ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီး ချုပ်နှင့်တကွ အဖွဲ့ဝင်များအားလုံး ခရစ္စမတ်ကာလတွင် ငြိမ်သက် ခြင်း၊ ဝမ်းမြောက်ခြင်း၊ ပျော်ရွှင် ခြင်းနှင့် ပြည့်ဝပါစေကြောင်း နှုတ်ခွန်းဆက်စကား ပြောကြား သည်။

နှုတ်ခွန်းဆက်စကားပြောကြား ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ် မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်က ခရစ္စမတ် နှုတ်ခွန်းဆက်စကား ပြောကြားရာတွင် ခရစ်ယာန် ဘာသာဝင်များအနေဖြင့် ခရစ္စမတ် ပွဲတော် အစီအစဉ်များကို နှစ်စဉ် ဒီဇင်ဘာလတွင် ကျင်းပကြလေ့ရှိ ကြပါကြောင်း၊ အထူးသဖြင့် နှစ်စဉ် သတ်မှတ် ထားသည့် ဒီဇင်ဘာ ၂၅ ရက်နေ့ ဝန်းကျင်တွင် ကျင်းပကြပြီး လူတစ်ဦးနှင့် တစ်ဦး မေတ္တာ၊ ကရုဏာကိုပြသကာ ပျော်ရွှင်ခြင်း၊ ဝမ်းမြောက်ခြင်းများဖြင့် ကျင်းပ ကြသည့်အတွက် ယနေ့သည် ခရစ်ယာန် ဘာသာဝင်များ၏ ထူးကဲကြီးမြတ်သည့် နေ့ထူး နေ့မြတ် ဖြစ်ကြောင်းကိုလည်း ဂုဏ်ပြုပြောကြားလိုပါကြောင်း။

ယခုကဲ့သို့ ခရစ္စမတ်ပွဲတော် နေ့ထူးနေ့မြတ် အခါသမယတွင် ခရစ်ယာန် ဘာသာဝင်များနှင့် အတူ ပါဝင်ဆင်နွှဲရသည့်အတွက် များစွာ ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်မိပါ ကြောင်းနှင့် ခရစ်ယာန်ဘာသာဝင် များအားလုံးနှင့်တကွ မြန်မာ နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားများ အပါအဝင် ပွဲတော် အစီအစဉ်များကို နှစ်စဉ် ကမ္ဘာသူ၊ ကမ္ဘာသားများအားလုံး စာမျက်နှာ ၄ သို့။»



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်အား နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ ခရစ်ယာန်အသင်းတော်များကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ သိက္ခာတော်ရဆရာတော် ဒေါက်တာတင်မောင်အေး၊ ဘုန်းတော်ကြီး စိုးလင်းအောင်နှင့် ခရစ်ယာန် ဘာသာ ဘုန်းတော်ကြီးများ၊ တာဝန်ရှိသူများက ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြစဉ်။

- ❖ ခရစ္စမတ်ပွဲတော် ဝတ်ပြုကိုးကွယ်မှု ဆောင်ရွက်ခြင်း၏ အနှစ်သာရသည် လူသားမျိုးနွယ်များအပေါ် ဘုရားရှင်၏ ကြီးမားလှသည့် မေတ္တာတရားများ၊ ချစ်ခြင်းတရားများ၊ ကရုဏာတရားများကို မျှဝေပေးခြင်း၊ ပြသပေးခြင်းဖြစ်ပြီး တစ်ဦးအပေါ် တစ်ဦး မေတ္တာတရား၊ ချစ်ခြင်းတရားများနှင့် ခရစ္စမတ်၏ အနှစ်သာရကို လူသားအားလုံးက တည်ဆောက်ကြရမည်
- ❖ မည်သည့်ဘာသာကို ကိုးကွယ်သည်ဖြစ်စေ ဘာသာတိုင်းသည် လူသားများအတွက် လောကီ အကျိုး၊ လောကုတ္တရာကောင်းကျိုး၊ ငြိမ်းချမ်းမှု၊ မေတ္တာတရား၊ ချစ်ခြင်းတရား၊ ကရုဏာတရားများကိုသာ ညွှန်းပြပေးနေသည်ကို တွေ့ရမည်ဖြစ်

»» စာမျက်နှာ ၃ မှ
ခရစ်တော်၏ မေတ္တာတရားနှင့်
ငြိမ်းချမ်းသာယာ ရှိကြပါစေဟု
ထပ်လောင်းဆန္ဒပြု မေတ္တာပို့သ
အပ်ပါကြောင်း။

ခရစ္စမတ်ပွဲတော် ဝတ်ပြု
ကိုးကွယ်မှု ဆောင်ရွက်ခြင်း၏
အနှစ်သာရသည် လူသားမျိုးနွယ်
များအပေါ် ဘုရားရှင်၏ ကြီးမားလှ
သည့် မေတ္တာတရားများ၊ ချစ်ခြင်း
တရားများ၊ ကရုဏာတရားများကို
မျှဝေပေးခြင်း၊ ပြသပေးခြင်းဖြစ်ပြီး
တစ်ဦးအပေါ်တစ်ဦးမေတ္တာတရား၊
ချစ်ခြင်းတရားများနှင့် ခရစ္စမတ်
၏ အနှစ်သာရကို လူသားအားလုံး
က တည်ဆောက်ကြရမည် ဖြစ်ပါ
ကြောင်း၊ သို့မှသာ လူသားအားလုံး
ငြိမ်းချမ်းသာယာဝပြောသည့်
လူ့အဖွဲ့အစည်း၊ လူမှုအသိုက်
အဝန်းမှသည် အေးချမ်းသာယာ
သည့် ကမ္ဘာကြီးအဖြစ် ရောက်ရှိ
လာနိုင်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

ကမ္ဘာပေါ်တွင် ကိုးကွယ်မှု
ဘာသာများစွာရှိပြီး အဓိကဘာသာ
ကြီး လေးခုဖြစ် ဗုဒ္ဓဘာသာ၊
ခရစ်ယာန်ဘာသာ၊ အစ္စလာမ်
ဘာသာ၊ ဟိန္ဒူဘာသာတို့ကို
သတ်မှတ်ထားကြပါကြောင်း။
မည်သည့်ဘာသာကို ကိုးကွယ်
သည်ဖြစ်စေ ဘာသာတိုင်းသည်
လူသားများအတွက် လောကီ
အကျိုး၊ လောကုတ္တရာကောင်းကျိုး၊
ငြိမ်းချမ်းမှု၊ မေတ္တာတရား၊
ချစ်ခြင်းတရား၊ ကရုဏာတရား
များကိုသာ ညွှန်းပြပေးနေသည်ကို
တွေ့ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ငြိမ်းချမ်းသာယာဝပြောသည့်
နိုင်ငံအဖြစ် မလွဲမသွေ
တည်ရှိနေမည်
တစ်နည်းအားဖြင့် လူသားများ
၏ ကိုယ်ကျင့်တရားများနှင့်
ယဉ်ကျေးမှုများကို ချမှတ်ပုံဖော်
ပေးပါကြောင်း၊ တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး
အမုန်းတရားနှင့် ရန်ငြိုးရန်စ
အာယာတများကို စွန့်ပယ်ကြရန်၊
အကြမ်းဖက်ဖျက်ဆီးမှု သတ်ဖြတ်

မည်ဆိုပါက ငြိမ်းချမ်းသာယာ
သည့် လူ့အသိုက်အဝန်း၊ ငြိမ်းချမ်း
သာယာဝပြောသည့် နိုင်ငံအဖြစ်
မလွဲမသွေ တည်ရှိနေမည်ဖြစ်သည်
ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် နိုင်ငံသား
အများစုကိုးကွယ်သည့် ဗုဒ္ဓဘာသာ
သာသနာနှင့်အတူ ခရစ်ယာန်၊
အစ္စလာမ်၊ ဟိန္ဒူဘာသာသာသနာ
တို့အပြင် အခြားဘာသာများကို
လည်း အသိအမှတ်ပြုထားပါ
ကြောင်း၊ ဥပဒေများနှင့် မဆန့်
ကျင်ဘဲ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ
နှင့် အခြားဘာသာသာသနာများ
ကို ထိခိုက်နစ်နာမှုမရှိပါက မိမိတို့
ကိုးကွယ်သည့် ဘာသာသာသနာ
ကို လွတ်လပ်စွာ ကိုးကွယ်ခွင့်
ပြုထားပါကြောင်း၊ အသိအမှတ်
ပြုထားသည့် ဘာသာသာသနာ
များကိုလည်း တတ်နိုင်သမျှ ကူညီ
စောင့်ရှောက်မည်ဟု ဖွဲ့စည်းပုံ
အခြေခံဥပဒေတွင် ပြဋ္ဌာန်းထား
သည့်အတိုင်း ဆောင်ရွက်ပေး
လျက်ရှိပါကြောင်း။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် အများဆုံး
ကိုးကွယ်မှုရှိနေသည့် ဗုဒ္ဓဘာသာ
နှင့်အတူ ခရစ်ယာန်ဘာသာ၊
အစ္စလာမ်ဘာသာ၊ ဟိန္ဒူဘာသာ
နှင့် အခြားသော ဘာသာဝင်များ
သည် ရှေးနှစ်ပေါင်း ပဝေသဏီ

- ❖ မြန်မာနိုင်ငံတွင် အများဆုံး ကိုးကွယ်မှုရှိနေသည့် ဗုဒ္ဓဘာသာနှင့်အတူ ခရစ်ယာန်ဘာသာ၊ အစ္စလာမ်ဘာသာ၊ ဟိန္ဒူဘာသာနှင့် အခြားသော ဘာသာဝင်များသည် ရှေးနှစ်ပေါင်း ပဝေသဏီကတည်းက အတူတကွ နေထိုင်ခဲ့ကြ
- ❖ မည်သည့်ဘာသာကိုမျှ ထိခိုက်နစ်နာစေခြင်း၊ ခွဲခြားဆက်ဆံခြင်းမရှိဘဲ လူမျိုးမရွေး၊ ဘာသာမရွေး အပြန်အလှန် လေးလေးစားစား၊ ညီညီညွတ်ညွတ်၊ စည်းစည်းလုံးလုံးဖြင့် နိုင်ငံတော်၏ ကောင်းကျိုးများကို ညီအစ်ကိုမောင်နှမရင်းစိတ်ထားဖြင့် တည်ဆောက်ခဲ့ကြ
- ❖ ဘာသာရေးကိုအလွဲသုံးစားပြုပြီး မိမိတို့နိုင်ငံသားများ အချင်းချင်းအကြားတွင် စည်းလုံးညီညွတ်မှု ပျက်ပြားစေရန်၊ လေးစားယုံကြည်မှုလျော့ပါးပြီး မသင့်မြတ်အောင် လုပ်ဆောင်နေမှုများကိုလည်း အစဉ်သတိပြု ကာကွယ်ကြရန် လိုအပ်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှတို့က ခရစ္စမတ်အထိမ်းအမှတ်လက်ဆောင် သစ်သီးခြင်းပေးအပ်စဉ်။

ညီအစ်ကိုမောင်နှမရင်းစိတ်ထား
ဖြင့် တည်ဆောက်ခဲ့ကြပါကြောင်း၊
ဆက်လက်ပြီး တည်ဆောက်ကြ
ရန်လိုအပ်သကဲ့သို့ ဘာသာရေးကို
အလွဲသုံးစားပြုပြီး မိမိတို့နိုင်ငံသား
များအချင်းချင်း အကြားတွင်
စည်းလုံးညီညွတ်မှု ပျက်ပြားစေ
ရန်၊ လေးစားယုံကြည်မှု လျော့ပါး
ပြီး မသင့်မြတ်အောင် လုပ်ဆောင်

လိုအပ်သည်ကို တွေ့ရှိရမည်ဖြစ်ပါ
ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်
ရေးကောင်စီအနေဖြင့် ငြိမ်းချမ်းရေး
တံခါးများ အမြဲဖွင့်လှစ်ထားသကဲ့သို့
တပ်မတော် အနေဖြင့်လည်း
ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် အမြဲအသင့်
ရှိနေပြီး ထာဝစဉ်ဖိတ်ခေါ်ကြိုဆို
လျက်ရှိပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏
သမိုင်းကြောင်းအရ နိုင်ငံတော်ကို

ဘာသာသာသနာ၏ အဓိက
အဆုံးအမမှာ “သာယာဝပြောခြင်း”
ဖြစ်သည့်အတွက် ငြိမ်းချမ်းခြင်း
နှင့်အတူ တိုင်းပြည်သာယာဝပြော
ရေးအတွက် မိမိတို့အားလုံး
ဝိုင်းဝန်းဆောင်ရွက်ပေးကြရန်
ထပ်မံတိုက်တွန်းလိုပါကြောင်း၊
ဘာသာတရား အဆုံးအမများနှင့်
အညီ စည်းကမ်းတကျ နေထိုင်
လုပ်ကိုင်ခြင်းသည် သာယာဝပြော
မှုကို ရစေမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊
စားရေရိက္ခာ မလုံလောက်ခြင်း
သည်လည်း တိုင်းပြည်သာယာ
ဝပြောခြင်းကို တိုက်ရိုက်အထောက်
အကူပြုစေမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊
ထို့ကြောင့် နိုင်ငံတစ်ဝန်း ဘာသာ
ပေါင်းစုံ၊ ပြည်သူ့အားလုံး ဘာသာ
တရားနှင့်အညီ ကိုယ်စီထိန်းသိမ်း
ကြိုးစားလုပ်ဆောင်သွားကြရန်
လိုပါကြောင်း။

ဘာသာတရားအားလုံး
ငြိမ်းချမ်းစွာ အတူလက်တွဲ
နေထိုင်ရေး

၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွက် ကျင်းပ
သည့် ခရစ္စမတ် နေ့ထူးနေ့မြတ်
အခါသမယမှစ၍ မြန်မာနိုင်ငံတွင်
အဓိကလိုအပ်နေသည့် တည်ငြိမ်
အေးချမ်းရေး၊ လုံခြုံရေး၊ ငြိမ်းချမ်း
ရေးတို့ အမြန်ရောက်ရှိနိုင်ရေးနှင့်
ဘာသာတရားအားလုံး ငြိမ်းချမ်း
စွာ အတူလက်တွဲနေထိုင်ရေး
ဟူသည့် ကောင်းမြတ်သော အခွင့်
အရေးများကို မိမိတို့နိုင်ငံသားများ
အားလုံး ရရှိနိုင်စေရန် ဝိုင်းဝန်း
ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်သွားကြပါဟု
တိုက်တွန်းပြောကြားလိုပါကြောင်း။

လွန်ခဲ့သည့် နှစ်ပေါင်း ၂၀၀၀
ကျော်ကာလသည် ခရစ်တော်
မွေးဖွားသည့် ညအခါသမယ
တွင် ကောင်းကင်တမန်များက
သိုးထိန်းနေသည့် သိုးထိန်းများကို
ကိုယ်ထင်ရှားပြုပြီး “ရှင်လူကာ
အခန်းကြီး ၂ အခန်းငယ် ၁၄” တွင်
“Peace on Earth and Good will
toward men” “မြေကြီးပေါ်တွင်
လည်း ငြိမ်သက်ခြင်းရှိစေသတည်း၊
လူတို့အား မေတ္တာကရုဏာရှိစေ
သတည်း” ဟု ပြောကြားသည်ကို
ဖော်ပြထားပါကြောင်း။
ဘာသာရေးသည် လူသားများ

အတွက် စိတ်ဝိညာဉ်ဆိုင်ရာ
ယုံကြည်မှု၊ ခိုလှုံမှုဖြစ်သကဲ့သို့
ကြီးမားသည့် အင်အားလည်း
ဖြစ်ပါကြောင်း၊ လူသားများ
ကောင်းကျိုးအတွက် လိုအပ်နေ
သည့်ငြိမ်းချမ်းရေး၊ သာယာဝပြော
ရေး၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတို့ကို
ဆောင်ရွက်ရာတွင် ဘာသာရေး
အပိုင်းမှ ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခြင်းသည်
လည်း အကျိုးကျေးဇူးကြီးမားနိုင်
သည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း။

ယနေ့အစီအစဉ်ကို ဦးဆောင်
ကျင်းပသည့် ခရစ်ယာန်
ဘာသာဝင် ဆရာတော်ကြီးများနှင့်
ဆရာတော်များ၊ ပြည်ထောင်စု
အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာလူကြီးမင်း
များ၊ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊
အထူး ဧည့်သည်တော်များနှင့်
နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားများ အားလုံး
ကိုယ်စိတ်နှစ်ဖြာ ကျန်းမာချမ်းသာ
ပြီး မေတ္တာတရားပွားများနိုင်ကြပါ
စေ၊ ပျော်ရွှင်ခြင်း၊ ရွှင်လန်းခြင်း၊
ငြိမ်သက်ခြင်း၊ ငြိမ်းချမ်းခြင်း၊
ဝမ်းမြောက်ခြင်းနှင့်အတူ ခရစ္စမတ်
၏ ကောင်းခြင်းမင်္ဂလာ အဖြာဖြာ
ခံစားနိုင်ကြပါစေဟု ဆုမွန်ကောင်း
တောင်းပါကြောင်း ပြောကြား
သည်။

ထို့နောက် ဆရာတော် ရှာမို
အေးလက အထူးဆုမွန်ကောင်း
တောင်းစကား ပြောကြားသည်။
ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်
စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ
နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီးတို့
သည် ခရစ်ယာန်ဘာသာဝင်
ဆရာတော်ကြီးများနှင့် ဆရာတော်
များ၊ သီလရှင်များ၊ ကက်သလစ်
လူငယ်အဖွဲ့များ၊ ခရစ်ယာန်
ဘာသာဝင်ရပ်မိရပ်ဖများနှင့်အတူ
“တိတ်ဆိတ်ည သန့်ရှင်းညကျူး”
ဓမ္မသီချင်းကို စုပေါင်းသံပြိုင်သီဆို
ချီးမွမ်းကြသည်။

ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်
စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ
နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီးတို့ထံ
ဘုန်းတော်ကြီး စိုးလင်းအောင်နှင့်
သီလရှင် နော်ကျူးဒစ်တို့က
ခရစ္စမတ်အမှတ်တရ လက်ဆောင်
ပစ္စည်းများပေးအပ်ရာ နိုင်ငံတော်
စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ
နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က ခရစ္စမတ်
အထိမ်းအမှတ် လက်ဆောင်
သစ်သီးခြင်းနှင့် အလှူငွေများ
ပြန်လည်ပေးအပ်သည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်
စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ
နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီး၊
အဖွဲ့ဝင်များသည် ခရစ်တော်
မွေးနေ့(ခရစ္စမတ်) ကျေးဇူးတော်
ချီးမွမ်းခြင်း အခမ်းအနား
သို့ တက်ရောက်လာကြသည့်
ခရစ်ယာန်ဘာသာဝင် ဆရာတော်
ကြီးများနှင့် ဆရာတော်များ၊
ကက်သလစ်လူငယ်အဖွဲ့များနှင့်
ခရစ်ယာန်ဘာသာဝင် ရပ်မိရပ်ဖ
များအား ရင်းရင်းနှီးနှီးနက်ဆက်ခဲ့
ကြပြီး ခရစ်တော်မွေးနေ့(ခရစ္စမတ်)
ကျေးဇူးတော်ချီးမွမ်းခြင်း အထိမ်း
အမှတ် မိတ်သဟာယ နေ့လယ်စာ
ကို အတူတကွ သုံးဆောင်ခဲ့ကြ
ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



ခရစ်ယာန်ဘာသာဝင် လူငယ်များက ဓမ္မသီချင်းဖြင့် သီဆိုချီးမွမ်းကြစဉ်။

ညည်းဆဲမှု၊ ဒုစရိုက် အစုစုတို့ကို
ရှောင်ကြဉ်ကြပြီး လူ့ဘောင်
လောကကို ငြိမ်းချမ်းစေရန်၊
သာယာဝပြောစေရန် ဘာသာ
တရား အသီးသီးက စောင့်ရှောက်
ပေးထားပါကြောင်း၊ ဘာသာ
တရား၏ ညွှန်ပြမှု အဆုံးအမများ
ကို လိုက်နာကျင့်သုံး၊ ကျင့်ကြံကြ

ကတည်းက အတူတကွ နေထိုင်ခဲ့
ကြပါကြောင်း၊ မည်သည့် ဘာသာ
ကိုမျှ ထိခိုက်နစ်နာစေခြင်း၊ ခွဲခြား
ဆက်ဆံခြင်းမရှိဘဲ လူမျိုးမရွေး၊
ဘာသာမရွေး အပြန်အလှန်
လေးလေးစားစား၊ ညီညီ
ညွတ်ညွတ်၊ စည်းစည်းလုံးလုံးဖြင့်
နိုင်ငံတော်၏ ကောင်းကျိုးများကို

နေမှုများကိုလည်း အစဉ်သတိပြု
ကာကွယ်ကြရန် လိုအပ်ပါကြောင်း။
ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ပတ်သက်ပြီး
အနည်းငယ် ပြောကြားလိုပါ
ကြောင်း၊ ဘာသာတရားတိုင်း
သည် ငြိမ်းချမ်းမှုကို အခြေပြုထား
ခြင်း ဖြစ်သည့်အတွက် လူ့အဖွဲ့
အစည်းတိုင်းတွင်လည်း ငြိမ်းချမ်းမှု

တာဝန်ယူအုပ်ချုပ်သည့် အစိုးရ
တိုင်းသည် ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက်
အလေးအနက်ထား အစဉ်ကြိုးပမ်း
ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြပါကြောင်း။

မိမိတို့အစိုးရ လက်ထက်တွင်
လည်း ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက်
လုပ်ငန်းစဉ်များ ချမှတ်ပြီး အားသွန်
ခွန်စိုက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်
ရှိပါကြောင်း၊ ယနေ့ကြွရောက်လာ
ကြသည့် ခရစ်ယာန်ဘာသာဝင်
ဆရာတော်ကြီးများနှင့် ခရစ်ယာန်
ဘာသာဝင်များ အနေဖြင့်လည်း
မိမိတို့ နေထိုင်ရာ ဒေသ၊ မိမိတို့
နေထိုင်ရာ နိုင်ငံတော် ထာဝရ
ငြိမ်းချမ်းရေး ရရှိနိုင်ရေးအတွက်
မိမိတို့ တတ်နိုင်သည့်ဘက်မှ
တတ်နိုင်သမျှနည်းလမ်းများဖြင့်
အုတ်တစ်ချပ် သဲတစ်ပွင့်အဖြစ်
ပါဝင်ဆောင်ရွက်ပေးကြရန် မေတ္တာ
ရပ်ခံပြောကြားလိုပါကြောင်း။

မိမိတို့နိုင်ငံတွင် ချမှတ်ထား
သည့် အမျိုးသားရေးရည်မှန်းချက်
(၂)ရပ်မှာ တိုင်းပြည်သာယာ
ဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာမလုံ
ပေါများရေးတို့ ဖြစ်ပါကြောင်း။

★ ကျောပိုးမှ

အဆိုပါအခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ကြည်း(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း၏ ဇနီး ဒေါ်သန်းသန်းနွယ်၊ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဗိုလ်ချုပ်ကြီး တင်အောင်စန်းနှင့် ဇနီး၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ရေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မိုးအောင်နှင့် ဇနီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများနှင့် ဇနီးများ၊ ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး၊ ရန်ကုန်မြို့တော်ဝန်၊ ရေတပ်စခန်း ဌာနချုပ်မှူးများနှင့် တပ်မတော်(ရေ)မှ အရာရှိ၊ စစ်သည်များ တက်ရောက်ကြသည်။

ရှင်းလင်းတင်ပြ အခမ်းအနား အစီအစဉ်အရ စစ်ဦးစီးအရာရှိချုပ်(ရေ) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ဇွဲဝင်းမြင့်က တပ်မတော်ဝင်စစ်ရေယာဉ်ဆိုင်ရာ အချက်အလက်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ ထို့နောက် ရေတပ်သင်္ဘောကျင်းဌာနချုပ် ဌာနချုပ်မှူးက ဗျူဟာစစ်ရေယာဉ်စုမှူးထံ စစ်ရေယာဉ်များနှင့် ပတ်သက်သော စာရွက်စာတမ်းများကို လည်းကောင်း၊ ဧရာဝတီရေတပ်စခန်းဌာနချုပ်မှူးက မြန်မာနိုင်ငံကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်ထံ တပ်မတော်(ရေ)မှ လွှဲပြောင်းပေးအပ်သည့် စစ်ရေယာဉ်များနှင့် ပတ်သက်သော စာရွက်စာတမ်းများကို လည်းကောင်း လွှဲပြောင်းပေးအပ်သည်။ ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်ကိုယ်စား နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဒုတိယ ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ကြည်း(ကြည်း)က ဂုဏ်ပြုအမှာစကား



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ကြည်း(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း (၇၆)နှစ်မြောက် တပ်မတော်(ရေ)နေ့အထိမ်းအမှတ် စစ်ရေယာဉ်များတပ်တော်ဝင်ခြင်း အခမ်းအနားတွင် ဂုဏ်ပြုအမှာစကားပြောကြားစဉ်။

ပြောကြားရာတွင် ယနေ့ကျင်းပ ပြုလုပ်သည့် အခမ်းအနားသည် တပ်မတော်(ရေ)၏ (၇၆)နှစ်မြောက် တပ်မတော်(ရေ) နှစ်ပတ်လည်နေ့အခမ်းအနား ဖြစ်သကဲ့သို့ တပ်မတော်(ရေ)အတွက် ၃၃ မီတာ ကမ်းခြေစောင့် တိုက်ရေယာဉ် နှစ်စင်း၊ ပြည်ပမှ နည်းပညာလွှဲပြောင်းခဲ့ပြီး တပ်မတော်(ရေ)က ကိုယ်တိုင်တည်ဆောက်ခဲ့သည့် သတ္တမမြောက်နှင့် အဋ္ဌမမြောက် ၂၇ မီတာ Super Dvora အမြန်သွား ကင်းလှည့်ရေယာဉ် နှစ်စင်း၊ မြစ်တွင်းသွားကင်းလှည့်ရေယာဉ် တစ်စင်းတို့ တပ်တော်ဝင် အခမ်းအနားဖြစ်သည့်အပြင် ကမ်းခြေစောင့် တပ်ဖွဲ့ကို ကမ်းလွန်ကင်းလှည့်ရေယာဉ် တစ်စင်း၊ ကမ်းခြေစောင့်တိုက်ရေယာဉ် နှစ်စင်း လွှဲပြောင်းပေးသည့် အခမ်းအနား ဖြစ်သည့်အတွက် တပ်မတော် (ရေ)နှင့် ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့တို့အတွက် ထူးခြားလေးနက်သည့် စွမ်းအားတစ်ရပ်ကို ထပ်မံဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်သည့် နေ့တစ်နေ့ပင် ဖြစ်ကြောင်း။

တပ်မတော်(ရေ)ကို တည်ဆောက်ရာတွင် အဆင့်လိုက်မျှော်မှန်းချက်များ ချမှတ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ပထမအဆင့်ဖြစ်သည့် မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်သီးသန့်စီးပွားရေးဇုန်အား အပြည့်အဝကာကွယ်နိုင်သည့် သုံးဖက်မြင်စစ်ဆင်နိုင်စွမ်းရှိသည့် တိုက်ပွဲဝင်အသင့်ရေတပ် (Three Dimensional Combat Ready Navy)အဖြစ် ခြေလှမ်းသစ်တစ်ရပ်ကို တက်လှမ်းနိုင်ခဲ့ပြီးဖြစ်

ရွက်လျက်ရှိရာ ပထမအဆင့်ဖြစ်သည့် မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်သီးသန့်စီးပွားရေးဇုန်အား အပြည့်အဝကာကွယ်နိုင်သည့် သုံးဖက်မြင်စစ်ဆင်နိုင်စွမ်းရှိသည့် တိုက်ပွဲဝင်အသင့်ရေတပ်(Three Dimensional Combat Ready Navy) အဖြစ် ခြေလှမ်းသစ်တစ်ရပ်ကို တက်လှမ်းနိုင်ခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ ဒုတိယအဆင့်အနေဖြင့် အိန္ဒိယသမုဒ္ဒရာအတွင်းရှိ မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်နှင့် ဆက်စပ်ပင်လယ်ပြင်များသို့ အင်အားဖြန့်ကြက်နိုင်စွမ်းရှိသည့် ရေတပ် (Adjacent Force Projection Navy/ Regional Navy) အဖြစ် တည်ဆောက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်နှင့် ဆက်စပ်ပင်လယ်ပြင်များသို့ အင်အားဖြန့်ကြက်နိုင်စွမ်းရှိသည့် ရေတပ် (Adjacent Force Projection Navy/ Regional Navy) ဖြစ်ရန် ပင်လယ်ပြင်တွင် ရေရှည်ရပ်တည်နိုင်စွမ်းရှိပြီး တိုက်စွမ်းအား ပြည့်ဝ

သည့် စစ်ရေယာဉ်ကြီးများရှိမှသာ အကောင်အထည်ဖော် တည်ဆောက်နိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ဒုတိယအဆင့်ရည်မှန်းချက်ကို ပြည့်မီရန် ဒေသတွင်းအင်အားဖြန့်ကြက်နိုင်စွမ်းရှိသည့် စစ်ရေယာဉ်ကြီးများကို ဆက်လက်တည်ဆောက်သွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံ၏ ရေကြောင်းဆိုင်ရာ အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာသည်နှင့်အမျှ တတိယအဆင့် ရေရှည်မျှော်မှန်းချက်အနေဖြင့် မိမိအကျိုးစီးပွားများ ဆက်စပ်တည်ရှိရာ ရေပြာသို့ အင်အားပို့လွှတ်နိုင်သည့် ရေတပ် (Blue Water Navy Ambition) အဖြစ် မျှော်မှန်းတည်ဆောက်သွားမည်ပင် ဖြစ်ကြောင်း၊ တပ်မတော်(ရေ)၏ ရည်မှန်းချက်အဆင့်တိုင်းကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် တိုက်စွမ်းရည်မြှင့်တင်မှုများ ယာဉ်များ လိုအပ်သလို အဆိုပါ စစ်ရေယာဉ်များကို ကိုင်တွယ်

မောင်းနှင်နိုင်မည့် တိုက်စွမ်းရည် ပြည့်ဝသော ရေတပ်စစ်သည်တော်များဖြစ်စေရေး အမြဲတမ်း လေ့ကျင့်နေရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း။ ပိုမိုတိုးတက်ကောင်းမွန်လာ တပ်မတော်(ရေ)အနေဖြင့် ရေယာဉ်တည်ဆောက်မှု အတွေ့အကြုံ များပြားလာသည်အမျှ အရည်အသွေးများ ပိုမိုတိုးတက်ကောင်းမွန်လာခဲ့ကြောင်း၊ စွမ်းရည်ထက်မြက်သည့် တိုက်ပွဲဝင်စစ်ရေယာဉ်များ ဖြစ်စေရေးအတွက် စစ်ရေယာဉ်တစ်စင်းချင်းစီ၏ စွမ်းဆောင်နိုင်မှုများ တိုးတက်ကောင်းမွန်လာစေရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်းတည်ဆောက်သွားရမည်ဖြစ်ပြီး ထိုသို့ စစ်ရေယာဉ်တည်ဆောက်ရေးတာဝန်များကို ထမ်းဆောင်နေကြသည့် အရာရှိအရာခံအကြပ်၊ စစ်သည် အားလုံးကို လည်း ချီးကျူးမှတ်တမ်းတင်ဂုဏ်ပြုပါကြောင်း။

ခေတ်မီစွမ်းအားကြီးမားပြီး အသွားထက်သည့် စစ်ရေယာဉ်ကြီးများကို ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော် တည်ဆောက်နိုင်ရန် ယခုရရှိခဲ့သည့် အတွေ့အကြုံနှင့် ကျွမ်းကျင်သည့် တည်ဆောက်ရေးစွမ်းရည်များကို ဆက်လက်အသုံးပြုပြီး အနာဂတ်တွင် ဖြစ်ပေါ်လာမည့် လွန်းကျင်းကြီးများနှင့် ရေယာဉ်တည်ဆောက်နိုင်မှုစွမ်းရည်များ ပေါင်းစပ်တည်ဆောက်သွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စွမ်းအားကြီးမားသည့် စစ်ရေယာဉ်ကြီးများအပြင် အရပ်ဘက် ကုန်တင် ရေယာဉ်ကြီးများနှင့် ဆီတင်ရေယာဉ်ကြီးများကိုလည်း တည်ဆောက်ပေးနိုင်ခြင်းဖြင့် ရေတပ်စွမ်းအား (Naval Power) ရရှိရန် တစ်ခုတည်းသာမကဘဲ နိုင်ငံ၏ ရေကြောင်းစွမ်းအား (National Maritime Power) ကိုပါ တိုးတက်မြှင့်တင်နိုင်မည်ပင်ဖြစ်ကြောင်း။

စာမျက်နှာ ၆ သို့ ★



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ကြည်း(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းထံ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ရေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မိုးအောင်က တပ်တော်ဝင်အခမ်းအနားအထိမ်းအမှတ် စစ်ရေယာဉ်ပုံစံငယ်ကို ဂါရဝပြုပေးအပ်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ကြည်း(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း တပ်တော်ဝင်ရေယာဉ်များ တည်ဆောက်ခဲ့ခြင်းတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် အရာရှိစစ်သည်များအတွက် ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ငွေများ ပေးအပ်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ တက်ရောက်လာကြသည့် ဧည့်သည်တော်များနှင့်အတူ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။

★ စာမျက်နှာ ၅ မှ

ယခုနှစ် မေ ၁၄ ရက်တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း အလွန်အလွန်အားကောင်းသည့် မိုခါမုန်တိုင်း စစ်တွေမှတစ်ဆင့် ကုန်းတွင်းပိုင်းသို့ ဝင်ရောက်ဖြတ်ကျော်ပြီး နောက် တပ်မတော်(ရေ)မှ စစ်ရေယာဉ်များဖြင့် စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများနှင့် ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများကို ချက်ချင်းပို့ဆောင်ပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ မုန်တိုင်းပြီးဆုံးပြီးနောက်ပြန်လည်ထူထောင်ရေးကာလတွင်လည်း ရန်ကုန်-စစ်တွေနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းသို့ စုစုပေါင်းကုန်ပစ္စည်း တန် ၉၀၀၀ ကျော်အား စစ်ရေယာဉ် ၄၉ စင်းဖြင့် ပို့ဆောင်ပေးနိုင်ခဲ့သည်ကို တွေ့ရှိရကြောင်း၊ ၎င်းသည် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှု အကူအညီပေးရေးလုပ်ငန်းတာဝန်များကို ထိထိရောက်ရောက် ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ခြင်းပင် ဖြစ်ကြောင်း။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က ရခိုင်ဒေသ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးကာလများတွင် နိုင်ငံ့ဘဏ္ဍာငွေအများစုကို အသုံးပြုပြီး “ဘယ်သူတရားပျက်ပျက်ကိုယ်မပျက်နဲ့” ဆိုသည့် စိတ်ကောင်းစေတနာဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ရာ ယခုဆိုလျှင် ၉၉ ရာခိုင်နှုန်းခန့် ပြီးစီးခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း၊

ထိုသို့သောအချိန်တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း အကြမ်းဖက်သမားများက တစ်ကျော့ပြန်၍ အဖျက်အမှောင်လုပ်ငန်းများကို ပြန်လည်လုပ်ဆောင်နေသဖြင့် ရခိုင်ပြည်သူတို့၏ ဘဝအိုးအိမ်စည်းစိမ်နှင့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ဖျက်ဆီးမှုများဖြစ်ပေါ်ခဲ့ကြောင်း။ သောင်းကျန်းသူ အမြစ်ဖြတ်ချေမှုန်းလက်ရှိဖြစ်ပေါ်နေသည့် နိုင်ငံရေးအခြေအနေတွင် လည်းတပ်မတော်(ရေ)မှ အရာရှိ၊ စစ်သည်များအနေဖြင့် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ အချုပ်အခြာအာဏာတည်တံ့ခိုင်မြဲရေး၊ ပြည်သူလူထု၏ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ် မထိခိုက်စေရေးတို့အတွက် တပ်မတော်(ကြည်း)၊ တပ်မတော်(လေ) တို့နှင့်အတူ သောင်းကျန်းသူ အမြစ်ဖြတ်ချေမှုန်းရေးကို ဆောင်ရွက်နေကြသည်ကို ဂုဏ်ယူပါကြောင်းဖြင့် ပြောကြားလိုကြောင်း။

ပင်လယ်ပြင်သည် နိုင်ငံတော်၏ အနာဂတ်အကျိုးစီးပွားကို ပုံဖော်နေသည့်အတွက် ပင်လယ်ပြင်ကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးသည် တပ်မတော်(ရေ)၏ အဓိကတာဝန်ဖြစ်ကြောင်း၊ ခေတ်အဆက်ဆက် မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင် ရေကြောင်း လုံခြုံရေးအတွက်

အဓိကအခန်းကဏ္ဍမှ ပါဝင်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည့် တပ်မတော် (ရေ)သည် ယခုအခါ (၇၆) နှစ်မြောက်သို့ ရောက်ရှိခဲ့ပြီဖြစ်ကြောင်း၊ သမိုင်းကြောင်း တစ်လျှောက် တပ်မတော်(ရေ)တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ကြသည့် တပ်မတော်(ရေ)၏ ပွဲကိုင်ရှင်များ၊ လက်တွဲဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသော စစ်သည်တော်များ၏ ကြိုးပမ်းတည်ဆောက်ခဲ့မှု အစဉ်အလာကောင်းများကြောင့် နိုင်ငံတော်နှင့်တပ်မတော်က အားထားရသည့်ပြည်သူက အားကိုးရသော စွမ်းအားနှင့် စွမ်းရည်ပြည့်ဝသည့် ရေတပ်တစ်ခုအဖြစ်သို့ တက်လှမ်းနေပြီဖြစ်ကြောင်း။

ယနေ့အခါသမယတွင် လက်ရှိတာဝန် ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသည့် အရာရှိ၊ စစ်သည်များအနေဖြင့် ရှိရင်းစွဲ သမိုင်းအစဉ်အလာကောင်းများကို ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းကာ (၇၆)နှစ်မြောက် တပ်မတော် (ရေ)နေ့မှာ ပါဝင်ထမ်းဆောင်ခွင့်ရရှိသူများ အဖြစ် ဂုဏ်ယူဝင့်ကြားစွာဖြင့် အားသွန်ခွန်စိုက် ကြိုးပမ်းထမ်းဆောင်သွားကြရန် တိုက်တွန်းပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော် ကာကွယ်

★ ခေတ်မီစွမ်းအားကြီးမားပြီး အသွားထက်သည့် စစ်ရေယာဉ်ကြီးများကို ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော် တည်ဆောက်နိုင်ရန် ယခုရရှိခဲ့သည့်အတွေ့အကြုံနှင့် ကျွမ်းကျင်သည့် တည်ဆောက်ရေးစွမ်းရည်များကို ဆက်လက်အသုံးချပြီး အနာဂတ်တွင်ဖြစ်ပေါ်လာမည့် လွန်းကျင်းကြီးများနှင့် ရေယာဉ်တည်ဆောက်နိုင်မှုစွမ်းရည်များ ပေါင်းစပ်တည်ဆောက်သွားရမည်
★ စွမ်းအားကြီးမားသည့် စစ်ရေယာဉ်ကြီးများအပြင် အရပ်ဘက် ကုန်တင်ရေယာဉ်ကြီးများနှင့် ဆိတ်တင်ရေယာဉ်ကြီးများကိုလည်း တည်ဆောက်ပေးနိုင်ခြင်းဖြင့် ရေတပ်စွမ်းအား (Naval Power) ရရှိရန် တစ်ခုတည်းသောမကဘဲ နိုင်ငံ၏ ရေကြောင်းစွမ်းအား (National Maritime Power) ကိုပါ တိုးတက်မြှင့်တင်နိုင်မည်

ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ထံသို့ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ရေ)က တပ်တော်ဝင် အခမ်းအနား အထိမ်းအမှတ် စစ်ရေယာဉ်ပုံစံငယ်များကို ဂါရဝပြုပေးအပ်သည်။ ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ငွေများ ပေးအပ်ထိုးနှောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း)က တပ်တော်ဝင် ရေယာဉ်များ တည်ဆောက်ခဲ့ချိန်တွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် အရာရှိ၊ စစ်သည်များအတွက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က ပေးအပ်သော ဂုဏ်ပြုပန်းခြင်းနှင့် ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ငွေ

များကို ပေးအပ်ရာ တာဝန်ရှိသူများက လက်ခံရယူကြသည်။ ယင်းနောက် စစ်ဦးစီးအရာရှိချုပ်(ရေ)က တပ်တော်ဝင်စစ်ရေယာဉ်များအဖြစ် ကြေညာခြင်း၊ နိုင်ငံတော်အလံ လွှင့်တင်ခြင်း၊ တပ်မတော်(ရေ)အလံလွှင့်တင်ခြင်း၊ တပ်တော်ဝင်အလံလွှင့်တင်ခြင်း၊ ခေါင်းလောင်းရှစ်ချက်တီးခြင်းနှင့် တပ်တော်ဝင် လုပ်ငန်းစဉ်များကို အစီအစဉ်အတိုင်း ဆောင်ရွက်သည်။ ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း)နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် တပ်တော်ဝင်စစ်ရေယာဉ်များဖြစ်သော ၃၃ မီတာ

ရေယာဉ်နှစ်စင်း၊ ၂၇ မီတာအမြန်သွားကင်းလှည့် ရေယာဉ်နှစ်စင်းနှင့် မြစ်တွင်းသွား ကင်းလှည့်ရေယာဉ်တစ်စင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့သို့ လွှဲပြောင်းပေးအပ်သော တပ်တော်ဝင် ရေယာဉ်များအား လှည့်လည်ကြည့်ရှုကြရာ တာဝန်ရှိသူများက လိုက်လံရှင်းလင်းပြသကြသည်။ ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း)နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် တက်ရောက်လာကြသည့် ဧည့်သည်တော် များနှင့်အတူ မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်ကြကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



တပ်တော်ဝင်စစ်ရေယာဉ်များကို တွေ့ရစဉ်။

ညီညွတ်ရေးဆိုတာ တူညီသောအကျိုး၊ တူညီသောအလုပ်၊ တူညီသော ရည်ရွယ်ချက်ရှိရမယ်။ တစ်တိုင်းပြည်လုံး လူတစ်မျိုးလုံးရဲ့လွတ်လပ်ရေး၊ လူတစ်မျိုးလုံးရဲ့အကျိုး၊ အဲဒီလိုတူညီတဲ့ ရည်ရွယ်ချက်၊ တူညီတဲ့အကျိုး၊ တူညီတဲ့အလုပ်၊ တိုင်းသူပြည်သားတွေအောင် တူညီတဲ့အလုပ်လုပ်တဲ့ ညီညွတ် ရေးမျိုးဖြစ်ရမယ်။ ပါးစပ်က ညီညွတ်ချင်ပါတယ်ပြောလို့ မဖြစ်ဘူး။ အလုပ်မှာ လည်း တူရမယ်။ အကျိုးမှာလည်း တူရမယ်။ ရည်ရွယ်ချက်မှာလည်း တူရမယ်။ အဲဒါမျိုးကိုမှ ညီညွတ်ရေးလို့ ခေါ်ထိုက်တယ်။

[ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း၏ ၂၃-၁-၁၉၄၆ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပသော ဖဆပလပြည်လုံးကျွတ် ညီလာခံသဘင်ကြီး၌ ပြောကြားခဲ့သည့်မိန့်ခွန်းမှ ကောက်နုတ်ချက်]



ဂေါ်ရင်ဂျီကျွန်းသဘာဝအလှ

ဓာတ်ပုံ-ဦးချမ်းသာ

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်း၏ဇနီး ဒေါ်သန်းသန်းနွယ် သန်လျင်တပ်နယ်ရှိ နယ်မြေခံတပ်မတော်ဆေးရုံ၌ တက်ရောက်ဆေးကုသမှု ခံယူနေသူများအား သွားရောက်ကြည့်ရှုအားပေး၊ တပ်မတော်(ရေ)နှစ်ပတ်လည်နေ့အထိမ်းအမှတ် လက်မှုအနုပညာပြခန်း ကြည့်ရှုအားပေး



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်း၏ဇနီး ဒေါ်သန်းသန်းနွယ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များ (၇၆)နှစ်မြောက် တပ်မတော်(ရေ)နှစ်ပတ်လည်နေ့အထိမ်းအမှတ် လက်မှုအနုပညာပြခန်းတွင် ခင်းကျင်းပြသထားမှုများ ကို ကြည့်ရှုအားပေးစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ် ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်း၏ဇနီး ဒေါ်သန်းသန်းနွယ် မိခင်နှင့် ကလေး စောင့်ရှောက်ရေးအသင်းသို့ ရန်ပုံငွေများပေးအပ်ရာ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက လက်ခံရယူစဉ်။

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂၄
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယ ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ် မှူးကြီးစိုးဝင်း၏ဇနီး ဒေါ်သန်းသန်းနွယ်သည် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၏ ဇနီးများ၊ ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်ရုံးမှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၏ ဇနီးများ၊ တာဝန်ရှိသူများ လိုက်ပါ၍ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သန်လျင်တပ်နယ်ရှိ နယ်မြေခံ တပ်မတော်ဆေးရုံ၌ တက်ရောက်ဆေးကုသမှုခံယူ နေသူများကို သွားရောက်ကြည့်ရှုအားပေးသည်။

ဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော် ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း)၏ ဇနီး ဒေါ်သန်းသန်းနွယ်သည် အဖွဲ့ဝင်များနှင့်အတူ သန်လျင်တပ်နယ်ရှိ နယ်မြေခံတပ်မတော်ဆေးရုံသို့ သွားရောက်၍ သားဖွားဆောင်နှင့် ကလေးကုသ ဆောင်တွင် တက်ရောက်ကုသလျက်ရှိသော မိသားစုဝင်များအား တစ်ဦးချင်းရောဂါဖြစ်ပွားမှု၊ ဆေးဝါးကုသပေးထားမှုနှင့် ကျန်းမာရေးတိုးတက် ကောင်းမွန်မှုအခြေအနေများကို ရင်းရင်းနှီးနှီး လိုက်လံမေးမြန်း အားပေးစကားပြောကြားပြီး

စားသောက်ဖွယ်ရာများနှင့် ထောက်ပံ့ငွေများ ပေးအပ် သည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော် ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း)၏ ဇနီးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် သီရိမဟာဇေယျကျော်ထင် ခန်းမ ၌ (၇၆)နှစ်မြောက် တပ်မတော်(ရေ)နှစ်ပတ်လည် နေ့ အထိမ်းအမှတ် လက်မှုအနုပညာပြခန်းသို့ သွားရောက်ကြည့်ရှုပြီး ခန်းမအတွင်း ခင်းကျင်း ပြသထားသည့် တပ်မတော်(ရေ) မိသားစုဝင်များ ဖန်တီးပြုလုပ်ထားသော အိမ်တွင်းမှု လက်မှု အနုပညာပစ္စည်းပြခန်းများ၊ ပိတ်ပန်းချီကားများ၊ တပ်မတော်(ရေ)မိသားစုဝင်များ ဒီဇိုင်းရေးဆွဲပုံဖော် ချုပ်လုပ်ထားသည့်ဝတ်စုံများ ဝတ်ဆင်၍ သရုပ် ပြသမှုများကို ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော် ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း)၏ ဇနီး ဒေါ်သန်းသန်းနွယ်က မိခင်နှင့် ကလေးစောင့်ရှောက် ရေးအသင်းသို့ ရန်ပုံငွေများပေးအပ်ရာ တာဝန်ရှိသူ တစ်ဦးက လက်ခံရယူခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ် ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်း၏ဇနီး ဒေါ်သန်းသန်းနွယ် သန်လျင်တပ်နယ်ရှိ နယ်မြေခံတပ်မတော်ဆေးရုံ သားဖွားဆောင်နှင့် ကလေးကုသဆောင်တွင် တက်ရောက်ကုသလျက်ရှိသူ တစ်ဦးအား စားသောက်ဖွယ်ရာများနှင့် ထောက်ပံ့ငွေများ ပေးအပ်စဉ်။

ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်များလှေလှော်အသင်း ရာပြည့်အထိမ်းအမှတ် လှေလှော်ပြိုင်ပွဲနှင့် ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပ

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၂၄

ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်များ လှေလှော်အသင်းသားဟောင်းများအသင်းက ကြီးမှူးကျင်းပသည့် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်များ လှေလှော်အသင်း ရာပြည့်အထိမ်းအမှတ် လှေလှော်ပြိုင်ပွဲနှင့် ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ရန်ကုန်မြို့၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်အင်းလျားလမ်းရှိ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်များ လှေလှော်အသင်း၌ ကျင်းပရာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်များလှေလှော်အသင်း နာယက ဒေါက်တာကံဇော် တက်ရောက်ချီးမြှင့်သည်။

တက်ရောက်

အခမ်းအနားသို့ YUBC အသင်းသားဟောင်းများအသင်းဥက္ကဋ္ဌ၊ တက္ကသိုလ်များမှ ပါမောက္ခချုပ်များ၊ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်များ လှေလှော်အသင်းဥက္ကဋ္ဌ၊ အသင်းသူ အသင်းသားများ၊ ပြိုင်ပွဲဝင်အားကစားသမားများနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ဦးစွာ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်များ လှေလှော်အသင်း ရာပြည့်အခမ်းအနားကို ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ YUBC အသင်းသားဟောင်းများအသင်းဥက္ကဋ္ဌ၊ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်များ လှေလှော်အသင်းဥက္ကဋ္ဌ၊ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ပါမောက္ခချုပ်ရန်ကုန်ပညာရေးတက္ကသိုလ်ပါမောက္ခချုပ်တို့က ဖဲကြီးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာကံဇော်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားရာတွင် YUBC အသင်းကြီး၏ ဆောင်ပုဒ်ဖြစ်သည့် “သေသည့် တိုင်အောင် တက်ကိုဆောင်” Row Till You Are



DEAD တက်ညီလက်ညီလှော်ခတ်မည် ဆောင်ပုဒ်နှင့်အညီ ကျောင်းသားမျိုးဆက်တိုင်း ခေါင်းဆောင်မှု စည်းလုံးညီညွတ်မှု၊ တက်ညီလက်ညီရှိမှုတို့မှ ရှေ့ပန်းတိုင်သို့ အမြန်ဆုံးရောက်ရှိကာ အောင်ပွဲခံနိုင်မည်ဆိုသည့် စိတ်ဓာတ်များကို မွေးမြူလေ့ကျင့်ပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ နိုင်ငံအဆင့်နှင့် နိုင်ငံတကာပြိုင်ပွဲများတွင် လှေလှော်အားကစား အောင်မြင်တိုးတက်စေရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နိုင်ပါစေကြောင်းနှင့် YUBC အသင်းနှစ် ၁၀၀ ပြည့် အခမ်း

အနားမှသည် နောင်နှစ်ပေါင်းများစွာတိုင် အသင်းကြီး၏ အစဉ်အလာကောင်းများကို ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းပြီး မျိုးဆက်သစ်များအား လေ့ကျင့်ပျိုးထောင်ပေးခြင်းဖြင့် နိုင်ငံအကျိုး၊ တိုင်းပြည်အကျိုးကို သယ်ပိုးနိုင်ပါစေကြောင်း ပြောကြားသည်။
ယင်းနောက် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်များ လှေလှော်အသင်းဥက္ကဋ္ဌက ဝမ်းမြောက်ဂုဏ်ပြုစကား ပြောကြားပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် တက်ရောက်လာသူများသည် YUBC အသင်း၏ သမိုင်းဝင် ဓာတ်ပုံမှတ်တမ်း

များကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုကြသည်။
ထို့နောက် လေးယောက်လှော်၊ ရှစ်ယောက်လှော် အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီးအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကြရာ YUBC CENTENARY CUP ဖလားရရှိသော အမျိုးသား/အမျိုးသမီးအသင်းကို ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးကလည်းကောင်း၊ ဆုရရှိကြသည့် ပြိုင်ပွဲဝင်များအား တက္ကသိုလ်ပါမောက္ခချုပ်များနှင့် YUBC အသင်းသားဟောင်းများကလည်းကောင်း ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။

ယင်းနောက် အသင်း၏အောင်နိုင်ရေးအထိမ်းအမှတ် ကြေးကြော်သံကို သံပြိုင်ဟစ်ကြေး၍ အခမ်းအနားကို ရုပ်သိမ်းခဲ့ပြီး ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်များ လှေလှော်အသင်း၏ နှစ်ရာပြည့် အထိမ်းအမှတ်ဂုဏ်ပြုစာစားပွဲကို ညပိုင်းတွင် ဆက်လက်ကျင်းပသည်။

ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်လှေလှော်အသင်း(YUBC)၏ နှစ် ၁၀၀ ပြည့် အခမ်းအနားကို တက္ကသိုလ်များ လှေလှော်အသင်း၏ အခန်းကဏ္ဍနှင့် စွမ်းဆောင်ချက်များအား ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ကျယ်ပြန့်စွာ သိရှိစေရန်၊ တက္ကသိုလ်များ၊ ဒီဂရီကောလိပ်များ၊ ကောလိပ်များ ပိုမိုချိတ်ဆက်မှုရရှိပြီး လှေလှော်အားကစားထူးချွန်သူများ စနစ်တကျမွေးမြူရေးကို ပိုမိုအရှိန်မြှင့်ဆောင်ရွက်ရန်၊ တက္ကသိုလ်အသီးသီးမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ YUBC သို့ အသင်းသားအဖြစ် ဝင်ရောက်၍ မြန်မာ့လှေလှော်အားကစား မြှင့်တင်ရေးတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်လိုစိတ်များ မြင့်မားလာစေရန် ရည်ရွယ်ကျင်းပခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသက်သက်ခိုင်၊ ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအောင်ဇော်အေး၊ တြိဂံဒေသတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်အောင်ခိုင်ဝင်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ချယ်ရီပန်းပွဲတော်နှင့် တိုင်းရင်းသားရိုးရာအစားအစာပြပွဲ (၂၀၂၃) မုခ်ဦးကို ဖဲကြီးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးစဉ်။

ကျင်းပတုံ့မြို့နယ်မှ ဦးစွာ ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသက်သက်ခိုင်၊ ရှမ်းပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအောင်ဇော်အေး၊ တြိဂံဒေသတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်အောင်ခိုင်ဝင်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ချယ်ရီပန်းပွဲတော်နှင့် တိုင်းရင်းသားရိုးရာ အစားအစာပြပွဲ (၂၀၂၃) မုခ်ဦးကို ဖဲကြီးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။ ထို့နောက် ဟိုတယ်နှင့်

ခရီးသွားလာရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသက်သက်ခိုင်နှင့် ရှမ်းပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအောင်ဇော်အေးတို့က အမှာစကားပြောကြားပြီး တိုင်းရင်းသားရိုးရာ အစားအစာပြပွဲတွင် ပါဝင်ပြသခဲ့သော တိုင်းရင်းသား အဖွဲ့များအား ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းနှင့် ဂုဏ်ပြုဆုငွေများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။ ဆက်လက်၍ ရှမ်း၊ အာခါ၊ လားဟူ၊ “ဝ” စသည့် ဒေသခံ တိုင်းရင်းသားများက ရိုးရာ

ယဉ်ကျေးမှုအကများနှင့် တေးသီချင်းများဖြင့် ဖျော်ဖြေတင်ဆက်ကြသည့် တိုင်းရင်းသားယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့များအား ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တြိဂံဒေသတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူးတို့က ဂုဏ်ပြုဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ပြီး လွိုင်မွေဒေသခံ အာခါတိုင်းရင်းသား အကြီးအက ဦးမင်းညိုက ကျေးဇူးတင်စကားပြန်လည်ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်

နှင့်တာဝန်ရှိသူများသည် ချယ်ရီပန်းပွဲတော်တွင် လာရောက်လည်ပတ်ကြသူများအား ချယ်ရီပန်းပွဲတော် အမှတ်တရတံဆိပ်ရိုက်နှိပ်ထားသော အင်္ကျီများအမှတ်တရလက်ဆောင်ပေးပြီး တိုင်းရင်းသားရိုးရာအစားအစာ ပြသရောင်းချသည့် ဆိုင်ခန်းများကို လိုက်လံကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။ ချယ်ရီပန်းပွဲတော်နှင့် တိုင်းရင်းသားရိုးရာ အစားအစာပြပွဲတွင် ဒေသထွက် အစားအစာများ၊ ဒေသထွက်ပိုင်များ၊ ရိုးရာအဝတ်အထည်များ၊ ဒေသထွက်ကုန်များ စသည့် ပစ္စည်းအရောင်းဆိုင်များ၊ လည်ပတ်သူများဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိပြီး လွိုင်မွေဒေသခံ ပတ်လည်နှင့် လွိုင်မွေအထက်ကရုန်တစ်ရာစံအိမ် တို့တွင် လာရောက် လည်ပတ်သူများ၊ အလှဓာတ်ပုံရိုက်ကြသူများဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိသည်။ လွိုင်မွေဒေသ ချယ်ရီပန်းပွဲတော်နှင့် တိုင်းရင်းသားရိုးရာအစားအစာပြပွဲ(၂၀၂၃)ကို ဒီဇင်ဘာ ၂၄ ရက်မှ ၂၈ ရက်အထိ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး လွိုင်မွေဒေသခရီးသွားလုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ချယ်ရီပင်များ ရေရရှိရေးအတွက် ချယ်ရီပန်းပွဲတော်ကိုနှစ်စဉ် ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

ဟင်္သာတမြို့နယ်အတွင်း လမ်းတံတားလုပ်ငန်းများ တာဝန်ရှိသူများ ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုစစ်ဆေး

ဟင်္သာတ ဒီဇင်ဘာ ၂၄

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဟင်္သာတမြို့နယ်တွင် ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း ပြည်ထောင်စု ငွေလုံးငွေရင်းရန်ပုံငွေဖြင့် ဟင်္သာတမြို့နယ် ကျေးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန၏ ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှုဖြင့် ထူးဧကရီကုမ္ပဏီမှ တာဝန်ယူတည်ဆောက်လျက်ရှိသော ပဲကြီးကျွန်း-ပေါက်တပင်-ဆိပ်သာ-ကြွက်ကျွန်းလမ်းပေါ်ရှိ တံတားအမှတ်(၁) ကွန်ကရစ်တံတား တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းနှင့် မြတ်ပဒုမ္မာမင်းကုမ္ပဏီမှ တာဝန်ယူတည်ဆောက်လျက်ရှိသော ပဲကြီးကျွန်း-ပေါက်တပင်-ဆိပ်သာ-ကြွက်ကျွန်းလမ်းပေါ်ရှိ တံတားအမှတ်(၂) ကွန်ကရစ်တံတားတည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းတို့ကို ဒီဇင်ဘာ ၂၃ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး တာဝန်ခံစစ်ဆေးရေးအရာရှိချုပ် ဦးရဲခေါင်ထွန်း၊ ဟင်္သာတခရိုင် ကျေးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး(မြို့ပြ) ဦးကိုကိုသိန်းဇော်လင်း၊ ဟင်္သာတမြို့နယ်ကျေးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ(မြို့ပြ) ဦးရဲနီလင်းတို့နှင့်အတူ တာဝန်ရှိသူများက ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့သည်။

အဆိုပါလုပ်ငန်းများဖြစ်သော တံတားအမှတ်(၁) တည်ဆောက်ခြင်းအား ပြည်ထောင်စုငွေလုံးငွေရင်းရန်ပုံငွေကျပ် ၂၆၃ ဒသမ ၃၁၂ သန်းဖြင့်လည်းကောင်း၊ တံတားအမှတ်(၂) တည်ဆောက်ခြင်းအား ပြည်ထောင်စုငွေလုံးငွေရင်းရန်ပုံငွေကျပ် ၂၆၃ ဒသမ ၄၅ သန်းဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ကျေးရွာ ၃၇ ရွာ၊ အိမ်ခြေ ၆၁၇၉၊ လူဦးရေ ၂၅၁၄၁ တို့၏ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ လူမှုစီးပွားရေးကို များစွာအကျိုးပြုမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)



မနက်ဖြန် မွန်းတည့်ချိန်အထိ ခန့်မှန်းချက်

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂၄ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအထက်ပိုင်း၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ကချင်ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာကွက်ကျား မိုးအနည်းငယ် ထစ်ချွန်းရွာနိုင်သည်။ ရွာရန်ရာနှုန်း ၆၀ ဖြစ်သည်။ ကျန်တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်တို့တွင် တိမ်အသင့်အတင့် ဖြစ်ထွန်းမည်။ မိုး/လေ

မြန်မာနိုင်ငံစာရေးဆရာအသင်း မြန်မာနိုင်ငံစာဆိုတော်နေ့အထိမ်းအမှတ် သက်ကြီးစာပေပညာရှင်များ ပူဇော်ကန်တော့ပွဲ ကျင်းပ

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၂၄
မြန်မာနိုင်ငံ စာရေးဆရာ အသင်း ၁၃၅၅ ခုနှစ် မြန်မာနိုင်ငံ စာဆိုတော်နေ့ အထိမ်းအမှတ် သက်ကြီးစာပေပညာရှင်များအား ပူဇော်ကန်တော့ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီတွင် ရန်ကုန် မြို့ မြို့တော်ခန်း၌ ကျင်းပသည်။ အခမ်းအနားသို့ ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ စာရေးဆရာအသင်း ဥက္ကဋ္ဌနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ကန်တော့ခံ သက်ကြီးစာပေပညာရှင် ဆရာကြီး ဆရာမကြီးများ၊ မြို့နယ် စာရေးဆရာအသင်းမှ တာဝန်ရှိသူ များနှင့် ဖိတ်ကြားထားသော ဧည့်သည်တော်များ တက်ရောက် ကြသည်။



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းနှင့် အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများက ကန်တော့ခံသက်ကြီးစာပေပညာရှင်ကြီးများအား ကန်တော့ချီးဖြင့်ကန်တော့စဉ်။

ပေးအပ်လှူဒါန်း
ဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်က လှူဒါန်းသည့် ငွေကျပ်သိန်း ၁၀၀ နှင့် ငွေကျပ် ၁၀၃ သိန်းကျော်တန်ဖိုးရှိ အဝတ်အထည်များအား ပြည်ထောင်စု

ငွေကျပ် ၁၀ သိန်းကို ဗဟိုအတွင်းရေးမှူး ဦးပိုက်ထွေး ကလည်းကောင်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီမှ ငွေကျပ် သုံးသိန်းနှင့် ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီး ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်မောင်စိုး မိသားစုက လှူဒါန်းသည့် ငွေကျပ်

ပညာရှင်ကြီးများကို အလေးထားပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်ကလည်း စာပေလောကသားများ၊ စာပေပညာရှင် စာရေးဆရာကြီး ဆရာမကြီးများကို တတ်စွမ်းသရွေ့ ကြည့်ရှုစောင့်ရှောက်ပေးလျက် ရှိကြောင်း၊ လက်ရှိနိုင်ငံတော်တွင် ဖြစ်ပျက်နေသည့် သတင်းတု၊ သတင်းမှား

ထို့နောက်ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများက ကန်တော့ခံသက်ကြီးစာပေပညာရှင်ကြီးများအား ကန်တော့ချီးဖြင့် ကန်တော့ကြပြီး ကန်တော့ပစ္စည်းနှင့် ကန်တော့ငွေများ ပေးအပ်ကြသည်။ ယင်းနောက် ကန်တော့ခံသက်ကြီးစာပေပညာရှင်ကြီးများကိုယ်စား အမျိုးသားစာပေတစ်သက်တာဆုရ ဆရာကြီး ဒေါက်တာထွန်းတင့်(မြန်မာစာ) က ဩဝါဒစကား ပြောကြားသည်။



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း ၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွက် မြန်မာ့ရုပ်ရှင်အကယ်ဒမီထူးချွန်ဆုချီးမြှင့်ပွဲတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ကြမည့် ရွှေကြိုမောင်မယ်များရွေးချယ်ပွဲတွင် နှုတ်ခွန်းဆက်စကား ပြောကြားစဉ်။

ဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းက ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ မြန်မာနိုင်ငံ စာရေးဆရာအသင်း ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအုန်းမောင်(မြင်းမူမောင်နိုင်စိုး) က လက်ခံရယူသည်။ ထို့နောက် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနက လှူဒါန်းသည့် ငွေကျပ် ၂၅ သိန်းကို ပုံနှိပ်ရေးနှင့် ထုတ်ဝေရေး ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် က လည်းကောင်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ က ငွေကျပ် သိန်း ၁၅၀ နှင့် ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီက လှူဒါန်းသည့် ငွေကျပ် ၂၇ သိန်း ၈ သောင်းကို ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီမှ တာဝန်ရှိသူများက လည်းကောင်း၊ ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီဌာနချုပ်မှ လှူဒါန်းသည့်

သုံးသိန်းတို့ကို ဦးခင်မောင်စိုးက လည်းကောင်း ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ မြန်မာနိုင်ငံ စာရေးဆရာအသင်း ဥက္ကဋ္ဌက လက်ခံရယူပြီး ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပြန်လည်ပေးအပ်သည်။ ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းက အမှာစကား ပြောကြားရာတွင် နှစ်စဉ် စာပေပညာရှင်ကြီးများအား ပူဇော်ကန်တော့ပွဲ အခမ်းအနားကို ကျင်းပလာခဲ့သည်မှာ (၃၆)ကြိမ်ရှိပြီ ဖြစ်ကြောင်း၊ နတ်တော်လဆန်း ၁ ရက်နေ့ကို နှစ်စဉ် စာဆိုတော်နေ့အဖြစ် သတ်မှတ်ပြီး အခမ်းအနားများ ကျင်းပလာခဲ့သည်မှာ နှစ်ပေါင်း ၇၀ ကျော်ရှိခဲ့ပြီဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က စာပေ

များကြောင့် တိုင်းရင်းသား ပြည်သူများ ဒုက္ခရောက်စေမည့် ဘေးမှ ကင်းဝေးနိုင်စေရေး စာပေပညာရှင် စာရေးဆရာကြီးများက မိမိတို့ နားလည်တတ်ကျွမ်းထားသည့် စာပေကလောင်စွမ်းအားဖြင့် သတင်းအမှန်များကို ဖော်ထုတ်ရေးသားပေးကြစေလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ မြန်မာနိုင်ငံ စာရေးဆရာအသင်း ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအုန်းမောင်(မြင်းမူမောင်နိုင်စိုး) က နှုတ်ခွန်းဆက်စကား ပြောကြားပြီး မြန်မာနိုင်ငံ စာရေးဆရာအသင်း ဘဏ္ဍာငွေရှာဖွေရေး လုပ်ငန်းကော်မတီအတွင်းရေးမှူး ဦးညွန့်တင် (မောင်ငြိမ်းသူ-ကြို့ပင်ကောက်)က အလှူရှင် စာရင်းကို ဖတ်ကြားသည်။

အဆိုပါ လျှောက်ထားသူများအား ဒီဇင်ဘာ ၁၇ ရက်မှစ၍ စိစစ်ရွေးချယ်ခဲ့ရာ ပဏာမအဆင့် ၉၇ ဦး ရွေးချယ်ခဲ့ပြီး ဒုတိယအဆင့် ဆက်လက် စိစစ်ရွေးချယ်နေကြောင်း သိရသည်။ ရွှေကြိုမောင်မယ်ရွေးချယ်ပွဲကို အကယ်ဒမီ ဝါရင့်သရုပ်ဆောင်များဖြင့် စုဖွဲ့ထားသော ဒိုင်များက အသံပီသမှု၊ လမ်းလျှောက်မှု ဟန်ပန်၊ သရုပ်ဖော်ပြသခြင်းနှင့် ကျွမ်းကျင်ရာပြသမှုတို့ကို အမှတ်ပေးကြပြီး ရွေးချယ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

စာဆိုကျေးဇူး ဦးတင်ပူဇော် လနတ်တော်

- ✦ စာကောင်းပေမွန်၊ စာပေဝန်ကို အားသွန်ရွက်ထမ်း၊ ဘဝလမ်း၌ စွမ်းဆောင်လျက်သာ၊ ယခုခါဝယ် ဇရာထောက်လာ၊ သက်ကြီးပါကြီး စာဆိုကြီးများ၊ ကလောင်အား ကို လေးစားသမှု၊ ဦးညွတ်မှုဖြင့် စုစည်းဆည်းကပ်၊ ဓလေ့မြတ်လျှင် လမြတ် ချိန်ခါ နတ်တော်မှာ။
 - ✦ သူတစ်ထူး၏ ကျေးဇူးသိတတ်၊ ပူဇော်တတ်သည့် မွန်မြတ်စဉ်လာ၊ မင်္ဂလာသည် မြန်မာမှာသာရှိ ကမ္ဘာသိ။
 - ✦ သုံးဆယ့်ရှစ်ဖြာ၊ မင်္ဂလာညီ လူရွာလောက၊ အလင်းရဖို့ တောက်ပထွန်းလင်း၊ အမှောင်ခွင်းဖို့ ကောင်းခြင်းဆိုးထွေ၊ သိရှိစေဖို့ စာပေဝတ္ထု၊ ရတုလင်္ကာ စေတနာဆင့် ဝေဖြာတင့်။
 - ✦ ကျင့်ဝတ် နီတိ၊ အသိရှိအောင် အရှိတရား၊ အသိပွားအောင် တရားအသိ၊ အမှားမရှိအောင် တတ်သိအပ်ရာ၊ ဖတ်ကြည့် မှတ်စရာ အလိမ္မာဆင့် ဝေဆာတင့်။
 - ✦ ဪ .. “ပညာရွှေအိုး လူမခိုး ပညာတန်ဆောင် မီးရှူးရောင် စာအုပ်စာပေ လူမိတ်ဆွေ အလိမ္မာ စာမှာရှိ” ကဝိစာဆို၊ အထိုထို၏ မြင်းမိုရ်ကျေးဇူး၊ အထူးထူးကို ဦးတင် မြတ်လေး၊ နှလုံးသွေးဖြင့် ရေးထိုးမော်ကွန်း တင်ပါသတည်း။ ။
- မျိုးမြတ်မြတ်မြင့်မောင်
- (သက်ကြီးစာပေပညာရှင်များအား ပူဇော်ပွဲသို့ ဂုဏ်ပြုလျက်)

အပျက်မှာ မပျော်ဘဲ အဖြစ်မှာ အပြုသဘောဆောင်ကြပါစို့ . . .

မိုးကေနိုင်

ခေတ်အခြေအနေအရ လူတွေမှာ အပျက် သဘောတွေခြင်းတွေ များလာတယ်။ အပျက် သဘောအတွေးများတော့ အပျက်စိတ်များလာတတ် တာ မဆန်း။ မူလအပြုစိတ်မထားတတ်သူတွေမှာ အပျက်စိတ်ထားဖန်များရင် အပျက်မှာ ပျော်လာ ကြတာ သဘာဝပါ။ အပျက်သဘောဟူသည် အပျက်စွမ်းအားကို ပို၍ကြီးမားသွားစေတယ်ဆိုတာ ကို သတိမထားမိတဲ့အခါ...။

အပျက်တွေကြား ပျော်နေသူတွေ

အပျက်တွေကြားမှာ အပျက်ကိုကြည့်ပြီး ပျော်နေသူတွေ တွေ့ရတဲ့အခါ အံ့ဩမိပါတယ်။ လောကမှာ ပျော်တတ်သူရှိသလို ဒုက္ခရောက် စိတ်ညစ်တတ်သူရှိတတ်တာလည်း သဘာဝပါ။ သူ့ခံယူချက်နဲ့သူပေါ့။ ဒါပေမဲ့ ယခုလိုအခြေအနေ မျိုးမှာ စားဝတ်နေရေးအရ ခက်ခဲနေသူတွေရှိတယ်။ စိတ်ဆင်းရဲ ကိုယ်ဆင်းရဲဖြစ်နေသူတွေရှိတယ်။ နိုင်ငံ ရဲ့နေရာအချို့မှာ စစ်ရှောင်ဒုက္ခသည်တွေရှိနေ တယ်။ စစ်ပွဲကြားမှာ ပြေးလွှားနေကြတဲ့ မိမိဖမဲ့ အငိုမျက်လုံးနဲ့ကလေးတွေ၊ အဘိုးတွေအဘွားတွေ၊ စာသင်ချိန်မှာ စာမသင်ရတဲ့ လူငယ်တွေ၊ ပျက်စီး နေတဲ့ လမ်းတွေ/တံတားတွေ၊ မီးလောင်နေတဲ့ အိုးအိမ်တိုက်တာတွေ၊ မီးရှို့ခံရလို့နေစရာဘုံပျောက် အိုးမဲ့အိမ်မဲ့ဘဝရောက်ရသူတွေ၊ ကုန်သွယ်ရေး လမ်းကြောင်းတစ်လျှောက် မီးလောင်ပျက်စီးသွားတဲ့ ကုန်တင်ယာဉ်ကြီးတွေနဲ့ လမ်းဘေးမှာ မရောင်းလိုက် ရလို့ ပုပ်ပွနေတဲ့ ရာသီသီးနှံတွေနဲ့အတူ ဘဝပျက် သွားသူတွေ...။ ဒီလို ဒုက္ခတွေကို ကြည့်ပြီးတော့ကို ပျော်နေကြ ဝမ်းသာနေကြသူတွေရှိနေပါတယ်။

အားနာလို့ အပျော်မျက်နှာမပြတတ်ပေမယ့် စိတ်ထဲကျိတ်ပြီး ကျေနပ်နေသူတွေလည်း ဒုနဲ့ ဒေး ပေါ့။ အပျက်လုပ်ရပ်တွေနဲ့ အပျက်တွေမြင်နေရတာ တောင်မှ ဒီလုပ်ရပ်တွေဟာ တစ်ချိန်မှာ အောင်မြင် လိမ့်မယ်လို့ ထင်နေသူတွေလည်း ရှိသေးတယ်။ အဖြစ်အပျက်တွေအပေါ် ဝမ်းနည်းစကားပြောနေပေ မယ့် ကျေနပ်နေတဲ့မျက်နှာအရပ်ကို မဖုံးနိုင်သူတွေ ပတ်ဝန်းကျင်မှာ အများကြီးရှိပါတယ်။ လူတွေ သေတာကိုကြည့်ပြီး စိတ်ထဲမှာ ကျိတ်ပျော်နေသူတွေ လည်း တွေ့ဖူးတယ်။ ဘယ်သူဘယ်ဘက်က ဘယ်လို သေသေ ယဉ်ကျေးပြီး အပြုသဘောမြင်တတ်သူ အနေနဲ့တော့ ဝမ်းနည်းတတ်ကြမှာပါ။ ဒါပေမဲ့ တချို့က တည်ဆောက်ရင်း ကာကွယ်ရင်း အသက် စွန့်နေရသူတွေ၊ တချို့က အပျက်လုပ်ရပ်နဲ့အတူ သေရသူတွေ၊ တရားမမှုမတရားမှုအကြား အမှန်နဲ့ အမှားကြား ခွဲခြားမသိလောက်အောင်ကို ဖြစ်နေ တာကိုကြည့်ရတာတော့ ယဉ်ကျေးတဲ့ လူအဖွဲ့ အစည်းနဲ့ ဘယ်လိုမှမစပ်ဟပ်ဘူးထင်ပါတယ်။

အပျက်သဘော ပြောဖန်များတော့

အမှန်နဲ့အမှားကို ခွဲခြားသိသူအဖို့တော့ ယခုလို ဒုက္ခတွေအပေါ် ပျော်ရွှင်နေသူတွေအပေါ်မှာ



MNDAA၊ TNLA အဖွဲ့နှင့် PDF အမည်ခံပူးပေါင်းအကြမ်းဖက်သမားများက မြန်မာ-တရုတ် နှစ်နိုင်ငံကုန်သွယ်ဂိတ် ကျင်စန်းကျော့အတွင်းရှိ ဆဲဗင်းဟွာကျင့် ကုမ္ပဏီ သွင်းကုန်ကားဝင်းအတွင်းသို့ နိုဝင်ဘာ ၂၃ ရက်က Drop Bomb များဖြင့် ပစ်ချတိုက်ခိုက်မှုကြောင့် ကုန်တင်ယာဉ်များ မီးလောင်ပျက်စီးမှုကို တွေ့ရစဉ်။

ဘယ်လိုမှ မုဒိတာပွားနိုင်မှာမဟုတ်ပါဘူး။ မဟုတ်တဲ့အပေါ်မှာ မုဒိတာပွားဖို့ထက် ဒုက္ခရောက် နေသူတွေအပေါ်မှာကရုဏာထား၊ မေတ္တာအစားထိုး နိုင်ရင် ပိုကောင်းတာပေါ့။ ကျွန်တော်တို့ လူ့အဖွဲ့ အစည်းမှာ ဘာလာလာ အပြစ်ပြောလိုက်ရမှ ကျေနပ်တဲ့ လူတန်းစားတစ်ရပ်လည်းရှိသေးတယ်။ အပျက်တွေသူအများစုဟာ အပြစ်ပြောတတ် တာ များတဲ့အတွက် အပျက်သဘောများလွန်းလာ တဲ့အခါ စိတ်လည်းမရှင်း၊ အလုပ်လည်းမရှင်း၊ နောက်ဆုံး လုပ်ငန်းလည်း မတွင်ကျယ်ဘူးဖြစ်ကုန် ရော။

မငြိမ်းချမ်းတဲ့ဝန်းကျင်မှာ တိုင်းပြည်က လုံးဝ ပျက်စီးနေသယောင် မငြိမ်းချမ်းကြောင်း ပုံကြီး ချဲ့ရင်း ကိုယ်ကိုယ်တိုင် သာသာယာယာ နေတတ်သူ တွေလည်းရှိတယ်။ တချို့က အဖြစ်အပျက်ပေါ်မှာ ကိုယ်လိုရာဆွဲတွေး၊ ကိုယ်ဖြစ်ချင်တာ ဆွဲပြောတတ် သူတွေလည်းရှိတယ်။ သူတို့ဟာ အပြင်မှာဖြစ်နေတဲ့ အမှန်တရားနဲ့ကွဲပြားစွာ ပြဿနာကို ကိုယ်ကိုယ် တိုင် ဖန်တီးယူနေသူတွေပါပဲ။ သူတို့ရဲ့ပြောစကား တွေက ကျင့်ဝတ်နဲ့မညီ များသောအားဖြင့် စိတ်မချမ်းသာစရာတွေက များပါတယ်။ အောင်မြင်မှု ကိုတွေ့သည့်တိုင် အပျက်သဘောမှတ်ချက်ကိုသာ ပေးလေ့ရှိတတ်ကြတယ်။ မကောင်းတာများများ ပြောတတ်သူဟာ နောက်ပိုင်းမှာ သူ့လုပ်တာမှန်သမျှ

မှာ မကောင်းတာအများဆုံး ကြုံရတတ်တာလည်း တိုက်ဆိုင်မှုတစ်ခုလို့တော့ မဆိုချင်ပါဘူး။ ကရုဏာလိုလို၊ အားနည်းချက်ထောက်ပြ သလိုလို ပြောနေပေမယ့် မျက်နှာဟန်အမူအရာက အပျက်သဘောသွင်ပြင်ကို မဖုံးနိုင်သူတွေလည်း ပတ်ဝန်းကျင်မှာ အများသား။ အပြောက စင်ကြယ် သလိုလိုပေးမယ့်စိတ်ကမစင်ကြယ်၊ လောကကြီးကို အများဆုံး အပြစ်ပြောနေပြီဆိုရင် သူကိုယ်တိုင် လည်း ကောင်းတဲ့သူတစ်ဦးတော့မဟုတ်ဘူးဆိုတာ တော့ ယေဘုယျသုံးသပ်ကြတယ်။ ကောင်း / မကောင်း ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ်မသိပေမယ့် ဘေးလူက အသိဆုံး ဖြစ်နေတတ်တာမျိုး။ ဖြစ်၊ တည်၊ ပျက် သဘောနားမလည်ဘဲ အပျက်ကိုချည်း အယူမှား သူဟာ နောက်ဆုံး ကိုယ်ကိုယ်တိုင်ပျက်စီးမှုနဲ့ ကြုံရ ပြီး တွေတွေဝေဝေ ပူဆွေးသောကနဲ့ နိဂုံးချုပ်ရတတ် တယ်ဆိုတာ တရားသဘောနဲ့ယှဉ်ပြီး သတိပြုဖို့ လိုပါတယ်။ ဆိုလိုတဲ့အကြောင်းရင်းက သူတို့ထံမှာ ကုသိုလ်စိတ်ထက် အကုသိုလ်စိတ်က ပိုများနေလို့ ပါပဲ။

အပျက်ကို ပြန်လည်တည်ဆောက်နေသူများ

လောကကြီးမှာ အပျက်သဘောချည်းလည်း မဟုတ်ပါဘူး။ အပျက်တွေကြား အပျက်အစီး တွေရှိသလို ပျက်လို့ပျက်သွားတဲ့နေရာမှာ ပြန်လည် ပြင်ဆင်ပြုပြင်နေတဲ့သူတွေကို တွေ့ရမြင်ရတဲ့အခါ ဝမ်းမြောက်ဝမ်းသာနဲ့ သာဓုအကြိမ်ကြိမ်ခေါ်မိပါ တယ်။ အမှန်လည်း အတ္တကြားမှာ ပရဟိတစိတ်ဓာတ် ရှိသူတွေ များစွာရှိပါတယ်။ သူတို့က အပျက်ကို မတွေး၊ အဖြစ်ကိုပဲတွေးပြီး အပြုသဘောဆောင်သူ တွေပါ။ လူလူချင်း အမှန်းတွေပြိုင်နေတဲ့ လောက ကြီးမှာ ဒီလိုလူမျိုးဟာ သူ့ကိုယ်သူ ထပ်ဆင့်အမှန်း တွေ မဖြန့်မိအောင်နေပါတယ်။ မီးလောင်ရာလေပင့် သဘောမျိုး လူ့အဖွဲ့အစည်းအပေါ် သစ္စာမဖောက် တတ်ပါဘူး။ မြင်တတ်မယ်ဆိုရင် ယနေ့ခေတ်ကြီးမှာ လူ့အဖွဲ့အစည်းကို မပျက်ပျက်အောင် ပျက်ဆီးနေသူ တွေ၊ မငြိမ်းချမ်းအောင်လုပ်နေသူတွေရှိသလို ဒီလို လူတွေကြားထဲ သူများပျက်ပြီးသား အပျက်အစီးကို ပြန်လည်ပြုပြင်နေသူတွေ၊ ငြိမ်းချမ်းမှုမရအောင်၊ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုမရှိအောင် တည်ဆောက် နေသူတွေလည်း ရှိပြန်ပါတယ်။

ဥပမာပြရရင် ချိုးတဲ့သူကချိုး၊ ခွဲတဲ့သူကခွဲတဲ့ ကြားမှာ အန္တရာယ်ကြားမှာ အလင်းဆောင်သူမျိုး တွေပါ။ ခုနစ်ရက်သားသမီး သွားလမ်းသာလို့ လာလမ်းဖြောင့်အောင် တည်ဆောက်ပြုပြင်လုပ်နေ သူတွေကို တွေ့ရတော့ သာဓုအကြိမ်ကြိမ်ခေါ်စရာ၊ ဒုက္ခအပူတွေရှိရာကို ခက်ခက်ခဲခဲသွားပြီး ဒုက္ခ ရောက်သူတွေ၊ မပြည့်စုံသူတွေကို စောအာဟာရ၊ အဝတ်အထည်၊ အသုံးအဆောင်ဖြည့်တင်းပေးတဲ့ မြင်ကွင်းတွေ၊ ဆေးမကုနိုင်သူတွေကို ဆေးကုပေး သူတွေ၊ စိတ်ဓာတ်အကြီးအကျယ် ကျနေသူတွေကို တတ်နိုင်သမျှ ဖေးမစောင့်ရှောက်ကူညီသူတွေကို တွေ့ရတဲ့အခါ အားတက်မိပါတယ်။ တကယ် လက်တွေ့လုပ်သူတွေဟာ အများကြီး မပြောတတ် ကြပါဘူး။ သူတို့ဟာ အဖြစ်နဲ့အပျက်၊ အကြောင်း နဲ့ အကျိုးကို ကောင်းကောင်းဆင်ခြင်သုံးသပ်နိုင်သူ တွေဖြစ်ပြီး သူများကို အပြစ်မပြော၊ ညည်းတွားခြင်း ဖြင့် အချိန်မဖြုန်း၊ ကိုယ်လုပ်တဲ့အလုပ်မှာ လုပ်စရာ ရှိတာကိုလုပ်တယ်။ အကောင်းဆုံးဖြစ်အောင် လုပ်တတ်ကြသူတွေဖြစ်တယ်ဆိုတာ တွေ့ရပါတယ်။

အကောင်းနဲ့အဆိုးကြား အပြုသဘောသာ မြင်တတ်ရင်

တစ်ခါတစ်ရံ ပတ်ဝန်းကျင်မှာ အပျက်သဘော ချည်းပြောသူများကြား တချို့အပြုသဘောဆောင် တဲ့မှတ်ချက်လေးတွေနဲ့ဝင်ပြီး ဖာထေးပြောဆိုတတ် သူတွေလည်း ရှိပါတယ်။ သူတို့ဆီက အကောင်းမြင် စိတ်ကလေးနဲ့ ဝင်ပြီး ထောက်ခံလိုက်တဲ့စကား ကြားရတဲ့အခါ စိတ်ဓာတ်ကျသူဟာ တဒဂ်အားဖြင့် တော့ စိတ်ချမ်းသာမှုလေးရပြီး အားတက်သွားပါ တယ်။ မျှော်လင့်ချက်လေးတွေရှိလာတယ်။ ယုံကြည် ချက်တွေတိုးလာတယ်။ သောကအပူနဲ့ဆောက်တည် ရာမရဖြစ်သူရဲ့အပူကို နှစ်သိမ့်မှုနဲ့တတ်သူတွေ မှာ ငြိမ်းချမ်းနေတဲ့ အသွင်အပြင်ကို တွေ့ကို တွေ့ရမှာပါ။ အမှန်တော့ သူတို့ဟာ အပြုသဘောဆောင်သူ၊ လက်တွေ့ကျကျ တည်ဆောက်နေကြသူတွေသာ ဖြစ်ပါတယ်။ သို့ပေမယ့် တစ်ချိန်လုံးပူပန်သောက စိတ်တွေကြား အပြုသဘောမဆောင်တာတွေချည်း ကြားရတဲ့သူအဖို့မှာတော့ အားငယ်ပြီးငွေ၊ စိတ်ဓာတ် ကျမိမှာ သေချာပါတယ်။ စာမျက်နှာ ၁၁ သို့ ၀

အမှန်နဲ့အမှားကို ခွဲခြားသိသူအဖို့တော့ ယခုလို ဒုက္ခတွေအပေါ် ပျော်ရွှင်နေသူ တွေအပေါ်မှာ ဘယ်လိုမှ မုဒိတာပွားနိုင်မှာမဟုတ်ပါဘူး။ မဟုတ်တဲ့အပေါ်မှာ မုဒိတာပွားဖို့ထက် ဒုက္ခရောက်နေသူတွေအပေါ်မှာ ကရုဏာထား၊ မေတ္တာအစားထိုး နိုင်ရင် ပိုကောင်းတာပေါ့။ ကျွန်တော်တို့ လူ့အဖွဲ့အစည်းမှာ ဘာလာလာ အပြစ် ပြောလိုက်ရမှ ကျေနပ်တဲ့ လူတန်းစားတစ်ရပ်လည်းရှိသေးတယ်။ အပျက်တွေသူ အများစုဟာ အပြစ်ပြောတတ်တာများတဲ့အတွက် အပျက်သဘောများလွန်းလာ တဲ့အခါ စိတ်လည်းမရှင်း၊ အလုပ်လည်းမရှင်း၊ နောက်ဆုံး လုပ်ငန်းလည်း မတွင်ကျယ်ဘူးဖြစ်ကုန်ရော

(၇၆)နှစ်မြောက် တပ်မတော်(ရေ)နှစ်ပတ်လည်နေ့အထိမ်းအမှတ် ပရိတ်တရားနာယူခြင်းနှင့် အရုဏ်ဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းခြင်းအခမ်းအနား ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂၄ (၇၆)နှစ်မြောက် တပ်မတော် (ရေ)နှစ်ပတ်လည်နေ့ အထိမ်းအမှတ် ပရိတ်တရားနာယူခြင်းနှင့် အရုဏ်ဆွမ်း ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခြင်း အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့ နယ်မြေခံ ရေတပ်စခန်း ဌာနချုပ်ရှိ မာရာရိဇယ ရန်ချိုးအောင်ဓမ္မာရုံ၌ ကျင်းပရာ အလယ်တော့ပဓာန နာယက ဆရာတော် အဘိဓဇ မဟာဂဠုဂရ အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ ဘဒ္ဒန္တကန္ဓမာလာဘိဝံသ အမှူးပြု သော သံဃာတော်များ ကြွရောက် ချီးမြှင့်တော်မူကြပြီး ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်(ရေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မိုးအောင်၊ စစ်ဦးစီးအရာရှိချုပ်(ရေ) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ဇွဲဝင်းမြင့်၊ တပ်မတော်(ရေ)မှ အရာရှိကြီး

များ၊ အရာရှိ စစ်သည်၊ မိသားစုဝင် များနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ ဆက်ကပ်လှူဒါန်း ဦးစွာ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ရေ)နှင့် အခမ်းအနားတက်ရောက် လာကြသူများက အလယ်တော့ရ ပဓာနနာယက ဆရာတော်ထံမှ ငါးပါးသီလံယူ ဆောက်တည်ကြ ကာ သံဃာတော်များ ရွတ်ပွား ချီးမြှင့်တော်မူသည့် ပရိတ်တရား တော်များ နာယူကြည်ညိုကြပြီး လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ် လှူဒါန်းကြသည်။ ထို့နောက် အလယ်တော့ရ ပဓာနနာယက ဆရာတော်ထံမှ အနုမောဒနာ တရားနာယူကြပြီး လှူဒါန်းမှု အစုစုတို့အတွက် ရေစက်သွန်းချ အမျှပေးဝေကြကာ သံဃာတော်



များအား အရုဏ်ဆွမ်း ဆက်ကပ် လှူဒါန်းကြသည်။ (၇၆)နှစ်မြောက် တပ်မတော်(ရေ)နှစ်ပတ်လည်နေ့ ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးနှင့် လုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များအတွက် ရေးတာဝန်များကို စွမ်းစွမ်းတမံ ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသော လုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များအတွက်

တပ်မတော်(ရေ)မှ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုဝင်များက ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ငွေကျပ်သိန်း ၁၀၀ အား ပေးအပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း နှင့် တပ်မတော်(ရေ)မိသားစုများ ကလည်း ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒဂုံမြို့နယ်ရှိ တပ်မတော်ဆေးရုံ (ခုတင်-၅၀၀)၌ ဆေးရုံတက်ရောက် ကုသမှုခံယူနေသူများ အသုံးပြုရန် အတွက် ဆေးပဒေသာပင် ငွေကျပ်သိန်း ၅၀၊ ကင်ဆာဌာန တွင် ဆေးရုံတက်ရောက် ကုသမှု ခံယူနေသူများ အသုံးပြုရန် အတွက် ငွေကျပ် ၁၀ သိန်းနှင့် အာဟာရဖြည့်စားသောက်ဖွယ်ရာ များကို ပေးအပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြ ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

မိုင်းတုံမြို့နယ် အောင်းလောင်းကျေးရွာ၌ ဘက်စုံသုံးခန်းမဆောင် တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းပြီးစီးမှု စစ်ဆေး

မိုင်းတုံ ဒီဇင်ဘာ ၂၄ ရှမ်းပြည်နယ် (အရှေ့ပိုင်း) မိုင်းတုံမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနမှ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ် ကျေးရွာ

ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး လုပ်ငန်း စီမံကိန်း (VDP) ဖြင့် နမ့်ဟူးခွန် ကျေးရွာအုပ်စု အောင်းလောင်း (ရွာဟောင်း) ကျေးရွာ၌ ကျေးရွာ ဘက်စုံသုံးခန်းမဆောင် တည်

ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက် ပြီးစီးမှုအခြေအနေများကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက မြို့နယ်ဦးစီးမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက အဆိုပါ ကျေးရွာကို ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့ သည်။

ထိုသို့ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးရာတွင် မိုင်းတုံမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါ်ယုလှနှင့် တာဝန်ခံအင်ဂျင်နီယာ ဝန်ထမ်း များသည် အောင်းလောင်း (ရွာဟောင်း) ကျေးရွာတွင် ကျေးရွာ ဘက်စုံသုံးခန်းမဆောင် တည် ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်း ရာနှုန်းပြည့် ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှု အခြေအနေ

များကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး မြို့နယ်ဦးစီးမှူးက ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုး ရေးကော်မတီဝင်များ၊ ကျေးရွာသူ ကျေးရွာသားများနှင့် တွေ့ဆုံကာ ဆောင်ရွက်ပြီး ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်း များအား ရေရှည်တည်တံ့အောင် ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းမှုများ ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားကြရန် ဆွေးနွေး မှာကြားသည်။ အဆိုပါ ကျေးရွာဘက်စုံသုံး ခန်းမဆောင်သည် အလျားပေ ၅၀၊ အနံ ပေ ၃၀၊ အမြင့် ၁၂ ပေ ရှိပြီး ကျေးရွာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး လုပ်ငန်းစီမံကိန်း ပံ့ပိုးရန်ပုံငွေကျပ် ၁၅ သန်း၊ ပြည်သူ့ထည့်ဝင်ငွေ ကျပ် ၃ ဒသမ ၃၇၆ သန်း စုစုပေါင်း

ရန်ပုံငွေ ၁၈ ဒသမ ၃၇၆ သန်းကို အသုံးပြုကာ ခရိုင်/မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးဦးစီးဌာန ဝန်ထမ်းများ၏ ကွင်းဆင်းကြီးကြပ်မှု၊ နည်းပညာ ပံ့ပိုးမှု အနီးကပ်ကြီးကြပ်မှုတို့ဖြင့် ကျေးရွာသူ ကျေးရွာသားများ ကိုယ်တိုင် ယခုနှစ်စက်တင်ဘာလ ဒုတိယပတ်မှ စတင်အကောင် အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ယခုအခါ လုပ်ငန်းများအားလုံး ရာနှုန်းပြည့်ပြီးစီးပြီဖြစ်၍ အဆိုပါ ကျေးရွာရှိ ကျေးလက်နေပြည်သူ များအတွက် များစွာအကျိုးပြု ကြောင်း မိုင်းတုံမြို့နယ်ကျေးလက် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီး ဌာနမှ သိရသည်။

မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင် အခြေအနေ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂၄ မုတ္တမကွေ့၊ မွန်-တနင်္သာရီ ကမ်းရိုးတန်း တစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန် ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် တစ်ခါတစ်ရံ အရှေ့ဘက်မှ လေပြင်းများ တိုက်ခတ်ပြီး လှိုင်းအသင့်အတင့်မှ လှိုင်းကြီး နိုင်သည်။ အရှေ့ဘက်မှလေပြင်း များ တိုက်ခတ်စဉ် ရေပြင်/ မြေပြင်လေသည် တစ်နာရီလျှင် မိုင် ၃၀ မှ ၃၅ မိုင်အထိ တိုက် ခတ်နိုင်သည်။ ကျန်မြန်မာ့ ပင်လယ်ပြင်တွင် လှိုင်းအသင့် အတင့်ရှိမည်။

မိုး/ဇလ



○ စာမျက်နှာ ၁၀ မှ တချို့ စိတ်ခံအားနည်းသူတွေဆို တွေးတောယုံမှား သံသယဖြစ်ပြီး ကိုယ့်မှာရှိတဲ့ သတ္တိစွမ်းရည်တောင် ပျောက်သွားတတ်ပါတယ်။

လောကမှာ တစ်ဦးချင်းပဲဖြစ်ဖြစ်၊ နိုင်ငံ တစ်နိုင်ငံချင်းပဲကြည့်ကြည့် အကောင်းအဆိုး ရောပြွမ်းပြီး ရှိနေတတ်ပါတယ်။ အနည်းနဲ့အများ ကွာတာရှိသလို အကြောင်းတရားအမျိုးမျိုးကြောင့် အဆိုးဘက်များတာလည်း ရှိနိုင်ပါတယ်။ အကောင်းအဆိုးမှာကောင်းတာကိုကောင်းသထက် ကောင်းအောင်လုပ်ရမှာ တာဝန်တစ်ခုဖြစ်သလို အရေးအကြီးဆုံးက ဆိုးနေတာကို ပိုဆိုးမသွားအောင် နဲ့ ဆိုးတဲ့အပိုင်းတွေကို ပြန်လည်ပြင်ဆင် ပြုပြင်နိုင် အောင် အားထုတ်ဖို့ လိုအပ်ခြင်းပါပဲ။ ဒါမှသာ လောကကြီးဟာ နေထိုင်ချင်စရာကောင်းပြီး ဟန်ချက်ညီတဲ့ပတ်ဝန်းကျင်တစ်ခုကို ဖန်တီးရာ ရောက်ပါလိမ့်မယ်။

ထပ်ပြီးမှတ်ချက်ပြုလိုတာက ပျက်စီးမှုတွေကို ကြည့်လိုက်ရင် မကောင်းတာလုပ်သူတွေကြောင့် ဖြစ်ရသလို ဒီလို မကောင်းတာလုပ်နေတာကိုပဲ လက်ပိုက်ကြည့်နေသူတွေကြောင့်လည်း ပိုပြီး ပျက်စီးသွားရတာမျိုးဖြစ်နေခြင်းပါပဲ။ အားလုံး အကျပ်အတည်းနဲ့ ဒုက္ခရောက်နေချိန်မှာ တချို့ ဝိသမလောဘစိတ်နဲ့ မတရားအမြတ်ထုတ် ခေါင်းပုံဖြတ်တဲ့ အတ္တလူတန်းစားတစ်ရပ်လည်း ရှိသေးတယ်။ ဘယ်သူသေသေ ငတေမာပြီးရော ကျင့်ဝတ်မရှိ မလုပ်သင့်မလုပ်အပ်ရာတွေကြောင့်

“ လောကမှာ တစ်ဦးချင်းပဲဖြစ်ဖြစ်၊ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံချင်းပဲကြည့်ကြည့် အကောင်းအဆိုး ရောပြွမ်းပြီးရှိနေတတ်ပါတယ်။ အနည်းနဲ့အများ ကွာတာရှိသလို အကြောင်းတရားအမျိုးမျိုးကြောင့် အဆိုးဘက်များတာလည်း ရှိနိုင်ပါတယ်။ အကောင်းအဆိုးမှာ ကောင်းတာကို ကောင်းသထက်ကောင်းအောင်လုပ်ရမှာ တာဝန်တစ်ခုဖြစ်သလို အရေးအကြီးဆုံးက ဆိုးနေတာကို ပိုဆိုးမသွားအောင်နဲ့ ဆိုးတဲ့အပိုင်းတွေကို ပြန်လည်ပြင်ဆင် ပြုပြင်နိုင်အောင် အားထုတ်ဖို့လိုအပ်ခြင်း ပါပဲ။ ဒါမှသာ လောကကြီးဟာ နေထိုင်ချင်စရာကောင်းပြီး ဟန်ချက်ညီတဲ့ ပတ်ဝန်းကျင် တစ်ခုကို ဖန်တီးရာရောက်ပါလိမ့်မယ် ”

ပြဿနာက ပိုပြီးဆိုးသွားနိုင်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် တချို့အရာတွေမှာ မျက်စိပိတ်မနေသင့်ဘူး။ တားသင့်တာတား၊ ပြင်သင့်တာပြင်၊ တည်ဆောက် သင့်တာ ပြန်လည်တည်ဆောက်ယူရပါမယ်။ ခဏ လေးနဲ့ ဖျက်ဆီးတာမြန်ပေမယ့် အချိန်ယူပြန်တည် ဆောက်ရတာ အလွန်ခက်ခဲပါတယ်။ ဒါကြောင့် မပျက်စီးအောင်၊ အဖျက်ဆီးမခံရအောင် အားလုံးက ပိုင်းဝန်းကာကွယ် ထိန်းသိမ်းကြခြင်းသည်သာ အကောင်းဆုံးလို့ ယူဆမိပါတယ်။

အားလုံးဟာ တွက်ကြည့်လိုက်ရင် သင်ခန်းစာ ယူစရာတွေချည်းပါပဲ။ နောက်ဆုံး အပျက်စိတ်နဲ့ အဖျက်လုပ်ရပ်မျိုးဟာ အရှုံးနဲ့ပဲကြုံရမှာဖြစ်သလို

အဖျက်တွေအပေါ်မှာ အပျက်စိတ်နဲ့လိုက်တွေးပြီး အပြုသဘောမဆန်ရင်လည်း ကိုယ်ကိုယ်တိုင် ပျက်စီးခြင်းကိန်း ဆိုက်တတ်ပါတယ်။ အပျက် သဘော အလေ့အထရှိသူအများစုမှာ အခြားသူတွေ ထက် လောဘ၊ ဒေါသအရာမှာ အားကြီးနေတဲ့ အတွက်ကြောင့်ပါပဲ။ ဒါကြောင့် အပျက်တွေများတဲ့ လူ့အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုဟာ အဆိုးသံသရာက ဘယ်တော့မှ မလွတ်မြောက်နိုင်ကြခြင်းဖြစ်ပါတယ်။

အဆိုးများတဲ့ဝန်းကျင်မှာ ခံနိုင်ရည်ရှိအောင် လည်း ကြိုးစားရပါမယ်။ အကောင်းဘက်ကို ပိုမြင်ပေးပြီး ခံနိုင်ရည်ရှိမှ မိမိမျှော်လင့်ချက်လည်း ပြည့်ဝနိုင်မှာမို့ပါ။ စိတ်ခံစားမှုကို ဦးစားမပေးဘဲ

လက်ရှိဖြစ်ပျက်နေတာတွေကို အလွယ်တကူခံစား သိမြင်နားလည်နိုင်အောင် ဦးစွာလေ့လာသင့်ပါ တယ်။ ဒါမှသာ ကိုယ့်ထက်ဆိုးသူ၊ ကိုယ့်ထက် ဒုက္ခရောက်သူတွေကို လူသားချင်းစာနာစိတ်လေး နဲ့ အားပေးကူညီရာရောက်ပါမယ်။ အားပေးလိုတာ က အလွယ်တကူ စိတ်ဓာတ်မကျ၊ နောက်မဆုတ်ဘဲ တည်ဆောက်သူတွေဖြစ်အောင် ကြိုးစားဖို့ပါ။

လောကကြီးမှာ ဘာမှမတည်မြဲဘူးဆိုတာ ဆင်ခြင်ရုံနဲ့တင် လုံလောက်သွားပါလိမ့်မယ်။ ဖြစ်လာတဲ့အရာဟာလည်း သူ့အလိုလို ဖြစ်လာတာ မဟုတ်။ အကြောင်းတရားတွေ ပေါင်းစုံညီညွတ်သွား လို့ အကျိုးတရားအနေနဲ့ မဖြစ်မနေဖြစ်လာရတာပါ။ ဒါဟာ မှန်ကန်တဲ့သဘောတရားတစ်ခုပါ။ ဒီလို ဖြစ်လာလို့ ဖြစ်တဲ့အရာဟာလည်း ခဏတာပဲ တည်တတ်ပါတယ်။ အကြာကြီး ရှိမနေပါဘူး။ ပြီးရင် ပြန်ပျက်သွားတာပဲရှိတယ်။ ဒီသဘောလေး ပါပဲ။ ယခုလို ဖြစ်၊ တည်၊ ပျက်ခိုက်မှာ ကောင်းတဲ့ အဖြစ်ကလေး ဖြစ်ပေါ်လာအောင်၊ ဖြစ်လာတဲ့ အကောင်းလေးကို ကြာရှည်တည်နေအောင်လေး လုပ်နိုင်ရင်ကို လောကကြီးမှာ အတော်ငြိမ်းချမ်း နေပါပြီ။

ဒါကြောင့် ကျွန်တော်တို့အားလုံး အပျက် သဘောမှာဝမ်းနည်းမနေဘဲ၊ ပျော်မနေကြ၊ ရပ်တန့် မနေကြဘဲ ဖြစ်နေတဲ့ အဖြစ်သဘောလေးတွေကို အပြုသဘောရှာကြပြီး ကောင်းသောတည်ဆောက် သူတွေဖြစ်ကြရလေအောင် ကြိုးစားကြပါစို့ဟူ၍ ရေးသားတင်ပြလိုက်ရပါတယ်...။ ။

စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ပသို့ ပို့ကုန်တိုးမြှင့်တင်ပို့နိုင်ရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂၄

မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပြည်ပပို့ကုန်တင်ပို့မှုမှာ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၉ ရက်မှ ၁၅ ရက်ထိ တစ်ပတ်အတွက် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၅၄ သန်းကျော်ရှိသည်။ ယခုပတ်တွင် လယ်ယာထွက် ဆန်၊ ဆန်ကွဲ၊ နှမ်း၊ ဖရုံသခွား၊ တစ်သျှူးငှက်ပျော သစ်သီးဝလံများ၊ ရော်ဘာ၊ ကော်ဖီ စသည့် နှစ်ရှည်သီးနှံထွက်ကုန်များ၊ သွပ်၊ ကြေးနီသတ္တုတွင်းထွက်ပစ္စည်း၊ စက်မှုကုန်ချော CMP ချုပ်ပြီး အထည်တို့ ပို့ကုန်တင်ပို့နိုင်ခဲ့သဖြင့် ပြီးခဲ့သည့် ရက်သတ္တပတ်ထက် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၃၃ သန်းကျော် ပိုမိုတင်ပို့နိုင်ခဲ့သည်။

ယခုရက်သတ္တပတ်တွင် ဆန်၊ ဆန်ကွဲ တင်ပို့မှုမှ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၃၂ သန်းရရှိပြီး ပင်လယ်ရေကြောင်းမှ အင်ဒိုနီးရှား၊ တရုတ်၊ စပိန်၊ ပိုလန်၊ ဖိလစ်ပိုင်၊ ဗီယက်နမ်၊ နယ်သာလန် အပါအဝင် နိုင်ငံပေါင်း ၂၀ သို့ ၅၇၆၅၉ တန်နှင့် နယ်စပ် လွယ်ကူကိုင်ပိုင်တည်၊ ကျိုင်းတုံစခန်းများမှ တန် ၃၉၆၀ တင်ပို့ခဲ့သည်။

ကမ္ဘာ့ဆန်စပါးဈေးကွက်၌ အယ်လ်နီညိုရာသီဥတု၏ သက်ရောက်မှုများကြောင့် ဆန်ရောင်းလိုအား /ဝယ်လိုအား မြင့်မားမှုများဖြစ်ပေါ်လာပြီး ဆန်တင်ပို့/ ဆန်တင်သွင်းနိုင်ငံများ၏ နိုင်ငံအလိုက် အစီအမံများဆောင်ရွက်လာသည်ကို တွေ့ရှိရသည်။ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၏ စာရင်းများအရ မိုးစပါး၊ နွေစပါးထွက်ရှိမှုမှာ ညီမျှ ဆန်တန်ချိန် ၁၃ သန်းရှိပြီး ပြည်တွင်းစားသုံးမှုမှာ ဆန်တန်ချိန် ၉၃၀၀၀၅ သန်းရှိသဖြင့် ပိုလျှံမှုတန်ချိန် သုံးသန်းကျော်ရှိကြောင်း ခန့်မှန်းတွက်ချက်ရရှိသည်။ နှစ်အလိုက် ပြည်ပတင်ပို့မှုတွင် ဆန်၊ ဆန်ကွဲ တန်ချိန် ၃ ဒသမ ၆ သန်းအထိ အများဆုံးတင်ပို့နိုင်ခဲ့သည်။

မိမိတို့နိုင်ငံတွင် စိုက်ပျိုးရေးကို အဓိကဆောင်ရွက်ပြီး စားရေကွာဖို့လုံလောက်မှု မရှိသည့်အားလျော်စွာ စားသုံးမှု ပိုလျှံမှုကို ပြည်ပတင်ပို့ပြီး နိုင်ငံခြားဝင်ငွေ ရှာဖွေရရှိနိုင်ရေးသည်လည်း အဓိကကျသည့် အခန်းကဏ္ဍတစ်ခုဖြစ်သည်။ ယခုနှစ်တွင် ကမ္ဘာ့ဆန်ဝယ်လိုအား တက်လာပြီး ကမ္ဘာ့ဆန်ဈေးကွက်အသီးသီးရှိ ဆန်ဈေးနှုန်းများမြင့်မားလာမှုနှင့်အတူ ကုန်စည်စီးဆင်းမှု (Commodity Flow) တွင် ပါဝင်သည့် ပြည်တွင်းတောင်သူများ၊ လုပ်ငန်းရှင်များလည်း ပို့ကုန်တင်ပို့မှု၌ အမြင့်ဈေးရရှိပြီး တွက်ခြေကိုက်မှုရှိသည်။ တစ်ဖက်တွင်လည်း ပြည်တွင်း ဆန်ဈေးနှုန်း တည်ငြိမ်ရေးနှင့် ဆန်လက်ကျန် အလုံအလောက်ရှိစေရေးကို သက်ဆိုင်ရာ အသင်းအဖွဲ့များ၏ ဦးဆောင်မှုဖြင့် စီမံထိန်းကျောင်းဆောင်ရွက်ထားရှိပြီးဖြစ်သည်။

စပါးမျိုးကောင်းမျိုးသန့်များဖြင့် စက်မှုလယ်ယာစနစ်ကို ပိုင်းဝန်းဖော်ဆောင်ခြင်းဖြင့် စပါးအထွက်နှုန်း များစွာတိုးစေပြီး ပြည်ပနိုင်ငံများစွာသို့လည်း ပိုမိုတင်ပို့လာနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ပြည်ပသို့ လုပ်ငန်းရှင်များ ဆန်၊ ဆန်ကွဲ ပို့ကုန်တင်ပို့နိုင်စေရေးအတွက် ယခင်က Pre-License Cargo Inspection ကုန်ပစ္စည်းသို့လှောင်ထားရှိမှု စစ်ဆေးခြင်းကို ပို့ကုန်လိုင်စင်ပမာဏ၏ ၁၀၀ ရာခိုင်နှုန်းဖြင့် ဆောင်ရွက်ခွင့်ပြုခဲ့ရာမှ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက်မှစ၍ ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းအထိ လျှော့ချ၍ ခွင့်ပြုပေးလျက်ရှိသည်။ အသေးစား၊ အလတ်စားနှင့် အငယ်စားလုပ်ငန်းရှင်များအတွက် နိုင်ငံတော်မှ အားပေးကူညီသောအားဖြင့် ဆန်၊ ဆန်ကွဲ တန်ချိန် ၂၆၀ နှင့်အောက် ပို့ကုန်လိုင်စင်လျှောက်ထားမှုများအတွက် ကုန်ပစ္စည်းသို့လှောင်ထားရှိမှုစစ်ဆေးခြင်းကို ဖြေလျှော့ဆောင်ရွက်ပေးထားပြီးဖြစ်သည်။

ပြည်တွင်း ရိက္ခာဖူလုံရေးနှင့် ပြည်ပပို့ကုန်တိုးမြှင့်တင်ပို့နိုင်ရေးအတွက် ဆန်စပါးအပြင် ဆီထွက်သီးနှံ နေကြာ၊ မြေပဲ၊ နှမ်း၊ ပဲမျိုးစုံ၊ လယ်ယာထွက်ကုန်များအား နည်းစနစ်မှန်ကန်စွာ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှု တိုးတက်စေရေးနှင့် မြန်မာနိုင်ငံမှ ထွက်ရှိသည့် ထွက်ကုန်များအား ယခုထက် ပိုမိုတင်ပို့နိုင်ရေးကို တောင်သူအဖွဲ့များ၊ ကုန်စည်ခိုင်များ၊ ကုန်သည်အသင်းအဖွဲ့များ၊ ကုမ္ပဏီလုပ်ငန်းရှင်များနှင့် သက်ဆိုင်ရာ ဌာနအားလုံး ပိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြစေလိုကြောင်း အသိပေးထားသည်။ သတင်းစဉ်

(၉-၁၂-၂၀၂၃ မှ ၁၅-၁၂-၂၀၂၃) ရက်နေ့ထိ ရက်သတ္တပတ်တွင် ပို့ကုန်လိုင်စင်ထုတ်ပေးမှုနှင့် အမှန်တင်ပို့မှုစာရင်း

တန်ဖိုး-အမေရိကန်ဒေါ်လာသန်း

စဉ်	အကြောင်းအရာ	ပင်လယ်ရေကြောင်း		နယ်စပ်		စုစုပေါင်း	
		စောင်ရေ	တန်ဖိုး	စောင်ရေ	တန်ဖိုး	စောင်ရေ	တန်ဖိုး
၁	ပို့ကုန်လိုင်စင်	၂၃၂၂	၁၁၀၈.၆၆၀	၂၇၉	၃၃.၅၁၈	၂၆၀၁	၁၁၄၂.၁၇၈
၂	အမှန်တင်ပို့မှု		၁၇၅.၀၈၂		၇၉.၄၈၆		၂၅၄.၅၆၈
(က)	လယ်ယာထွက်ပစ္စည်း		၅၉.၃၄၄		၁၁.၁၈၀		၇၀.၅၂၄
(ခ)	တိရစ္ဆာန်ထွက်ပစ္စည်း		၀.၀၃၈		၀.၀၇၅		၀.၁၁၃
(ဂ)	ရေထွက်ပစ္စည်း		၉.၃၆၇		၈.၁၃၂		၁၇.၄၉၉
(ဃ)	သတ္တုတွင်းထွက်ပစ္စည်း		၃.၇၀၆		၂.၀၀၉		၅.၇၁၅
(င)	သစ်တောထွက်ပစ္စည်း		၁.၃၀၇		၀.၀၂၉		၁.၃၃၆
(စ)	စက်မှုကုန်ချောပစ္စည်း		၈၉.၆၃၉		၅၈.၀၁၀		၁၄၇.၆၄၉
(ဆ)	အခြားပစ္စည်းများ		၁၁.၆၈၁		၀.၀၅၁		၁၁.၇၃၂

အဓိကပို့ကုန်အများဆုံး (၁၀)မျိုး စာရင်း ၁-၄-၂၀၂၃ မှ ၁၅-၁၂-၂၀၂၃ နေ့အထိ

စဉ်	ပစ္စည်းအမျိုးအမည်	ရေထွက်ပုံ	အရေအတွက်	တန်ဖိုး
၁	ချုပ်ပြီးအထည်	ခွ	၄၈၁၄၄၃၃၉	၃၁၀၁.၈၃၅
၂	သဘာဝစာတိဋ္ဌ	MMBTU	၂၄၁၆၉၄၆၆၄	၂၃၆၂.၀၆၃
၃	မတ်ပဲ	တန်	၅၅၀၂၇၇	၅၀၁.၃၀၀
၄	ဆန်+ဆန်ကွဲ	တန်	၈၉၁၅၆၈	၄၂၉.၃၃၂
၅	မြောင်း	တန်	၉၁၆၆၀၆	၂၇၅.၀၄၆
၆	ငါး	တန်	၂၀၈၁၆၀	၂၄၂.၁၂၄
၇	ပဲတိမ်	တန်	၂၈၄၃၉၈	၁၉၂.၉၃၉
၈	ရာဘာစိမ်း	တန်	၁၀၅၉၈၃	၁၃၂.၁၄၇
၉	ပဲစဉ်း	တန်	၁၁၃၉၀၆	၁၀၂.၀၃
၁၀	သတ္တုနှင့် သတ္တုရိုင်းများ	တန်	၇၉၈၀၅	၈၂.၅၀၆

ပို့ကုန်အများဆုံးတင်ပို့သည့် နိုင်ငံ (၁၀)စာရင်း ၁-၄-၂၀၂၃ မှ ၁၅-၁၂-၂၀၂၃ နေ့အထိ

စဉ်	ပစ္စည်းအမျိုးအမည်	တန်ဖိုး
၁	ထိုင်း	၂၅၇၁.၂၄၂
၂	တရုတ်	၂၀၆၇.၈၂၈
၃	ဂျပန်	၈၁၄.၆၆၆
၄	အိန္ဒိယ	၅၉၇.၈၂၉
၅	အမေရိကန်	၄၂၅.၄၈၉
၆	ဂျပန်	၃၇၉.၃၉၈
၇	ပိုလန်	၃၄၃.၀၇၇
၈	စပိန်	၃၂၃.၅၀၀
၉	တောင်ကိုရီးယား	၂၇၄.၆၈၂
၁၀	ဗြိတိန်	၂၂၉.၆၃၃

ပဲစင်းငုံအသစ်များ ပြည်ပနိုင်ငံများ၏ ဝယ်လိုအားကြောင့် အရောင်းအဝယ်ကောင်းမွန်လျက်ရှိ

မန္တလေး ဒီဇင်ဘာ ၂၄
ယခုရက်ပိုင်းအတွင်းမန္တလေးဈေးကွက်သို့ စတင်ဝင်ရောက်လာသည့် မြန်မာထွက်ကုန် ပဲစင်းငုံအသစ်များ ပြည်ပနိုင်ငံများ၏ ဝယ်လိုအားကြောင့် ဈေးကွက်အတွင်း အရောင်းအဝယ်များ သွက်လက် ကောင်းမွန်လျက်ရှိကြောင်း မန္တလေးပဲကုန်သည်များထံမှ သိရသည်။



ဝင်ရောက်လက်ရှိအချိန်တွင် မန္တလေးဈေးကွက်အတွင်းသို့ ပဲစင်းငုံအသစ်များကို ချောက်၊ ကျောက်ပန်းတောင်း၊ မကွေး၊ မြင်းမူနှင့်မုံရွာစသည့်ဒေသများမှ ဝင်ရောက်လာကြောင်း၊ ပဲစင်းငုံအသစ်များသည် ရာသီဥတု ကောင်းမွန်မှုကြောင့် အထွက်နှုန်းကောင်းကာ အရောင်အသွေးနှင့် အလုံးအဖန်များကောင်းမွန်သဖြင့် ဈေးကွက်အတွင်း၌ အရောင်းအဝယ်များ သွက်နေကြောင်း၊ ယခုလက်ရှိဈေးနှုန်းအနေဖြင့် ပဲစင်းငုံအသစ်သုံးတင်းဝင်တစ်အိတ်လျှင် ၄၅၀၀၀ ဈေးနှုန်းဖြင့် အရောင်းအဝယ်များ ကောင်းမွန်လျက်ရှိကြောင်း မန္တလေးမြို့မှ စိုးဝင်းမြင့် ပွဲရုံပိုင်ရှင် ဦးစိုးဝင်းမြင့်က

ပြောသည်။
“ပဲစင်းငုံအသစ်တွေ အခုရက်ပိုင်းမှာ မန္တလေးဈေးကွက်ထဲကို စတင် ဝင်ရောက်လာပါတယ်။ ပဲစင်းငုံကို မြန်မာလူမျိုးတွေက စားသုံးမှုနည်းပါတယ်။ အဓိကအိန္ဒိယလူမျိုးတွေက မြန်မာပဲစင်းငုံကို ဓာတုကင်းစင်ပြီး အရသာမှာလည်း တစ်မူထူးခြားတာကြောင့် ကြိုက်နှစ်သက်ပြီး ဝယ်ယူကြပါတယ်။ ထွက်ရှိတဲ့ ပဲစင်းငုံရခိုင်နှုန်းပြည့်က ပြည်ပပို့ကုန်အနေနဲ့ နှစ်စဉ်တင်ပို့ရပါတယ်။ ဈေးကွက်ကလည်း အခိုင်အမာရရှိပြီးသားပေါ့။ မြန်မာပြည်အနေနဲ့က အနီးစပ်ဆုံး အိန္ဒိယနိုင်ငံရဲ့ ပဲစင်းငုံလိုအပ်ချက်တွေကို ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်တာကြောင့် မြန်မာပြည်ဟာ အိန္ဒိယဈေးကွက်မှာ အရေးပါတဲ့ နိုင်ငံဖြစ်ပါတယ်။ ပဲစင်းငုံလိုအပ်ချက်တွေ များနေတာကြောင့် ဈေးကွက်အတွင်းမှာ အရောင်းအဝယ်တွေ ကောင်းနေပါတယ်။ ပဲစင်းငုံက ပြည်ပပို့ကုန်အနေနဲ့ အိန္ဒိယတင်မဟုတ်ပါဘူး။ နီပေါ၊ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နဲ့ ပါကစ္စတန်နိုင်ငံတို့ကလည်း နှစ်စဉ်ပုံမှန် ဝယ်ယူနေကြပါတယ်။ အဓိကဖောက်သည်ကတော့ အိန္ဒိယနိုင်ငံဖြစ်ပါတယ်။ ဒီပဲစင်းငုံက ဆောင်းသီးနှံအနေနဲ့ တစ်ရာသီသာ စိုက်ပျိုးကြပါတယ်။ ပဲစင်းငုံအသစ်တွေဟာ မန္တလေးဈေးကွက်ထဲမှာ အရောင်းအဝယ်တွေ ကောင်းနေပါတယ်”ဟု ၎င်းက ပြောသည်။
မြန်မာနိုင်ငံမှ ထွက်ရှိသည့် ပဲစင်းငုံမှာ ပြည်ပဈေးကွက်အခိုင်အမာရနေသည့်အတွက် တောင်သူများအနေဖြင့် ပိုမိုတိုးချဲ့စိုက်ပျိုးသင့်ကြောင်း သိရသည်။
မင်းထက်အောင်(မန်းကိုယ်ပွား)

မြန်မာ့သစ်သီးဝလံဈေးကွက်အတွင်း ပြည်ပဝယ်လိုအား ကျဆင်းနေသည့်အတွက် ပြည်တွင်းဈေးကွက်ကို အားထားရောင်းဝယ်နေရ

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၂၄
မြန်မာ့သစ်သီးဝလံဈေးကွက်အတွင်း ပြည်ပဝယ်လိုအားကျဆင်းနေသည့်အတွက် ပြည်တွင်းဈေးကွက်ကို အားထားရောင်းဝယ်မှုများနေကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံ သစ်သီးဝလံ၊ ပန်းမန်နှင့် ဟင်းသီးဟင်းရွက် စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ် တင်ပို့ရောင်းချသူများအသင်းမှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောသည်။

“သစ်သီးဝလံဈေးကွက်က အခြေအနေမကောင်းဘူး။ သရက်သီးဆို သုံးနှစ်လောက်ရှိပြီ။ ဝယ်လိုအား လျော့တာလည်းပါတယ်။ တင်ပို့နိုင်မှုအပိုင်းတွေကလည်း ကျဆင်းလာတော့ သစ်သီးဈေးကွက်ကမကောင်းတာ။ အထူးသဖြင့် အခုချိန်က ဖရဲသီးထွက်ချိန်၊ ဖရဲသီးသမားတွေက တင်ပို့နိုင်စွမ်းမရှိတဲ့အခါကျတော့ ပြည်တွင်းမှာပဲ ရောင်းဝယ်ကြတာပေါ့။ ပြည်တွင်းမှာဝယ်လိုအားကို ပိုပြီးအားထားနေကြတယ်”ဟု ၎င်းကပြောသည်။ ပြည်တွင်းလူမှုစီးပွားနှင့် စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်သူများ၏ ဝင်ငွေဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရန်၊ ဟင်းသီးဟင်းရွက်၊ သစ်သီးဝလံနှင့် ပန်းမန် စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်နေသူ ဝါသနာရှင်များ ဝင်ငွေတိုးတက်စေရန်ရည်ရွယ်ပြီး ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သစ်သီးဝလံနှင့် ပန်းမန်ပြပွဲကို ရန်ကုန်မြို့တွင် ကျင်းပရန်စီစဉ်ထားကြောင်းလည်း သိရသည်။
အဆိုပါပွဲတော်တွင် ပြိုင်ပွဲအမျိုးအစားပေါင်း ၂၂ မျိုး ပါဝင်ပြီး ပြိုင်ပွဲဝင်များကို ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ရန် ဖိတ်ခေါ်ထားကြောင်း သိရကာ ကိုဗစ်ကြောင့် ရပ်နားခဲ့သည့် သစ်သီးဝလံနှင့် ပန်းမန်ပြပွဲကို ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့က (၇၆)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၁ ရက်မှ ၇ ရက်အထိ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဗဟန်းမြို့နယ်ရှိ ကန်တော်ကြီး သဘာဝဥယျာဉ်မှာလာမြင် ကျွန်း၌ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ MT

အီရန်နိုင်ငံ၏ (၂၄) ကြိမ်မြောက် ဆက်သွယ်ရေး၊ သတင်းအချက်အလက်နည်းပညာနှင့် ဒစ်ဂျစ်တယ်စီးပွားရေးဆိုင်ရာ နိုင်ငံတကာပြပွဲ စတင်ဖွင့်လှစ်

တီဟီရန် ဒီဇင်ဘာ ၂၄
အီရန်နိုင်ငံ၏ (၂၄) ကြိမ်မြောက် ဆက်သွယ်ရေး၊ သတင်းအချက်အလက် နည်းပညာနှင့် ဒစ်ဂျစ်တယ်စီးပွားရေး ဆိုင်ရာ နိုင်ငံတကာပြပွဲကို မြို့တော် တီဟီရန်၌ ယမန်နေ့က စတင်ဖွင့်လှစ် ပြသခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အီရန် TELECOM 2023 ပြပွဲတွင် ပြည်တွင်းကုမ္ပဏီ ၁၅၅ ခုကျော်နှင့် နိုင်ငံတကာ ကုမ္ပဏီအများအပြား ပါဝင် ခဲ့ပြီး ဒီဇင်ဘာ ၂၆ ရက်အထိ ဆက်လက် ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း တရားဝင်

Mehr သတင်းဌာနက သတင်းဖော်ပြ သည်။

ပြသသွားမည် ပြပွဲအတွင်း နောက်ဆုံးပေါ်ထုတ်ကုန် များနှင့် နည်းပညာရပ်ဆိုင်ရာအောင်မြင် မှုများကို အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲများနှင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ အစည်းအဝေး များကျင်းပကာ ပြသသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

တရုတ်၊ ရုရှား၊ တာ့ခ်မင်နစ္စတန်၊ ဆီးရီးယား၊ အီရတ်၊ တူကီယို၊ အာဖဂန် နစ္စတန်နှင့် အာမေရိကန်နိုင်ငံတို့

အပါအဝင် နိုင်ငံကိုးနိုင်ငံမှ ကိုယ်စားလှယ် ၃၀ ခန့်သည် ပြပွဲသို့ တက်ရောက်ပြသ သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

နည်းပညာအခြေခံနှင့် ဆန်းသစ် တီထွင်သည့်ကုမ္ပဏီများ၊ ဒစ်ဂျစ်တယ် စီးပွားရေး၊ စက်မှုဥယျာဉ်များနှင့် ဆော့ဖ်ဝဲလ်နှင့် ဟာ့ဒ်ဝဲထုတ်လုပ်သည့် ကုမ္ပဏီများမှ ကိုယ်စားလှယ်များ ပါဝင် ကြောင်း တရားဝင်သတင်းအေဂျင်စီ IRNA က သတင်းဖော်ပြသည်။

ကိုးကား - ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန် - အောင်ကျော်ကျော်



အိန္ဒိယနိုင်ငံ တမိလ်နာဒူးပြည်နယ်တွင် ရေကြီးမှုကြောင့် လူ ၃၅ ဦး သေဆုံး

နယူးဒေလီ ဒီဇင်ဘာ ၂၄
အိန္ဒိယနိုင်ငံ တောင်ပိုင်း တမိလ်နာဒူးပြည်နယ်တွင် ယခု သီတင်းပတ်အတွင်း ရေကြီးမှုနှင့် မိုးရွာသွန်းမှုဆိုင်ရာ မတော်တဆ မှုများကြောင့် အနည်းဆုံး လူ ၃၅ ဦးထက်မနည်း သေဆုံးခဲ့ကြောင်း ဒေသဆိုင်ရာ အစိုးရအရာရှိတစ်ဦး က ဒီဇင်ဘာ ၂၃ ရက်တွင် ပြောကြားသည်။

မကြုံစဖူး မိုးရွာသွန်းမှုကြောင့် ခရိုင်အများအပြား၌ ဆိုးရွားစွာ ထိခိုက်ခဲ့ပြီး မြေနိမ့်ပိုင်းဒေသများ ရေနစ်မြုပ်ကာ ကားလမ်းနှင့်ရထား လမ်း ဆက်သွယ်မှုကို ဆိုးရွားစွာ ပျက်စီးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထို့ကြောင့် ရေကြီးမှုဒဏ်သင့် ဒေသများတွင် ကယ်ဆယ်ရေး လုပ်ငန်းများ ပြီးမြောက်အောင် ဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း တမိလ်နာဒူးပြည်နယ်၏ အတွင်း ရေးမှူးချုပ် ရှစ်ဒက်မီနာက



ပြောကြားသည်။

ရေကြီးမှုကြောင့် လမ်းပေါင်း ၁၇၅ လမ်း ပျက်စီးသွားခဲ့ပြီး ယင်းလမ်းများအနက် လမ်းတချို့ မှာ ပြန်လည်ပြုပြင်ပြီးဖြစ် ကြောင်းနှင့် ကျန်ရှိသည့်လမ်း များကို ပြန်လည်ပြုပြင်ရန် လုပ်ဆောင်နေကြောင်း ၎င်းက

ဆိုသည်။ ထို့ပြင် မရှိမဖြစ်လိုအပ် သည့် ရေပေးဝေမှုကိစ္စကဲ့သို့သော တခြားဝန်ဆောင်မှုများကိုလည်း ဆောင်ရွက်ပေးရန် စီစဉ်လျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။

ရေဘေးသင့် ဒေသများမှ လူပေါင်း ၅၀၀၀၀ နီးပါးကို လုံခြုံ သောနေရာများသို့ ကယ်ဆယ်နိုင်

ခဲ့ကြောင်းလည်း သိရသည်။

ရေကြီးမှုနှင့် မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းမှုကြောင့် လူနေအိမ် များစွာ ပျက်စီးခဲ့ပြီး ရေနစ်မြုပ်မှု ကြောင့် သီးနှံစိုက်ခင်း ဟက်တာ ၁၈၃၀၀၀ ပျက်စီးခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

ကိုးကား-ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန်-အလင်းသစ်

တစ်ကမ္ဘာလုံးတွင် ယခုနှစ်အတွင်း သွေးလွန်တုပ်ကွေးရောဂါဖြစ်ပွားသူ ငါးသန်းကျော်ရှိ

ဂျီနီဗာ ဒီဇင်ဘာ ၂၄

ခြင်မှကူးစက်သော သွေးလွန်တုပ်ကွေးရောဂါဖြစ်ပွားသူ အရေ အတွက်သည် ယခုနှစ်တွင် လူပေါင်း ငါးသန်းကျော် ရှိလာကြောင်းနှင့် ၅၀၀၀ ကျော် သေဆုံးခဲ့ကြောင်း ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့က သွေးလွန် တုပ်ကွေးအန္တရာယ်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဒီဇင်ဘာ ၂၃ ရက်တွင် သတိပေး ချက်ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

အဆိုပါရောဂါဖြစ်ပွားမှု၏ ၈၀ ရာခိုင်နှုန်းနီးပါး သို့မဟုတ် ၄ ဒသမ ၁ သန်းသည် အမေရိကတိုက်တွင် တွေ့ရှိရခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ လူပေါင်း လေးဘီလီယံသည် သွေးလွန်တုပ်ကွေးအန္တရာယ်ရှိသော် လည်း ကူးစက်ခံရသူအများစုမှာ ရောဂါလက္ခဏာမပြဘဲ ရက်သတ္တ တစ်ပတ်မှ နှစ်ပတ်အတွင်း ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာလေ့ရှိကြောင်း ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့က ပြောကြားသည်။

သွေးလွန်တုပ်ကွေးအတွက် ထိရောက်သောကုသနည်း မရှိသော ကြောင့် စေတနာ့အားဖြင့် နှိမ်နင်းခြင်းနှင့် ဆေးကုသမှုခံယူခြင်းများသည် ပြင်းထန်သောရောဂါများကြောင့် သေဆုံးမှုနှုန်းကို လျော့ချနိုင်သည်။ နိုင်ငံပေါင်း ၁၂၉ နိုင်ငံတွင် ၂၀၁၉ ခုနှစ်အတွင်း ရောဂါဖြစ်ပွားမှု ၅ ဒသမ ၂ သန်းအထိ စံချိန်တင်မြှင့်တက်ခဲ့ကြောင်း ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ က ပြောကြားသည်။

လက်ရှိသွေးလွန်တုပ်ကွေးရောဂါဖြစ်ပွားမှုကို ထိန်းချုပ်ရန်နှင့် လာမည့်သွေးလွန်တုပ်ကွေးရာသီအတွက် ပြင်ဆင်နေသည့်နိုင်ငံများကို ပံ့ပိုးရန်အတွက် အမြင့်ဆုံးအာရုံစိုက်မှုလုပ်ဆောင်ရန် လိုအပ်ကြောင်း ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့က ပြောကြားသည်။

ကိုးကား-ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန်-အလင်းသစ်

အစ္စရေးတပ်ဖွဲ့၏ လေကြောင်းတိုက်ခိုက်မှုအတွင်း စားစာခံ ငါးဦး သေဆုံးခဲ့ဟု ဟားမတ်စ်အဖွဲ့ ပြောကြား



ဂျေရုဆလမ် ဒီဇင်ဘာ ၂၄
အစ္စရေးတပ်ဖွဲ့၏ လေကြောင်း တိုက်ခိုက်မှုအတွင်း စားစာခံ ငါးဦး ယနေ့ သေဆုံးခဲ့ကြောင်း ဟားမတ်စ်အဖွဲ့က ပြောကြား သည်။

အစ္စရေး၏ လေကြောင်း တိုက်ခိုက်မှုကြောင့် ဟားမတ်စ်၏ လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ ဖြစ်သည့် အယ်လ်ကဆစ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များက စားစာခံငါးဦးနှင့် ၎င်းတပ်ဖွဲ့ဝင် များအကြား အဆက်အသွယ်

ပြတ်တောက်ခဲ့ကြောင်း ကြေညာ ချက်ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

အဆိုပါသေဆုံးသူ စားစာခံ ငါးဦး တွင် အစ္စရေးတပ်ဖွဲ့က ပြန်လည် လွှတ်ပေးရန် တောင်းဆိုခဲ့သည့် အသက် ၇၉ နှစ်မှ ၈၄ နှစ်ကြား အမျိုးသား သုံးဦး ပါဝင်ကြောင်း ဟားမတ်စ်အဖွဲ့က ပြောသည်။

လက်ရှိတွင် ဂါဇာကမ်းခြေအင် ဒေသ၌ လူပေါင်း ၁၃၀ ခန့်ကို ဖမ်းဆီးထားသည်ဟု ခန့်မှန်းရ သည်။ အစ္စရေး၏စစ်ဆင်ရေး

သည် ယခုအချိန်အထိ စားစာခံ တစ်ဦးတည်းကိုသာ အောင်မြင်စွာ ကယ်ဆယ်နိုင်ခဲ့သည်။

လွန်ခဲ့သည့် ၂၄ နာရီအတွင်း အစ္စရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၏ ထိုးစစ် ဆင်နွှဲမှုကြောင့် လူပေါင်း ၂၀၁ ဦး သေဆုံးခဲ့ကြောင်း ဂါဇာရှိကျန်းမာ ရေးအာဏာပိုင်များက ဒီဇင်ဘာ ၂၃ ရက်တွင် ပြောကြားသည်။

အောက်တိုဘာ ၇ ရက်မှစတင် ပြီး လက်ရှိအချိန်အထိ သေဆုံးသူ ပေါင်း ၂၀၂၅၈ ဦးအထိ မြင့်တက်

လာခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အပျက်အစီးများအောက်တွင် နစ်မြုပ်နေသည့် ရုပ်အလောင်း များ သို့မဟုတ် လမ်းပေါ်တွင် ကျန်ရှိနေသော ရုပ်အလောင်းများ ကို ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးသမား များက ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်း များ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ဟားမတ်စ်ခေါင်းဆောင် များ ပုန်းအောင်းနေသည်ဟု ယူဆရ သည့် ဂါဇာတောင်ပိုင်းကို စစ်ဆင် ရေးများ အရှိန်မြှင့်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိပြီး ဂါဇာမြောက်ပိုင်းကို မကြာမီအချိန်အတွင်း အပြည့်အဝ ထိန်းချုပ်နိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်း အစ္စရေးတပ်ဖွဲ့က ဆိုသည်။

အစ္စရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် လက်နက်ရောင်းဝယ်မှု၊ ထုတ်လုပ် မှုနှင့် ဝယ်ယူရေးဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိ သူတစ်ဦးဖြစ်သည့် ဟားမတ်စ် အကြီးတန်း အရာရှိတစ်ဦးကို ဒီဇင်ဘာ ၂၃ ရက်တွင် သုတ်သင် ဖယ်ရှားခဲ့သည်ဟု အစ္စရေးတပ်ဖွဲ့ ဝင်များက အခိုင်အမာ ပြောကြား သည်။

ကိုးကား - အင်န်အိတ်ချ်ကေ ဘာသာပြန် - အောင်ကျော်ကျော်



ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံက ပြည်ပရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကုမ္ပဏီ ၁၁၅၀၆ ခုကို လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ခွင့်ပြုခဲ့

ဖနောင့်ပင် ဒီဇင်ဘာ ၂၄

၂၀၂၃ ခုနှစ် ပထမ ၁၁ လအတွင်း ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံသည် ကုမ္ပဏီနှင့် လုပ်ငန်းသစ် ၁၁၅၀၆ ခုကို လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင် ခွင့်လိုင်စင်များ ထုတ်ပေးခဲ့ပြီး ယမန်နှစ် အလားတူကာလထက် ၁၄ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်း တိုးလာကြောင်း စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနက ထုတ်ပြန်သည့်အစီရင်ခံစာအရ သိရသည်။

လုပ်ငန်းသစ်များကို တရုတ်၊ တောင်ကိုရီးယား၊ ဂျပန်၊ ထိုင်း၊ မလေးရှားနှင့် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံတို့မှ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံ၍ လာရောက်လုပ်ကိုင် ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ “စီးပွားရေးလုပ်ငန်းသစ် မှတ်ပုံတင်ခြင်း သိသိသာသာတိုးမြှင့်လာမှုက ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံရဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေး၊ နိုင်ငံရေးတည်ငြိမ်မှုနှင့် စီးပွားရေးအခွင့်အလမ်းကို ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူတွေရဲ့ ယုံကြည်မှု အမှန်တကယ်ရှိကြောင်း ပြသနေပါတယ်” ဟု စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ပန်ဆိုဗျက်က ဆင်ဟွာသတင်းဌာနသို့ ပြောကြားသည်။ လက်ရှိအခြေအနေသည် ကိုဗစ်-၁၉ကပ်ရောဂါလွန်ကာလတွင် နိုင်ငံ၏ တိုးတက်သည့် စီးပွားရေး ပတ်ဝန်းကျင်ကိုလည်း ထင်ဟပ်စေသည်ဟု ၎င်းက ထပ်လောင်း ပြောကြားသည်။

ကိုးကား-ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန်-စိုးသူရ

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မြောင်မြို့နယ်၌ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့က ဒေသခံ ၁၀ ဦးကျော်ကို ဖမ်းဆီးပြီး တစ်ဦးလျှင် ငွေကျပ်တစ်သောင်းဖြင့် ပြန်ရွေးခိုင်းသည်ဟု သတင်းတု၊ သတင်းအမှား ရေးသားဖြန့်ဝေလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂၄ - စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မြောင်မြို့နယ် ကျောက်တန်းရွာအတွင်းသို့ လုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များက ဒီဇင်ဘာ ၂၃ ရက် ညပိုင်း တွင် ဝင်ရောက်ကာ ဒေသခံ ၁၀ ဦးကျော်ကို ဖမ်းဆီးပြီး တစ်ဦးလျှင် ငွေကျပ်တစ်သောင်း ဖြင့် ပြန်ရွေးခိုင်းသည်ဟု Delta News Agency က သတင်းတု၊ သတင်းအမှားများကို လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာများတွင် ရေးသား ဖြန့်ဝေနေသည်ကို တွေ့ရသည်။

ဒီဇင်ဘာ ၂၃ ရက် ညပိုင်းတွင် ကျောက်တန်း ရွာသို့ ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ဖောက်ခွဲ ဖျက်ဆီးမှုနှင့်ပတ်သက်သည့် ပစ္စည်းအချို့ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်းနှင့် ဒေသခံများ အား ဖမ်းဆီးခံခဲ့ရခြင်းမရှိကြောင်း သိရသည်။ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များအနေဖြင့် နိုင်ငံ တော် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရား ဥပဒေစိုးမိုးရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန် မပျက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး အကြမ်းဖက် အားပေးမီဒီယာများမှ ဖြစ်စဉ်၊ ဖြစ်ရပ်များကို အခြေခံ၍ မိမိတို့လိုရာ ဖန်တီးရေးသားပြီး ဒေသခံပြည်သူများမှ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ အပေါ် အထင်အမြင်လွဲမှားစေရန် ရည်ရွယ် ချက်ရှိရှိ ရေးသားဖြန့်ဝေနေခြင်းသာ ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



တရားမဝင်သစ်မျိုးစုံ၊ လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများ၊ စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများ၊ လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများနှင့် မော်တော်ယာဉ်များ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂၄ - တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေး ဦးဆောင်ကော်မတီ၏ ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှုဖြင့် တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုများကို ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ တားဆီးအရေးယူနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဒီဇင်ဘာ ၂၂ ရက်တွင် အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာန၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် တာဝန်ကျပေးပေါင်း အဖွဲ့များက စစ်ဆေးမှုများဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ မြန်မာ့စက်မှုဆိုင်ကမ်း၌ ကုန်သေတ္တာတစ်လုံးအတွင်းမှ သွင်းကုန်ကြေညာလွှာတွင် ကြေညာ ထားခြင်းမရှိသည့် ပိတ်လိပ် အမျိုးအစားအစုံ ၁၂၄ လိပ် (ခန့်မှန်းတန်ဖိုး ငွေကျပ် ၄၇၅၀၀၀၀)ကိုလည်းကောင်း၊ မရမ်းချောင်းမြို့နယ်စစ်ဆေး ရေးစခန်း၌ မြဝတီမြို့မှ ရန်ကုန်မြို့သို့ မောင်းနှင်လာသည့် ယာဉ်တစ်စီး ပေါ်မှ တရားဝင်စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထား တင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိ သည့် ပုစွန်တစ်ကောင် စားအုန်းဆီ ၁၈ လီတာပါ ပုံး ၁၀၀ (ခန့်မှန်း တန်ဖိုး ငွေကျပ် ၅၀၀၀၀၀)နှင့် အဆိုပါပစ္စည်းများ တင်ဆောင်လာသည့် Nissan Caravan Mini Bus တစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုး ငွေကျပ်

၁၅၀၀၀၀၀၀) ကိုလည်းကောင်း စုစုပေါင်းခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၆၇၅၅၀၀၀၀ ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး အကောက်ခွန်လုပ်ထုံးလုပ်နည်း များနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ထို့အတူ ဒီဇင်ဘာ ၂၂ ရက်နှင့် ၂၃ ရက်တို့တွင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေး အထူးအဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် တာဝန်ကျပေးပေါင်းအဖွဲ့များက စစ်ဆေးမှုများဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ တောင်ငူ ခရိုင်အတွင်း၌ တရားမဝင်ကျွန်းသစ် ၃ ဒသမ ၁၇၈ တန်နှင့် အခြားသစ် ၃ ဒသမ ၁၁၀ တန် (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၅၇၇၉၄၈၄)ကို သစ်တော ဥပဒေအရလည်းကောင်း၊ ဝေါမြို့နယ် မြစ်ကျိုးလမ်းဆုံအနီး၌ ကျိုက်ထို မြို့မှ ဒိုက်ဦးမြို့သို့ မောင်းနှင်လာသည့် ယာဉ်တစ်စီးပေါ်မှ တရားဝင် စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထား တင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် X'MAS Wapping Paper ဖာ ၃၀၀၊ Lactasoy ပဲခွံဘူး ၇၂၀၀ အပါအဝင် ကုန်ပစ္စည်း ၁၄ မျိုး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၃၅၄၂၄၀၀၀)နှင့် အဆိုပါ ပစ္စည်းများတင်ဆောင်လာသည့် Nissan Diesel Truck တစ်စီး (ခန့်မှန်း တန်ဖိုးငွေကျပ် ၂၅၀၀၀၀၀၀)ကို အကောက်ခွန်လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ အရလည်းကောင်း စုစုပေါင်းခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၆၂၀၀၃၄၈၄ ကို သိမ်းဆည်းအရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ထို့အပြင် ဒီဇင်ဘာ ၂၃ ရက်တွင် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးတရား မဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေး အထူးအဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် တာဝန်ကျ ပေးပေါင်းအဖွဲ့က စစ်ဆေးမှုများဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ မုံရွာမြို့နယ်အတွင်း၌ လိုင်စင်မဲ့ Dump Truck ယာဉ်တစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၆၀၀၀၀၀၀)ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး ပို့ကုန်သွင်းကုန်ဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ဒီဇင်ဘာ ၂၂ ရက်နှင့် ၂၃ ရက်တို့တွင် သိမ်းဆည်းရမိမှု စုစုပေါင်းမှာ အမှုတွဲကိုးမှု (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၄၅၅၅၄၈၄) ဖြစ်ကြောင်း တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေး ဦးဆောင်ကော်မတီမှ သိရသည်။ သတင်းစဉ်



ငါး/ပုစွန်ရေထွက်ပစ္စည်းများ ပြုပြင်ထုတ်လုပ်ခြင်းနှင့် အရည်အသွေးထိန်းသိမ်းခြင်းဆိုင်ရာ သင်တန်းဆင်းပွဲ ကျင်းပ

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၂၄ - ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီး ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနမှ ကြီးမှူး၍ အင်းစိန်မြို့နယ် အနောက် ကြို့ကုန်းရှိ ငါးလုပ်ငန်းအတတ် သင်သိပ္ပံ(ကြို့ကုန်း) သင်တန်း ကျောင်းတွင် ငါး/ပုစွန် ရေထွက် ပစ္စည်းများ ပြုပြင်ထုတ်လုပ်ခြင်း နှင့် အရည်အသွေးထိန်းသိမ်းခြင်း ဆိုင်ရာ သင်တန်းဆင်းပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၂၀ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းတွင် အဆိုပါကျောင်းရှိ သင်တန်း ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ အဆိုပါ သင်တန်းဆင်းပွဲတွင်



ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ငါးလုပ် လက်မှတ်များအား တစ်ဦးချင်း ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ပေးအပ်ခဲ့သည်။ အဆိုပါသင်တန်း တွင် ငါး/ပုစွန်များတွင် ပါဝင်သော စကားပြောကြားပြီး သင်တန်းဆင်း အာဟာရဓာတ်များ၊ လတ်ဆတ်မှု

လက္ခဏာများကို သိရှိစေရန်၊ အခြေခံအစားအစာ ထုပ်ပိုးခြင်း အတတ်ပညာများနှင့် ဓာတုဗေဒ ဆေးဝါးများ အရောင်/ အနံ့မပုပ်ဆေး အသုံးပြုပုံများကို ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် သိရှိစေရန် ဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဌာနမှ ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်ခင်မေကြည်နှင့် ဒုတိယဦးစီးမှူး ဒေါ်အေးအေးသန်း တို့က သင်ကြားပို့ချပေးခဲ့သည်။ အဆိုပါသင်တန်းကို ဒီဇင်ဘာ ၁၈ ရက်မှ ၂၀ ရက်အထိ ဖွင့်လှစ် ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

A detailed television schedule for MRTV channels (MRTV HD, MRTV NRC, MRTV NEWS, MRTV PARLIAMENT, MRTV SPORTS, MRTV FARMERS) listing programs and their broadcast times from 06:00 to 09:51.

ဒေသစီးပွားကို အထောက်အပံ့ပြုနေသည့် ပဲခူးဒေသမှ ငါးပိငါးခြောက်လုပ်ငန်းများ

မြန်မာ့စေ့လှေအရ ဗီဒီယိုဖွဲ့စည်းပေးရန်အတွက် ငါးပိ၊ ငါးခြောက် ဟင်းလျာပါမှသာ လျှော့စားခြင်းဖြစ်ကြသည်။ ရှေးကတည်းက ငါးပိ ငါးခြောက်ကို အခြေခံထားချက်ပြုတ်သည့်ဟင်းလျာများကို စားသုံးခဲ့ကြသည်။ သို့သော် အငန်ကပ်သည့် ဆေးဝါးသုံးစွဲထားသည့် ငါးပိငါးခြောက်ကြောင့် ကျန်းမာရေးထိခိုက်မှုရှိမည်ကို စိုးရိမ်ကြသည်။ ထို့အတွက် ထုတ်လုပ်ရောင်းချသည့် လုပ်ငန်းများသည် ကျန်းမာရေးနှင့်သင့်လျော်သည့် သန့်ရှင်းမှု၊ သိုလှောင်ထုပ်ပိုးမှုရှိသည့် စားသောက်ကုန်များဖြစ်လာစေရန် ပြောင်းလဲထုတ်လုပ်လာကြသည်။

မင်းမင်း

“အခုလို ဆောင်းရာသီဆို ရာသီဥတု အေးအေးလေးနဲ့ မနက်စာ ကောက်ညှင်းပေါင်းနဲ့ ငါးခြောက်မီးကင်၊ ငါးပိကင်လေးနဲ့ ထမင်းပူပူ ဒါတွေဟာ ခံတွင်းတွေ့တဲ့ အစားအစာတွေပါ။ အငန်ကပ်တဲ့ ငါးပိ၊ ငါးခြောက်မျိုး၊ ယင်မနားဆေးတို့၊ ယမ်းစိမ်းတို့လို ဆေးဝါးတွေ သုံးတာမျိုး၊ ထုတ်လုပ် ရောင်းချမှု မသန့်တာမျိုးကို ကြောက်ကြလို့ ငါးပိ ငါးခြောက်ရှောင်တဲ့သူတွေလည်း ရှိလာတယ်။ ဒါပေမဲ့ မြန်မာ့ဟင်းလျာတွေနဲ့ ကင်းလို့မရတော့ သန့်ရှင်းမှုရှိတဲ့ ဆေးမသုံးတဲ့ ကျန်းမာရေးအတွက် အခြေခံထားထုတ်လုပ်တဲ့ ငါးပိငါးခြောက်တံဆိပ် တွေကို ရွေးချယ်စားသုံးကြတာက များတယ်”ဟု ရန်ကုန်မြို့မှ ဒေါ်မြမြဝင်းကပြောပြသည်။



မြန်မာနိုင်ငံသည် မြစ်ချောင်းအင်းအိုင်ပေါများ ပြီး ယင်းတို့မှထွက်ရှိသည့်ငါးကို အခြေခံထုတ်လုပ် ထားသည့် ငါးပိငါးခြောက်များသည် လူတန်းစား မရွေးစားသုံးသည့် စားသောက်ကုန်ဖြစ်သည်။ ထို့အတွက် စားသုံးမှုများသည့် ငါးပိငါးခြောက် လုပ်ငန်းများကို ကျန်းမာရေးနှင့်သင့်လျော်သည့် လုပ်ငန်းခွင်သန့်ရှင်းမှု၊ သိုလှောင်ထုပ်ပိုးမှု၊ ဖြန့်ဖြူးမှုရှိသည့် စားသောက်ကုန်များ ဖြစ်လာစေရန် သက်ဆိုင်ရာဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းများက အသိပညာ ပေးခြင်း၊ နည်းပညာပေးခြင်းတို့ကို စဉ်ဆက်မပြတ် ဆောင်ရွက်လာကြသည်။

“အခုလို ဆောင်းရာသီဆို ရာသီဥတု အေးအေးလေးနဲ့ မနက်စာ ကောက်ညှင်းပေါင်းနဲ့ ငါးခြောက်မီးကင်၊ ငါးပိကင်လေးနဲ့ ထမင်းပူပူ ဒါတွေဟာ ခံတွင်းတွေ့တဲ့ အစားအစာတွေပါ။ အငန်ကပ်တဲ့ ငါးပိ၊ ငါးခြောက်မျိုး၊ ယင်မနားဆေးတို့၊ ယမ်းစိမ်းတို့လို ဆေးဝါးတွေ သုံးတာမျိုး၊ ထုတ်လုပ် ရောင်းချမှု မသန့်တာမျိုးကို ကြောက်ကြလို့ ငါးပိ ငါးခြောက်ရှောင်တဲ့သူတွေလည်း ရှိလာတယ်။ ဒါပေမဲ့ မြန်မာ့ဟင်းလျာတွေနဲ့ ကင်းလို့မရတော့ သန့်ရှင်းမှုရှိတဲ့ ဆေးမသုံးတဲ့ ကျန်းမာရေးအတွက် အခြေခံထားထုတ်လုပ်တဲ့ ငါးပိငါးခြောက်တံဆိပ် တွေကို ရွေးချယ်စားသုံးကြတာက များတယ်”ဟု ရန်ကုန်မြို့မှ ဒေါ်မြမြဝင်းကပြောပြသည်။

မြန်မာနိုင်ငံသည် မြစ်ချောင်းအင်းအိုင်ပေါများ ပြီး ယင်းတို့မှထွက်ရှိသည့်ငါးကို အခြေခံထုတ်လုပ် ထားသည့် ငါးပိငါးခြောက်များသည် လူတန်းစား မရွေးစားသုံးသည့် စားသောက်ကုန်ဖြစ်သည်။ ထို့အတွက် စားသုံးမှုများသည့် ငါးပိငါးခြောက် လုပ်ငန်းများကို ကျန်းမာရေးနှင့်သင့်လျော်သည့် လုပ်ငန်းခွင်သန့်ရှင်းမှု၊ သိုလှောင်ထုပ်ပိုးမှု၊ ဖြန့်ဖြူးမှုရှိသည့် စားသောက်ကုန်များ ဖြစ်လာစေရန် သက်ဆိုင်ရာဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းများက အသိပညာ ပေးခြင်း၊ နည်းပညာပေးခြင်းတို့ကို စဉ်ဆက်မပြတ် ဆောင်ရွက်လာကြသည်။

ငါးပိငါးခြောက်ထုတ်လုပ်မှုများသည် ပဲခူး တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း၌လည်း ငါးပိငါးခြောက် လုပ်ငန်းများ လုပ်ငန်းခွင်သန့်ရှင်းမှု၊ သိုလှောင် ထုပ်ပိုးမှု၊ ဖြန့်ဖြူးမှုရှိသည့်လုပ်ငန်းများ ဖြစ်လာ စေရန် စားသုံးရေးရာဦးစီးဌာနက သက်ဆိုင်ရာဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည်။

“ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းမှာ ငါးပိ ငါးခြောက်လုပ်တဲ့ လုပ်ငန်းတွေက ၁၅၇ ဦးခန့် ရှိပါတယ်။ တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းက အင်းအိုင် မြစ်ချောင်းတွေကထွက်တဲ့ ရေထွက်ကုန်ကို အခြေခံ ပြီး စားဝတ်နေရေးအတွက် အသက်မွေးမှုပြုကြ တယ်။ တစ်နိုင်တစ်ပိုင် မိရိုးဖလာလုပ်ငန်းတွေလည်း ရှိတယ်။ ဒီလုပ်ငန်းကို အခြေခံပြီး တိုးတက်လာတဲ့ လုပ်ငန်းတွေလည်း များလာပြီ။ ဒီလုပ်ငန်းတွေ တိုးတက်အောင်ထောက်ပံ့ပေးတာဟာ ဒေသစီးပွား ကို အထောက်အပံ့ပေးတာပါပဲ။ လုပ်ငန်းတိုးတက် ဖို့အတွက် ကူညီထောက်ပံ့ပေးတဲ့အခါ ထုတ်လုပ် ရောင်းချတဲ့သူတွေ၊ စားသုံးသူတွေ အဆင်ပြေစေဖို့ ဆောင်ရွက်ပေးရပါတယ်။ ဒီအတွက် အသိပညာ ပေးတာ၊ နည်းပညာပေးတာတွေကို သက်ဆိုင်ရာ ဌာနတွေနဲ့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်” ဟု ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး စားသုံးသူရေးရာဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးဇေယျာဆွေကပြောကြားသည်။

တိုင်းဒေသကြီး စားသုံးသူရေးရာဦးစီးဌာန

သည် သက်ဆိုင်ရာဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းကာ တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ အသေးစား၊ အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို အသိပညာ ပေးဆွေးနွေးပွဲများ၊ ဟောပြောပွဲများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ သည့်အပြင် လုပ်ငန်းများ ထုပ်ပိုးစနစ်တိုးတက်စေ ရေးအတွက်လည်း နည်းပညာပေးသင်တန်းများဖြင့် ကူညီဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။

“ကျွန်တော်တို့ ပျဉ်ပုံကြီးရွာ ငါးရုံခြောက်ကို စားသုံးသူအကြိုက်တွေ့ကြပါတယ်။ ဆားပျော်တဲ့ အတွက် ကျန်းမာရေးအတွက်လည်း သင့်တော်ပါ တယ်။ ပြီးတော့ စားသုံးသူတွေကြောက်တဲ့ ဆေးဝါး တွေကိုလည်း မသုံးစွဲပါဘူး။ ကျွန်တော်ကိုယ်တိုင် လည်း မိုးယွန်းကြီးအမှတ်တံဆိပ်နဲ့ ငါးပိငါးခြောက် တွေ ထုတ်လုပ်ရောင်းချပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ ထုတ်လုပ်တဲ့ ငါးရုံခြောက်၊ အသင့်စားငါးရုံခြောက် က လူကြိုက်များတယ်။ ဒီလို လူကြိုက်များအောင် လည်း အရည်အသွေးကို ထိန်းသိမ်းထားပါတယ်။ ငါးရုံခြောက်က သဘာဝရေချိုငါးရုံကို အသုံးပြုရ တာပါ။ နေရောင်ရဲ့အပူချိန်နဲ့ သုံးရက်၊ လေးရက် လှန်းတာဖြစ်တဲ့အတွက် ခြောက်သွေ့တယ်။ ပိုးမွှား ကင်းတယ်။ သန့်ရှင်းတယ်။ ဆေးဝါးလွတ်တယ်။ စားသုံးသူရေးရာဦးစီးဌာနက ဖွင့်လှစ်တဲ့ သင်တန်း ကနေ လိုအပ်တဲ့ အသိပညာ၊ နည်းပညာလည်း ရပါတယ်”ဟု ပျဉ်ပုံကြီးကျေးရွာ မိုးယွန်းကြီး ငါးရုံခြောက်ရောင်းဝယ်ရေးမှ ဦးတင်ကိုလှိုင်က ပြောပြသည်။

ငါးရုံခြောက်ပြုလုပ်သည့် ငါးရုံများကို ပဲခူး မြို့နယ်၊ ဒိုက်ဦးမြို့နယ်၊ ဝေါမြို့နယ်၊ သနပ်ပင် မြို့နယ်တို့ရှိ ရေချိုအင်းအိုင်များမှ အများဆုံးရရှိပြီး ငါးရုံအစိုတစ်ပိဿာကို ငွေကျပ် ၁၆၀၀၀ မှ ၁၈၀၀၀ အထိ အကောင် အကြီး၊ အသေးအပေါ်မူတည်၍ ဝယ်ယူရကြောင်း၊ အဆိုပါငါးအစိုတစ်ပိဿာကို ခွဲခြမ်းပြီး နေလှန်းလျှင် ငါးခြောက်အဖြစ် ၂၅ ကျပ်



သားမှ ၃၀ ကျပ်သားခန့် ထွက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ငါးရုံခြောက် ထုတ်လုပ်သူများအနေဖြင့် ငါးရုံ အစိုတစ်ပိဿာကို အခြောက်ပြုလုပ်ရာတွင် ခန့်မှန်း ငွေကျပ် ၃၀၀၀၀ ဖြစ်ပြီး ငါးရုံခြောက်တစ်ပိဿာ ကို ငွေကျပ် ၅၅၀၀၀ မှ ၆၀၀၀၀ ဈေးအထိ ဈေးရရှိ ပြီး ပဲခူးဒေသထွက် ငါးရုံခြောက်များကို ရန်ကုန်၊ မန္တလေး၊ နေပြည်တော်၊ လှိုင်ကော်စသည့်နေရာ များသို့ အများဆုံးပို့ဆောင်ရောင်းချမှုရှိကြောင်း သိရှိရသည်။

တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းထွက်ရှိသည့် ငါးပိ ငါးခြောက်အပိအဝင် စိုက်ပျိုးမွေးမြူထုတ်ကုန်များ၊ လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများကို တစ်နေရာတည်းတွင် ဝယ်ယူရရှိနိုင်ရန်နှင့် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပဈေးကွက် ပိုမိုရရှိရန် ရည်ရွယ်၍ တိုင်းဒေသကြီး စားသုံးသူ ရေးရာဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ထုတ်ကုန်များအရောင်းစင်တာကို ပဲခူးမြို့နှင့် ပြည်မြို့တို့တွင် ဖွင့်လှစ်ထားရှိပြီးဖြစ်သည်။

“ကျွန်တော်တို့ ငါးပိလုပ်ငန်းဟာ ဆည်မြောင်း အင်းအိုင်ကထွက်တဲ့ ရေထွက်ကုန်ကိုပဲ အဓိကထား ထုတ်လုပ်ပါတယ်။ ဒီလိုမျိုး ဒေသထွက်ကုန်စင်တာ မှာ ပါဝင်ခင်းကျင်းပြသရောင်းချနိုင်တာဟာ ကျွန်တော်တို့လို လုပ်ငန်းရှင်တွေအတွက် အကျိုး ကျေးဇူးများစွာရရှိတဲ့အတွက် အခြားလုပ်ငန်းရှင် တွေကိုလည်း ဖိတ်ခေါ်ချင်ပါတယ်။ ဒီလိုမျိုး MSMEs အရောင်းစင်တာတွေကတစ်ဆင့် ကျွန်တော်တို့ ကုန်ပစ္စည်းရဲ့ဈေးကွက်လည်း ချဲ့ထွင်နိုင်မှာဖြစ်ပြီး တစ်ဖက်တစ်လမ်းကလည်း အလုပ်အကိုင်အခွင့် အလမ်းတွေ တိုးတက်ရရှိအောင် ကူညီဆောင်ရွက် နိုင်မှာဖြစ်ပါတယ်”ဟု ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးထုတ်ကုန် များအရောင်းစင်တာတွင် ပါဝင်ရောင်းချလျက်ရှိ သည့်ရှင်မ ငါးပိ၊ ငါးပိပြုလုပ်ငန်းရှင် ဦးသူရဝင်းက ပြောသည်။

တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းမှ ရေချို၊ ရေငန် ငါးပုစွန် ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းများကို ပြည်တွင်းစားသုံးမှု အတွက်သာမက ပြည်ပသို့ပို့ချနိုင်ရေးအတွက် ကူညီထောက်ပံ့ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့်အပြင် မိရိုး ဖလာစားသုံးမှုပုံစံများဖြစ်သည့် ငါးပုစွန်အစို၊ ငါးပိ၊ ငါးခြောက်၊ ငါးဆားနယ်စသည်တို့သာမက ငါးအသားလွှာ၊ ငါးအသားချောင်း၊ ငါးဆုပ်လုံး အစရှိသည့် အသင့်ချက်ငါးပုစွန်ကုန်ချောများကို ထုတ်လုပ်ပြီး ငါးလုပ်ငန်းကဏ္ဍကို မြှင့်မားအောင် မြှင့်တင်သွားရန် စီမံဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

“ငါးပိငါးခြောက်လုပ်ငန်းဆိုပေမယ့် အရင်း အနှီးက များပါတယ်။ ငါးရုံခြောက်ဆို ရေချိုငါးရုံ ပေါတဲ့အချိန် ဝယ်ထား၊ လှန်းထား၊ စနစ်တကျ သိမ်းထားပြီး အဝယ်လိုက်တဲ့အချိန်မှ ထုတ်ရောင်းရ

တာပါ။ ဒီအပေါ်မှာ ကုန်ဝယ်တဲ့ အရင်းအနှီး၊ လှန်း ထား၊ သိမ်းထားနိုင်ဖို့ ငွေကြေးကို အဆင့်ဆင့်သုံးရ ပါတယ်။ ကုန်ပေါချိန်မှာ သိမ်းထားမှလည်း ငါးဈေး နဲ့ သင့်လျော်တဲ့ငါးခြောက်ဈေးကို ရောင်းနိုင်မှာပါ။ ဒီအတွက် သုံးရတဲ့အရင်းအနှီးက များပါတယ်။ အခုနောက်ပိုင်း ကျန်းမာရေးနဲ့သင့်လျော်တဲ့ ထုတ်လုပ်သိမ်းဆည်းပုံအဆင့်ဆင့်ကို သိလာ ကြတယ်။ လုပ်လာကြတယ်။ နိုင်ငံတော်က ချေးငွေ လည်း ပေးနေတယ်လို့ သိရပါတယ်။ ဒါကြောင့် ငါးပိငါးခြောက်လုပ်ငန်းဆိုပေမယ့် ရေထွက်ကုန် ထွက်တဲ့ နေရာဒေသတွေမှာ လုပ်ကိုင်မှုများတဲ့ ဒေသစီးပွားဖြစ်တဲ့အတွက် တိုးတက်အောင် အထောက်အပံ့တွေ ဆက်ပြီးတော့လည်း ပေးစေ ချင်ပါတယ်”ဟု မိုးယွန်းကြီးငါးရုံခြောက် ရောင်းဝယ်ရေးမှ ဦးတင်ကိုလှိုင်က ပြောပြသည်။

စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးနှင့် ဒေသအလိုက် စီးပွားဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးအတွက် နိုင်ငံတော်က ကိုဗစ်-၁၉ ရန်ပုံငွေမှတစ်ဆင့် ကူညီထောက်ပံ့ပေးလျက်ရှိရာ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ငါးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်း ရှင် ၁၇ ဦးသို့ ငွေကျပ်သိန်း ၂၉၁၀ ဒသမ ၀၀ အား ထုတ်ချေးထားကြောင်း တိုင်းဒေသကြီး ငါးလုပ်ငန်း ဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ထွက်ရှိသည့် ရေထွက် ပစ္စည်းများသည် တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းမှထွက်ရှိ သည့် ငါးထုတ်လုပ်မှုအပေါ်တွင် ၈၀ ရာခိုင်နှုန်း အခြေခံထားထုတ်လုပ်ကြောင်း သိရပြီး ပဲခူးတိုင်း ဒေသကြီးအတွင်း ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ဘဏ္ဍာနှစ်၌ ငါးမွေးမြူသူဦးရေ ၅၈၂၆ ဦး၊ ငါးမွေးကန်ဧက ၃၁၁၉၈ ဒသမ ၂၆၇ ဧက ရှိကြောင်း တိုင်းဒေသကြီး ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးမှ မွေးမြူထွက်ရှိသည့် ငါးများကို ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ရွှေပိတောက် ငါးဈေး၊ ကြည့်မြင်တိုင်ငါးဈေးတို့သို့ တင်ပို့ရောင်းချလျက်ရှိပြီး ပြည်ပတင်ပို့မှုအနေဖြင့် EU နိုင်ငံများနှင့် အခြားနိုင်ငံများသို့ အများဆုံးတင်ပို့ ရောင်းချလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

“အသင့်စား ငါးပိရည်ကျို အနှစ်ခြောက် လုပ်ငန်းကို လက်ရှိမှာ လုပ်သားငါးဦးခန့်နဲ့လုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်လျက်ရှိပါတယ်။ လုပ်ငန်းကို စတင်တာ တော့သုံးနှစ်လောက်ရှိပြီ။ ကျွန်မတို့ထုတ်ကုန်ကို ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးထုတ်ကုန်များ အရောင်း စင်တာမှာလည်း ခင်းကျင်းရောင်းချလျက်ရှိပါ တယ်။ ကျွန်မတို့ ထုတ်ကုန်ဟာ ပြည်တွင်းသာမက ပြည်ပကိုလည်း တင်ပို့ရပါတယ်။ ကျွန်မတို့ဒေသမှာ ဒီလို တစ်ပိုင်တစ်နိုင်ထုတ်ကုန်တွေ တွင်ကျယ်လာဖို့ အားပေးတယ်။ ထုတ်လုပ်တဲ့ ထုတ်ကုန်တွေကို အရောင်းစင်တာမှာ တင်ရောင်းလို့ရတော့ ဈေးကွက်အခွင့်အလမ်းလည်းရတယ်”ဟု ပဲခူးတိုင်း ဒေသကြီး ညောင်လေးပင်မြို့မှ ဒေါ်ဝင်း ငါးပိ ရည်ကျိုအနှစ်ခြောက်လုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်သူ ဒေါ်မိုးမိုးဦးက ပြောသည်။

နိုင်ငံတော်က စိုက်ပျိုးမွေးမြူကုန်ထုတ်လုပ်မှု တိုးတက်ရေးနှင့်အညီ အခြေခံပြည်သူများ၏ လူမှု စီးပွားဘဝမြှင့်မားရေးကိုလည်း ကြိုးပမ်း ဖော်ဆောင်လျက်ရှိရာ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ရေလုပ်ငန်းများမှ ထွက်ရှိသည့် ငါးပိငါးခြောက် ရေထွက်ကုန်များကို ထုတ်လုပ်ရောင်းချခြင်းဖြင့် ဒေသစီးပွားကို တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ အထောက် အပံ့ပြုလျက်ရှိသည်။ ထို့ကြောင့် ငါးပိ၊ ငါးခြောက် ရေထွက်လုပ်ငန်းများ ပိုမိုတိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးအောင် ကြိုးပမ်းကြံဆောင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း တင်ပြ လိုက်ရပါသည်။

တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းမှ ရေချို၊ ရေငန် ငါးပုစွန်ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းများကို ပြည်တွင်းစားသုံးမှုအတွက်သာမက ပြည်ပသို့ ပို့ချနိုင်ရေးအတွက် ကူညီထောက်ပံ့ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့်အပြင် မိရိုးဖလာ စားသုံးမှုပုံစံများဖြစ်သည့် ငါးပုစွန်အစို၊ ငါးပိ၊ ငါးခြောက်၊ ငါးဆားနယ်စသည် တို့သာမက ငါးအသားလွှာ၊ ငါးအသားချောင်း၊ ငါးဆုပ်လုံးအစရှိသည့် အသင့်ချက် ငါးပုစွန်ကုန်ချောများကို ထုတ်လုပ်ပြီး ငါးလုပ်ငန်းကဏ္ဍကို မြှင့်မားအောင် မြှင့်တင် သွားရန် စီမံဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

ကချင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးခက်ထိန်နန် နောင်တာလောရေလယ်ကျွန်းပေါ်တွင် သဲသောင်ပြင် ကမ်းခြေငယ် အပန်းဖြေစခန်းအား ဒုတိယအကြိမ် ဖွင့်လှစ်ပေး

မြစ်ကြီးနား ဒီဇင်ဘာ ၂၄
 ကချင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် ပြည်နယ် အတွင်းရှိ သဘာဝတောတောင်ရေမြေကို အခြေခံ သည့် ဒေသတွင်းခရီးသွားလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးအတွက် ခရီးစဉ်ဒေသသစ်များကို စီမံ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ၂၀၂၂ ခုနှစ်ကတည်းက စတင် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် နောင်တာ လောကျွန်းရွာအုပ်စုပိုင် ဧရာဝတီမြစ်အတွင်းရှိ ရေလယ်ကျွန်း (သဲသောင်ပြင်) ပေါ်တွင် သဲသောင်ပြင် ကမ်းခြေငယ်အပန်းဖြေစခန်းကို ဒီဇင်ဘာ ၂၃ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီက ဒုတိယအကြိမ် ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည်။



ထို့နောက် သဲသောင်ပြင်ကမ်းခြေငယ်အပန်းဖြေ စခန်းဖွင့်ပွဲအတွက် သိက္ခာတော်ရဆရာတော် ဦးရှန်လွန်က ဆုတောင်းဆက်ကပ်ပေးပြီး ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်၊ ပြည်နယ်စီးပွားရေးရာဝန်ကြီး ဦးမျိုးဆွေ နှင့် ပြည်နယ်ခရီးသွားလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတူးခေါင်တို့က ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးကြသည်။
 ယင်းနောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီး၊ ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးချုပ်၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများနှင့် ၎င်းတို့၏ဇနီးများ၊ ပြည်နယ်

ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြပြီး သဲသောင်ပြင်အတွင်းရှိ မနောတိုင်ငယ်နှင့် မနောကွင်းပုံစံတူ ကွင်းအတွင်း မနောအကကို လာရောက်လည်ပတ်သူများနှင့် အတူတကွ ဆင်နွှဲခဲ့ကြသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားတက်ရောက်သူများအတွက် ရိုးရာ အစားအစာများကို လက်ဆောင်အဖြစ် ပေးအပ်ခဲ့ပြီး ပြည်နယ်ခရီးသွားလုပ်ငန်းရှင်များ အသင်းအတွက် ထောက်ပံ့ငွေများ ပေးအပ်ခဲ့သည်။

ထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင် များသည် အမြန်ရေယာဉ်ဖြင့် ဧရာဝတီမြစ်အတွင်းမှ နောင်တာလောကျွန်း သဲသောင်ပြင်များပေါ်တွင် ဒေသခံ များ၏ ဟင်းသီးဟင်းရွက်စိုက်ခင်းများ၊ ရေပျော်ငှက် များကို လှည့်လည်ကြည့်ရှု စစ်ဆေးခဲ့ကြသည်။

အဆိုပါ သဲသောင်ပြင် ကမ်းခြေငယ်အပန်းဖြေ စခန်းကို နေ့စဉ် နံနက် ၈ နာရီမှ ညနေ ၆ နာရီအထိ ဖွင့်လှစ်ထားမည်ဖြစ်ပြီး မြစ်ကြီးနားမြို့မှတစ်ဆင့် သွားရောက်လည်ပတ်မည့်သူများအနေဖြင့် ကချင်စု ရပ်ကွက် စက်လှေဆိပ်နှင့် ကျွန်းပင်သာ လစတင်လှေ ဆိပ်တို့မှတစ်ဆင့် လာရောက်နိုင်ရေး စက်လှေ အသင်းနှင့်ချိတ်ဆက်၍ စီမံဆောင်ရွက်ထားကြောင်း ပြည်နယ်ခရီးသွားလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းထံမှ သိရ သည်။

ပြည်နယ်(ပြန်/ဆက်)

ဒုတိယဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ဖြိုးသန့် ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားလူငယ်များ စွမ်းရည်ဖွံ့ဖြိုးရေး ဒီဂရီကောလိပ်(ရန်ကုန်)ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၂၄
 နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ဖြိုးသန့်သည် အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ တာဝန် ရှိသူများနှင့်အတူ ယနေ့မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ပညာရေးနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာန ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသား လူငယ်များ စွမ်းရည်ဖွံ့ဖြိုးရေး ဒီဂရီကောလိပ် (ရန်ကုန်)သို့ ရောက်ရှိ၍ ကျောင်းအုပ်ကြီး၊ ဒုတိယ ကျောင်းအုပ်ကြီး၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးများ၊ ပါမောက္ခ၊ ဌာနမှူးများနှင့်တွေ့ဆုံပြီး ကျောင်းဆိုင်ရာအချက် အလက်တင်ပြချက်များအပေါ် ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက် ပေးသည်။

ထို့နောက် ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ် ငွေလုံး ငွေရင်းရန်ပုံငွေဖြင့် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိသည့် လုပ်ငန်းများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ

အိပ်ဆောင်များ၊ စားရိပ်သာနှင့် ရာသီသီးနှံ စိုက်ခင်း များကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည်များ မှာကြား သည်။

ယင်းနောက် ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း) မြို့နယ် (၅၁)ရပ်ကွက် မြဝတီမင်းကြီးလမ်းရှိ ဗဟို လေ့ကျင့်ရေးကျောင်း၌ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ် တွင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် တည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၊ ဒဂုံမြို့သစ်ခရိုင် ဖွံ့ဖြိုးမှုကြီးကြပ်ရေးရုံးရှိ မိုခါမုန်တိုင်း ဒဏ်ကြောင့် ပျက်စီးခဲ့သော အမှတ်(၄)မော်တော်ယာဉ် ဂိုဒေါင် ပြန်လည်ပြုပြင်ရေး၊ ရာသီသီးနှံစိုက်ခင်းနှင့် ငါးမွေးမြူရေးရုံများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးကာ



လိုအပ်သည်များ မှာကြားသည်။
 ဆက်လက်၍ ဒုတိယဝန်ကြီးသည် ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး လှိုင်မြို့နယ် ကမာရွတ်ဘူတာရုံလမ်းရှိ နယ်စပ်ဒေသတိုင်းရင်းသားလူငယ်များ ဖွံ့ဖြိုးရေး

သင်တန်းကျောင်း(ရန်ကုန်) သံလွင်ဆောင် ပြင်ဆင် ဆောင်ရွက်နေမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည် များမှာကြားသည်။
 သတင်းစဉ်

ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့အတွက် ရည်ညွှန်းလက်ကားဈေးနှုန်းများနှင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် မြို့တော်များအတွက် ရည်ညွှန်းလက်လီဈေးနှုန်းများ

၂၅-၁၂-၂၀၂၃ ကျပ်/လီတာ

Fuel (လက်လီဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး	နေပြည်တော်	ပဲခူး	မကွေး	ထားဝယ်	မုံရွာ	ပုသိမ်	မြစ်ကြီးနား	စစ်တွေ	တားခ	မော်လမြိုင်	လားရှိုး	တောင်ကြီး	လွိုင်တော်	ဟင်္သာတ	ကရင်စတီ
92 Ron	၂၅၆၀	၂၆၁၀	၂၆၀၀	၂၅၇၀	၂၆၀၅	၂၆၃၀	၂၆၁၅	၂၆၂၅	၂၆၅၀	၂၇၀၅	၂၆၀၀	၂၆၁၀	၂၆၄၅	၂၆၄၅	၂၆၅၀	၂၆၀၀	၂၅၀၀
95 Ron	၂၆၆၀	၂၇၁၀	၂၇၀၀	၂၆၇၀	၂၇၀၅	၂၇၃၀	၂၇၂၀	၂၆၅၅	၂၇၅၀	၂၈၀၅	၂၇၀၀	၂၇၂၀	၂၇၄၅	၂၇၅၀	၂၇၅၀	၂၇၀၀	၂၆၀၀
HSD (500 ppm)	၂၄၁၀	၂၄၆၀	၂၄၅၀	၂၄၂၀	၂၄၅၅	၂၄၈၀	၂၄၇၅	၂၄၆၅	၂၄၉၀	၂၅၄၅	၂၄၄၀	၂၄၆၀	၂၄၉၅	၂၅၀၀	၂၅၂၅	၂၄၇၀	၂၃၅၀
HSD (50 ppm)	၂၄၆၅	၂၅၁၅	၂၅၀၅	၂၄၇၅	၂၅၀၅	၂၅၃၀	၂၅၂၅	၂၅၀၅	၂၅၃၀	၂၅၈၅	၂၅၄၀	၂၅၆၀	၂၅၉၅	၂၆၀၀	၂၆၂၅	၂၅၇၀	၂၄၇၅
HSD (10 ppm)	၂၄၇၅	၂၅၂၅	၂၅၂၀	၂၄၉၀	၂၅၂၀	၂၅၄၅	၂၅၄၀	၂၅၂၀	၂၅၄၅	၂၆၀၅	၂၅၄၀	၂၅၆၀	၂၅၉၅	၂၆၀၀	၂၆၂၅	၂၅၇၀	၂၄၇၅

ကျပ်/လီတာ

Fuel (လက်ကားဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး
92 Ron	၂၄၄၀	၂၅၂၂
95 Ron	၂၅၃၅	၂၆၂၃
HSD (500 ppm)	၂၂၉၄	၂၃၇၀
HSD (50 ppm)	၂၃၅၀	၂၄၂၇
HSD (10 ppm)	၂၃၅၇	၂၄၃၃

မှတ်ချက်။ (၁) MOPS ဈေးနှုန်းပေါ်တွင် အခြေခံတွက်ချက်ထားခြင်းဖြစ်ပါသည်။
 (၂) သုံးစွဲသူမိဘပြည်သူများအနေဖြင့် စက်သုံးဆီများဝယ်ယူသုံးစွဲရာတွင် ကျေနပ်မှုမရှိပါက ကော်မတီ၏ အောက်ဖော်ပြပါဖုန်းနံပါတ်များသို့ လုံခြုံစိတ်ချစွာဖြင့် သတင်းပေး တိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။

၀၆၇-၄၁၁၃၇၃၊ ၀၉-၂၅၄၆၂၅၄၇၇
 ၀၆၇-၄၁၁၂၈၂၊ ၀၉-၇၇၅၂၅၃၆၃၂

စက်သုံးဆီတင်သွင်းသို့လောင်ဖြန့်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ

ညောင်တုန်းမြို့နယ်ရှိ ကျေးလက်လမ်းတံတားလုပ်ငန်းများ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေမှုအား ကွင်းဆင်းကြည့်ရှု

ညောင်တုန်း ဒီဇင်ဘာ ၂၄
 ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ညောင်တုန်းမြို့နယ် ကျေးလက်လမ်း ဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် ကျေးလက်လမ်းတံတား လုပ်ငန်းများ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေမှုများကို ယနေ့နံနက် ပိုင်းတွင် တာဝန်ရှိသူများက ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့သည်။

ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုရာတွင် ခရိုင်ကျေးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးဦးစီးဌာန လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက စံကင်းကျွန်း ကုန်ထုတ်လမ်းခင်းခြင်းလုပ်ငန်း၊ စက္ကော့-အင်းမ ကျေးရွာ ချင်းဆက် ကျောက်ချောလမ်းခင်းခြင်းလုပ်ငန်းတို့ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေး ခဲ့ရာ ညောင်တုန်းမြို့နယ် ကျေးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ဦးစီး အရာရှိ(မြို့ပြ) ဦးစိုးမြင့်ဌေးနှင့် တာဝန်ခံအင်ဂျင်နီယာတို့က လမ်းခင်း ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု အခြေအနေနှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်း စဉ်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြခဲ့သည်။



မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ဆရာအတတ်ပညာဦးစီးဌာန ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် ပညာရေးဒီဂရီကောလိပ်ပေါင်းစုံ အားကစားပြိုင်ပွဲ တတိယနေ့ပွဲစဉ်များ ဆက်လက်ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂၄

ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ဆရာအတတ်ပညာဦးစီးဌာန ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ်ပညာရေးဒီဂရီကောလိပ်ပေါင်းစုံအားကစားပြိုင်ပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၂၂ ရက်မှ ၂၆ ရက်အထိ နေပြည်တော်ရှိ ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစားကွင်း အားကစားရုံတို့၌ ကျင်းပလျက်ရှိရာ ယနေ့ နံနက်ပိုင်းမှစတင်ပြီး တတိယနေ့ ပွဲစဉ်များအဖြစ် သက်ဆိုင်ရာအားကစားနည်းများအလိုက် ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြသည်။

အဆိုပါ အားကစားနည်းအလိုက် ယှဉ်ပြိုင်ကစားနေမှုများကို ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီးဒေါက်တာဇော်မြင့်နှင့် ဒေါက်တာမိုးဇော်ထွန်း၊ ပညာရေးသုတေသန စီမံကိန်းနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာသန်းသန်းမြင့်၊ ဆရာအတတ်ပညာဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါ်နန်းကြည်၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ပညာရေးဒီဂရီကောလိပ် ကျောင်းအုပ်ကြီးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ပြိုင်ပွဲဝင် ပညာရေးဒီဂရီကောလိပ်အသင်းများ၊ အုပ်ချုပ်သူ နည်းပြများနှင့် ကျောင်းသားကျောင်းသူများ လာရောက်ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။

ယနေ့နံနက် ၇ နာရီတွင် ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိဘေးလမ်းကွင်း၌ ပြေးခုန်ပစ်ပြိုင်ပွဲ၏ ဒုတိယနေ့ပွဲစဉ်အဖြစ် အမျိုးသား



မိတာ ၂၀၀ အပြေးပြိုင်ပွဲ၊ အမျိုးသမီး မိတာ ၂၀၀ အပြေးပြိုင်ပွဲ၊ အမျိုးသား မိတာ ၈၀၀ အပြေးပြိုင်ပွဲ၊ အမျိုးသမီး မိတာ ၈၀၀ အပြေးပြိုင်ပွဲ၊ အမျိုးသား အမြင့်ခုန်ပြိုင်ပွဲ၊ အမျိုးသမီး အမြင့်ခုန်ပြိုင်ပွဲ၊ အမျိုးသား လှံတံပစ်ပြိုင်ပွဲ၊ အမျိုးသမီး လှံတံပစ်ပြိုင်ပွဲများကို ကျင်းပကြရာ အမျိုးသား မိတာ ၂၀၀ အပြေးပြိုင်ပွဲတွင် မောင်စိုင်းခန့်သူ (မန္တလေး) က ပထမ၊ မောင်စောတူးတူးဘီ (ဘားအံ) က ဒုတိယ၊ မောင်ပြည့်စုံအောင် (ဘိုကလေး) က တတိယ ရရှိကြသည်။ အမျိုး

သမီး မိတာ ၂၀၀ အပြေးပြိုင်ပွဲတွင် မဆုန့်သာအောင် (ဘားအံ) က ပထမ၊ မရွှေအိမ်ဆူး (ထားဝယ်) က ဒုတိယ၊ မခိုင်ရွှေဝင်း (မြစ်ကြီးနား) က တတိယရရှိကြပြီး အမျိုးသား မိတာ ၈၀၀ အပြေးပြိုင်ပွဲတွင် စောအောင်အောင်ချင်း (ဘားအံ) က ပထမ၊ မောင်ချစ်မင်းဦး (မကွေး) က ဒုတိယ၊ မောင်သူရအောင် (ထားဝယ်) က တတိယရရှိကြပြီး အမျိုးသမီး မိတာ ၈၀၀ အပြေးပြိုင်ပွဲတွင် မခိုင်ချစ် (စစ်ကိုင်း) က ပထမ၊ မဝင်းနေခြည် (ဘားအံ) က ဒုတိယ၊ မသန္တာလင်း (ထားဝယ်)

က တတိယ ရရှိကြသည်။ အမျိုးသား အမြင့်ခုန်ပြိုင်ပွဲတွင် မောင်မင်းထက်အောင် (စစ်ကိုင်း) က ပထမ၊ မောင်အောင်ကီး (တောင်ကြီး) က ဒုတိယ၊ မောင်ညွှန်စော (မိတ္ထီလာ) က တတိယရရှိကြပြီး အမျိုးသမီး အမြင့်ခုန်ပြိုင်ပွဲတွင် မသန္တာလင်း (ထားဝယ်) က ပထမ၊ နန်းအေးအေးမိုး (ဘားအံ) က ဒုတိယ၊ မဆုပိုပိုအောင် (တောင်ကြီး) က တတိယ ရရှိကြသည်။

အမျိုးသား လှံတံပစ်ပြိုင်ပွဲတွင် မောင်ငြိမ်းချမ်းမိုး (ပြည်) က ပထမ၊ မောင်ရှိုင်းဇော် (မိတ္ထီလာ) က ဒုတိယ၊ မောင်စိုးမိုးအောင် (သင်္ကန်းကျွန်း) က တတိယ ရရှိကြပြီး အမျိုးသမီး လှံတံပစ်ပြိုင်ပွဲတွင် နန်းတိုးခါးလှိုင် (စစ်ကိုင်း) က ပထမ၊ နန်းစိမ်းမြသွေး (တောင်ကြီး) က ဒုတိယ၊ နန်းတိုးဝေလွင် (ရန်ကင်း) က တတိယဆု ရရှိကြရာ ပြိုင်ပွဲများအပြီးတွင် ဆုရရှိသူများကို ဒုတိယဝန်ကြီးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဆုများ ချီးမြှင့်ပေးကြသည်။

ပညာရေးဒီဂရီကောလိပ်ပေါင်းစုံ အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီး ဘော်လီဘောပြိုင်ပွဲ၏ တတိယ နေရာပွဲစဉ်များကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစားကွင်း (A) ရုံတွင် ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြရာ အမျိုးသမီးဘော်လီဘောပြိုင်ပွဲတွင် မန္တလေးဇန်(ခ) အသင်းက ရန်ကုန်ဇန်(ခ) အသင်းကို သုံးပွဲ တစ်ပွဲ ဖြင့်လည်းကောင်း၊ အမျိုးသားဘော်လီဘောပြိုင်ပွဲတွင် မန္တလေးဇန်(ခ) အသင်းက ရန်ကုန်ဇန်(ခ) အသင်းကို သုံးပွဲ တစ်ပွဲဖြင့်လည်းကောင်း အနိုင်ရရှိခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ **သတင်းစဉ်**

၂၀၂၃ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ အားကစားလ စတုတ္ထပတ် စုပေါင်းလမ်းလျှောက်ပွဲများ ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂၄
၂၀၂၃ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာအားကစားလ စတုတ္ထပတ် စုပေါင်းလမ်းလျှောက်ပွဲများကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များနှင့် ကွပ်ကဲမှုအောက်တပ်နယ်များ၌ ကျင်းပသည်။

အသီးသီးကျင်းပ
ထိုသို့ စုပေါင်းလမ်းလျှောက်ပွဲများ ကျင်းပရာတွင် နေပြည်တော်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်၏ စုပေါင်းလမ်းလျှောက်ပွဲကို နယ်မြေခံစစ်ကြောရေးနှင့် တည်းခိုရေးစခန်း စစ်ရေးပြကွင်း၌လည်းကောင်း၊ အရှေ့ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်နှင့် ကွပ်ကဲမှုအောက် တပ်နယ်များအလိုက် စုပေါင်း လမ်းလျှောက်ပွဲများကို တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် စုပေါင်းတန်းစီကွင်းနှင့် တပ်နယ်စုပေါင်း တန်းစီကွင်းများ၌လည်းကောင်း၊ အရှေ့အလယ်ပိုင်းတိုင်း စစ်ဌာနချုပ်နှင့် ကွပ်ကဲမှုအောက် တပ်နယ်များအလိုက် စုပေါင်းလမ်းလျှောက်ပွဲများကို တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် အားကစားကွင်းနှင့် တပ်နယ်အားကစားကွင်းများ၌ လည်းကောင်း၊ ကြိမ်ဒေသတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်နှင့် ကွပ်ကဲမှုအောက်

တပ်နယ်များအလိုက် စုပေါင်းလမ်းလျှောက်ပွဲများကို တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် အားကစားကွင်းနှင့် တပ်နယ်အားကစားကွင်းများ၌လည်းကောင်း၊ အရှေ့တောင်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်နှင့် ကွပ်ကဲမှုအောက် တပ်နယ်များအလိုက် စုပေါင်း လမ်းလျှောက်ပွဲများကို တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် အားကစားကွင်းနှင့် တပ်နယ်အားကစားကွင်းများ၌လည်းကောင်း၊ ကမ်းရိုးတန်းဒေသ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်နှင့် ကွပ်ကဲမှုအောက် တပ်နယ်များအလိုက် စုပေါင်းလမ်းလျှောက်ပွဲများကို တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်

အားကစားကွင်းနှင့် တပ်နယ်အားကစားကွင်းများ၌ လည်းကောင်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်ကွပ်ကဲမှုအောက် တပ်နယ်များအလိုက် စုပေါင်းလမ်းလျှောက်ပွဲများကို တပ်နယ်စုပေါင်းတန်းစီကွင်းများ၌ လည်းကောင်း၊ အနောက်တောင်တိုင်း စစ်ဌာနချုပ်၏ စုပေါင်းလမ်းလျှောက်ပွဲကို တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် ပုသိမ်တပ်နယ်ဘေးလမ်းကွင်း၌လည်းကောင်း၊ အနောက်ပိုင်းတိုင်း စစ်ဌာနချုပ်၏ စုပေါင်း လမ်းလျှောက်ပွဲကို တပ်နယ် အားကစားကွင်း၌လည်းကောင်း၊ အလယ်ပိုင်းတိုင်း



စစ်ဌာနချုပ်နှင့် ကွပ်ကဲမှုအောက် တပ်နယ်များအလိုက် စုပေါင်းလမ်းလျှောက်ပွဲများကို မန္တလေးနန်းမြို့တွင်းရှိ မြန်မာ့စံကျော်ရွှေနန်းတော်ကြီးအနီးနှင့် တပ်နယ်အားကစားကွင်းများ၌ လည်းကောင်း၊ တောင်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်နှင့် ကွပ်ကဲမှုအောက် တပ်နယ်များအလိုက် စုပေါင်းလမ်းလျှောက်ပွဲများကို မန္တလေးနန်းမြို့တွင်းရှိ မြန်မာ့စံကျော်ရွှေနန်းတော်ကြီးအနီးနှင့် တပ်နယ်

ကျသည်။
ပါဝင်ဆင်နွှဲ
အလားတူ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး (ကြည်း)၊ ရုံး/ဌာနများ၏ ဒီဇင်ဘာအားကစားလ စတုတ္ထပတ် စုပေါင်းလမ်းလျှောက်ပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ကျင်းပရာ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး (ကြည်း)၊ စခန်းမှူးရုံး စခန်းမှူးနှင့် ရုံး/ဌာနများမှ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုများ ပါဝင်ဆင်နွှဲ၍ သတ်မှတ် လမ်းကြောင်းများအတိုင်း စုပေါင်းလမ်းလျှောက်ကြပြီး သတ်မှတ်နေရာ၌ ကိုယ်လက်ကြံ့ခိုင်ရေးများ စုပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ **သတင်းစဉ်**

စစ်ဌာနချုပ်နှင့် ကွပ်ကဲမှုအောက် တပ်နယ်များအလိုက် စုပေါင်းလမ်းလျှောက်ပွဲများကို မန္တလေးနန်းမြို့တွင်းရှိ မြန်မာ့စံကျော်ရွှေနန်းတော်ကြီးအနီးနှင့် တပ်နယ်အားကစားကွင်းများ၌ လည်းကောင်း၊ တောင်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်နှင့် ကွပ်ကဲမှုအောက် တပ်နယ်များအလိုက် စုပေါင်းလမ်းလျှောက်ပွဲများကို မန္တလေးနန်းမြို့တွင်းရှိ မြန်မာ့စံကျော်ရွှေနန်းတော်ကြီးအနီးနှင့် တပ်နယ်



လဲချားမြို့နယ် မောက်စလီကျေးရွာ၌ စိမ့်စမ်းရေသွယ်ယူခြင်းလုပ်ငန်း ရာနှုန်းပြည့်ပြီးစီးမှု စစ်ဆေး

လဲချား ဒီဇင်ဘာ ၂၄
ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) လဲချားမြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် မောက်စလီကျေးရွာရှိ ကျေးလက်နေပြည်သူများ သန့်ရှင်းသော သောက်ရေ/သုံးရေများ ဖူလုံစွာရရှိစေရန်အတွက် ဆောင်ရွက်ခဲ့

သည့် စိမ့်စမ်းရေသွယ်ယူခြင်းလုပ်ငန်း ရာနှုန်းပြည့်ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှု အခြေအနေများကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးသည်။
ထိုသို့စစ်ဆေးရာတွင် လျှင်လင်ခရိုင် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ခရိုင်ဦးစီးမှူးဦးသန်းနိုင်နှင့် အင်ဂျင်နီယာဝန်ထမ်းများသည်

မောက်စလီကျေးရွာတွင် အရှည် ၁ မိုင် ၅ ဖာလုံရှိ စိမ့်စမ်းရေ သွယ်ယူခြင်းနှင့် ဆက်စပ်လုပ်ငန်းများ ရာနှုန်းပြည့် ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှု အခြေအနေများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။
မောက်စလီကျေးရွာ၌ စိမ့်စမ်းရေ သွယ်ယူခြင်းနှင့် ဆက်စပ်လုပ်ငန်းများကို ယခုဘဏ္ဍာနှစ်

ပြည်ထောင်စု(မူလ) ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေကျပ် ၃၆ ဒသမ ၄၈၁ သန်းဖြင့် တင်ဒါအောင်မြင်သည့် နေရီခန့်ကုမ္ပဏီက တာဝန်ယူအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ယခုအခါလုပ်ငန်းများအားလုံး ရာနှုန်းပြည့်ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပြီဖြစ်၍ အဆိုပါကျေးရွာရှိ ကျေးလက်နေပြည်သူများအတွက် သန့်ရှင်းသော သောက်ရေ/သုံးရေများ ရာသီမရွေး ဖူလုံစွာ ရရှိနေပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ **၂၂၂**

သစ်လွင်သားဖွားဆရာမများ ရာထူးတာဝန်ခန့်အပ်လွှာအပ်နှင်းပွဲနှင့် အရန်သားဖွားခြောက်လ သင်တန်းသူများအား အရန်သားဖွားဆေးသေတ္တာများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ပွဲ ကျင်းပ

မြတ် ဒီဇင်ဘာ ၂၄

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြတ်ကိုက သည် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများ၊ ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက မြတ်မြို့ သားဖွားသင်တန်းကျောင်းတွင် ကျင်းပသည့် သစ်လွင်သားဖွားဆရာမများ ရာထူးတာဝန်ခန့်အပ် လွှာ အပ်နှင်းပွဲနှင့် မြတ်မြို့သို့ဆေးရုံတွင် အရန် သားဖွားခြောက်လ သင်တန်းသူများအား အရန် သားဖွားဆေးသေတ္တာများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ပွဲသို့ တက်ရောက်ခဲ့သည်။

ဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြတ်ကိုက တစ်မျိုးသားလုံး ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ပညာရည် မြှင့်တင်ရေးအဖွဲ့ဝင်များနှင့်အတူ သားဖွားဆရာမများ သည် အခြေခံကျသော အရင်းအမြစ်တစ်ခုဖြစ်ကြောင်း၊ သားဖွားဆရာမများအနေဖြင့် မိမိတို့တာဝန်ကျရာ နေရာဒေသအသီးသီးသို့ သွားရောက်၍ ပြည်သူလူထု ကို ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုပေးရမည်ဖြစ်ပြီး အရည်အသွေးရော အရည်အချင်းပါပြည့်ဝရုံမျှမက သားဖွားဆရာမများလိုက်နာရမည့် အသက်မွေးဝမ်း ကျောင်းဆိုင်ရာ ကျင့်ဝတ်များကို လိုက်နာကျင့်ကြံ ရန်လည်း လိုအပ်ပါကြောင်း။

နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏ ကျန်းမာရေးညွှန်းကိန်းများ



ဖြစ်သည့် မိခင်သေဆုံးနှုန်း၊ မွေးကင်းစကလေး သေဆုံး နှုန်း၊ ငါးနှစ်အောက်ကလေးသေဆုံးနှုန်း အစရှိသည့် ကျန်းမာရေးညွှန်းကိန်းများကို တာဝန်ယူဆောင်ရွက် လျက်ရှိသော သားဖွားဆရာမများဖြစ်သည်နှင့်အညီ ပြည်သူလူထု၏ကျန်းမာရေးကိုကောင်းစွာတာဝန်ယူ စောင့်ရှောက်နိုင်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ လူထုက အားကိုးယုံကြည်ပြီး မွန်မြတ်သောလုပ်ငန်းအဖြစ်

ရေရှည်အောင်မြင်စေရန်အတွက်အပြုသဘောဆောင် သည့် စိတ်ဓာတ်၊ အချင်းချင်းအသင်းအဖွဲ့စိတ်ဓာတ်၊ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်လိုသည့် စိတ်ဓာတ်များနှင့်ကြိုးစား ဆောင်ရွက်၍မိမိတို့လုပ်ငန်းခွင်၌ အောင်မြင်ပျော်ရွှင် သော လုပ်ငန်းခွင်ဖြစ်ရန်ကြိုးစားရင်း နိုင်ငံနှင့် ပြည်သူများ၏ အကျိုးအတွက် တာဝန်ထမ်းဆောင် ပေးကြရန်လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တိုင်း ဒေသကြီး ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှူး ဒေါက်တာ အောင်ငွေစံတို့က သင်တန်းသူများအား သစ်လွင် သားဖွားဆရာမများ ရာထူးတာဝန်ခန့်အပ်လွှာများ အပ်နှင်းကြသည်။ ဆက်လက်၍ မြတ်သားဖွား သင်တန်းကျောင်းမှ ကျောင်းအုပ်ကြီးဒေါ်ယုယုမော် က သင်တန်းနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး သင်တန်းသူများကိုယ်စား သင်တန်းသူတစ်ဦးက ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်ပြောကြားသည်။

ထိုမှတစ်ဆင့် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့ သည် မြတ်မြို့ ပြည်သူ့ဆေးရုံတွင် အရန်သားဖွား ခြောက်လ သင်တန်းသူများအား အရန်သားဖွား ဆေးသေတ္တာများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ပွဲသို့ တက်ရောက် အမှာစကားပြောကြားပြီး တိုင်းဒေသကြီး ပြည်သူ့ ကျန်းမာရေး ဦးစီးဌာနမှူးက အရန်သားဖွား ဆေးသေတ္တာများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ဆက်လက် ၍ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှူးတို့က ကျေးလက် ဒေသများတွင် ပြည်သူလူထုအကျိုးပြုနိုင်ရန် သင်တန်းတက်ရောက်လျက်ရှိသော အရန်သားဖွား များကို သင်ကြားသင်ယူမှု အထောက်အကူဖြစ်စေ ရန်အတွက် အရန်သားဖွားဆေးသေတ္တာများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ကြရာ သင်တန်းသူများကိုယ်စား သင်တန်းသူတစ်ဦးက ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည် ပြောကြားသည်။

ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

မြောင်းမြမြို့နယ်၌ အခြေခံစာတတ်မြောက်ရေး သင်တန်း စတင်ဖွင့်လှစ်သင်ကြား

မြောင်းမြ ဒီဇင်ဘာ ၂၄

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မြောင်းမြမြို့နယ်တွင် ပညာရေးဝန်ကြီး ဌာနနှင့် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ တို့ ပူးပေါင်းကျင်းပသည့် မြောင်းမြမြို့နယ် အခြေခံစာတတ်မြောက်ရေးသင်တန်းကို ယနေ့နံနက် ၇ နာရီက စတင်ဖွင့်လှစ် သင်ကြားပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ အခြေခံစာတတ်မြောက်ရေးသင်တန်းကို မြောင်းမြမြို့နယ် တွင် သင်ကြားရေး စခန်း ၁၄ ခု သတ်မှတ်၍ သင်ကြားပေးမည်ဖြစ်ပြီး အခြေခံစာတတ်မြောက်ရေး သင်ကြားနေမှုများကို မြောင်းမြမြို့နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးနော်မိုင်လှကြည်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များက အထက (၁) ကျောင်း၊ မုဆိုးကွင်းကျေးရွာအုပ်စု ခေမာသီဝံကျောင်း၊ ဝိမုတ္တိဓမ္မာရုံ ကြီးနှင့် အထက (၇) ကွယ်လွယ်ကျောင်းတို့တွင် သင်ကြားပေးနေမှု အခြေအနေများကို သွားရောက်ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့သည်။ အဆိုပါ သင်တန်းကို သင်တန်းနည်းပြ ဆရာ ဆရာမ စုစုပေါင်း ၁၉၂ ဦးတို့က ဒီဇင်ဘာ ၂၄ ရက်မှ ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁ ရက်အထိ သင်ကြားပို့ချ ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဇေယျာ(ပြန်/ဆက်)



ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်ကြီး မွေးမြူရေးကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးရေး အရည်အသွေးမြှင့်တင်ရေး သားငါးထုတ်လုပ်မှုတိုးတက်ရေး ဆွေးနွေးမှာကြား

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂၄

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယ ဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်ကြီး သည် ယနေ့တွင် ဇေယျာသီရိမြို့ နယ် ရေဆင်းရှိ မွေးမြူရေးဆိုင်ရာ ဆေးတက္ကသိုလ် (၃၅)ကြိမ်မြောက် ဘွဲ့နှင့်သဘင် အခမ်းအနား အတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်နေမှု ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ တက်ရောက် ပညာသင်ကြားနေ မှုတို့ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လယ်ယာသားငါးကဏ္ဍအတွက် အရေးပါသည့် လူသားအရင်း အမြစ်များ မွေးထုတ်ပေးရေး၊ အတတ်ပညာသာမက အသိပညာ နှင့် တွေးခေါ်မြော်မြင်နိုင်စွမ်း မြှင့်တင်ရေးအတွက် ဂရုတစိုက် ပျိုးထောင်ပေးရေး ဆွေးနွေး မှာကြားပြီး စာသင်ဆောင်၊ ထမင်း စားဆောင်နှင့် အိပ်ဆောင်များကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ နံနက်ပိုင်းတွင် ဒုတိယဝန်ကြီး သည် နေပြည်တော်မြို့မဈေးရှိ စိုက်ပျိုးမွေးမြူ ထုတ်လုပ်သူများ



၏ လက်လီလက်ကားအခွန်လွတ် ဈေးသို့ရောက်ရှိပြီး ဝန်ထမ်းများ၊ ဒေသနေ ပြည်သူများ လတ်ဆတ် သော သားငါးဟင်းသီးဟင်းရွက် များကို ဈေးနှုန်းသင့်တင့်စွာ စားသုံးနိုင်ရန် ကိုယ်တိုင်စိုက်ပျိုး မွေးမြူသူများနှင့် စားသုံးသူများ ကြားခံမလိုဘဲ တိုက်ရိုက်ရောင်းချ နိုင်ရန် ရည်ရွယ်ဆောင်ရွက်ခြင်း ဖြစ်၍ ရေရှည်တည်တံ့စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး၊ အစားအစာ

ဘေးကင်းလုံခြုံရေး ဆွေးနွေး မှာကြားပြီး စားသောက်ကုန်များ ရောင်းချနေမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေး သည်။ ထို့နောက် ဒုတိယဝန်ကြီးသည် နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေး ရန်ပုံငွေ ဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် ပုဗ္ဗ သီရိမြို့နယ် ဇီးကုန်းကျေးရွာမှ မွေးမြူရေးတောင်သူ ဦးဝင်းဦး၏ အသားတိုးကြက် မွေးမြူခြင်းကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး ဇီဝလုံခြုံရေး

နှင့် ကူးစက်နိုင်သည့်ရောဂါများ ထိရောက်စွာ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်နိုင် ရေး၊ ဘက်စုံစိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးစနစ် ကို ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် လယ်ယာ ဘေးထွက်ပစ္စည်းများမှ တိရစ္ဆာန် အစာ ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်မှုနှင့် တိရစ္ဆာန်အညစ်အကြေးမှ သဘာဝ မြေဩဇာအသုံးပြုနိုင်မှုများ ပါဝင် သည့် လှည့်ပတ်သုံးစွဲနည်းစနစ် တွဲဖက်ဆောင်ရွက်ကြရေး ဆွေးနွေး မှာကြားသည်။ သတင်းစဉ်

ကြားဝင်စေ့စပ်ခြင်းနှင့် အနုညာတစီရင်ဆုံးဖြတ်ခြင်းသင်တန်း အမှတ်စဉ်(၇)ဆင်းပွဲ ကျင်းပ

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၂၄

မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အနုညာတခုံရုံးအအသင်း(MIAC) တရားဝင်ဖွဲ့စည်းတည်ထောင်ထားသော Myanmar International Arbitration Centre(MIAC) Incorporated မှ ဖွင့်လှစ်ပို့ချလျက်ရှိ သည့် ကြားဝင်စေ့စပ်ဖြေရှင်းခြင်းနှင့် အနုညာတစီရင်ဆုံးဖြတ်ခြင်း သိကောင်းစရာများသင်တန်းအမှတ်စဉ်(၇)ဆင်းပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၂၃ ရက် ညနေပိုင်းက MIAC(ဗဟို)သင်တန်းခန်းမ၌ ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး အသင်း ဗဟိုဥက္ကဋ္ဌ ဦးအဲလ်ဘတ်ဇော်မင်းနှင့် ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင်များ၊ MIAC ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျွန်းခေါင်နှင့်တိုင်းဒေသကြီး အလုပ်အမှုဆောင်များ၊ သင်တန်းဆရာ ဆရာမကြီးများ၊ သင်တန်း

သား သင်တန်းသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ သင်တန်းတာဝန်ခံ ဦးကျွန်းခေါင်(တိုင်းဥက္ကဋ္ဌ)က အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားပြီး သင်တန်းဆရာမကြီးများက ဝမ်းမြောက်စကားပြောကြား သည်။ ဗဟိုဘဏ္ဍာရေးမှူး ဦးရဲညွန့်က ခရိုင်ရုံးများဖွဲ့စည်းထား ရှိမှု၊ ထပ်မံတိုးချဲ့ဖွဲ့စည်းမှုများကိုရှင်းလင်းပြီး ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ(၁)နှင့် တိုင်းတရားသူကြီး(ငြိမ်း) ဒေါ်သိန်းသိန်းညွန့်က ဆက်လက်ပို့ချမည့် သင်တန်းများအကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ သင်တန်းသားများ ၏ သိလိုချက်များကို တာဝန်ရှိသူများက ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး သင်တန်းဆင်းလက်မှတ်များ ပေးအပ်ခဲ့သည်။

သျှင်ဝင်းသျှင်



အိုဇုန်းလွှာထိန်းသိမ်းကာကွယ်နိုင်ရေးအတွက် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဆောင်ရွက်နေမှုများ

အိုဇုန်းဌာနစိတ်၊ ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုဆိုင်ရာဌာန၊ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဦးစီးဌာန

မြန်မာနိုင်ငံသည် အိုဇုန်းလွှာကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ ဗီယင်နာကွန်ဗင်းရှင်း (၁၉၈၅)၊ အိုဇုန်းလွှာပျက်စီးစေသော ဒြပ်ပစ္စည်းများဆိုင်ရာ မွန်ထရီရယ်သဘောတူစာချုပ် (၁၉၈၇)နှင့် လန်ဒန်ပြင်ဆင်ချက် (၁၉၉၀) တို့တွင် ၁၉၉၃ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလ ၂၄ ရက်နေ့၌လည်းကောင်း၊ ကိုပင်ဟေဂင်ပြင်ဆင်ချက် (၁၉၉၂) တွင် ၂၀၀၉ ခုနှစ် မေလ ၂၂ ရက်နေ့၌လည်းကောင်း၊ မွန်ထရီရယ်ပြင်ဆင်ချက် (၁၉၉၇) နှင့် ပေကျင်းပြင်ဆင်ချက် (၁၉၉၉) တို့တွင် ၂၀၁၂ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလ ၃၀ ရက်နေ့၌လည်းကောင်း အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် ပါဝင်လက်မှတ်ရေးထိုးခြင်းနှင့် ပြင်ဆင်ချက်များအနက် မြန်မာနိုင်ငံမှ ဝင်ရောက်ရန်ကျန်ရှိနေသည့် ကီဂါလီပြင်ဆင်ချက်သို့ မကြာမီကာလအတွင်း အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံအဖြစ်ဝင်ရောက်နိုင်ရေးတို့ကို အခြားကမ္ဘာ့ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများနည်းတူ ကြိုးစားဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

ထို့ပြင် အိုဇုန်းလွှာပျက်စီးစေသည့် ဒြပ်ပစ္စည်းများ (Ozone Depleting Substances) ထုတ်လုပ်မှု၊ သုံးစွဲမှုများအား ကန့်သတ် ထိန်းချုပ်ခြင်းလုပ်ငန်းစဉ်များကို ဟိုက်ဒရိုကလိုရိုဖလိုကာဗွန် အမျိုးအစားများဖြစ်သည့် HCFCs-22၊ HCFC-141b၊ HCFC-123 များ စသည်တို့ကို အကန့်အသတ်ဖြင့်ခွင့်ပြုခြင်း၊ ရေခဲသေတ္တာနှင့် လေအေးပေးစက် ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရေးကဏ္ဍများတွင် ဟိုက်ဒရိုကလိုရိုဖလိုကာဗွန် (HCFCs) သုံးစွဲမှုကို လျှော့ချခြင်း၊ ဟိုက်ဒရိုကလိုရိုဖလိုကာဗွန် (HCFCs) အခြေပြုပစ္စည်းအသစ်တင်သွင်းခြင်းများကို ကန့်သတ်ခြင်း ဟူသည့် နည်းလမ်းသုံးသွယ်ဖြင့် သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာနက ကုလသမဂ္ဂပတ်ဝန်းကျင်အစီအစဉ် (UNEP)၊ ဆက်စပ်ဌာနများနှင့်ပူးပေါင်း၍ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

အိုဇုန်းလွှာပျက်စီးစေသော ဒြပ်ပစ္စည်းများ

မွန်ထရီရယ်နောက်ဆက်တွဲစာချုပ်မှ ထိန်းချုပ်ထားသော အိုဇုန်းလွှာပျက်စီးစေသည့် ဒြပ်ပစ္စည်း (Ozone Depleting Substance-ODS) များအနက် မြန်မာနိုင်ငံတွင် အသုံးပြုသည့် အဓိက ဒြပ်ပစ္စည်းများမှာ ကလိုရင်းပါဝင်သည့် ရေခဲသေတ္တာ၊ မော်တော်ယာဉ် လေအေးပေးစက်၊ အအေးခန်း၊ ဖျန်းဆေး၊ မှုတ်ဆေး၊ ဆိုဖာရေမြှုပ်နှင့် လျှပ်စစ်ပစ္စည်းသန့်စင်ရာတွင်သုံးစွဲသည့် ကလိုရိုဖလိုကာဗွန်(CFCs)၊ အဆောက်အအုံများတွင် တပ်ဆင်သည့်လေအေးစက်၊ အအေးခန်းနှင့် ဆိုဖာရေမြှုပ်တွင်သုံးစွဲသည့် ဟိုက်ဒရိုကလိုရိုဖလိုကာဗွန် (HCFCs)၊ သတ္တုပစ္စည်းများသန့်စင်ရာတွင် သုံးစွဲသည့် ကာဗွန်တက်ထရာ ကလိုရိုက်၊ လျှပ်စစ်ပစ္စည်းများသန့်စင်ရာတွင်သုံးသည့် မီသိုင်း ကလိုရိုဖော်၊ ဘရိုမင်းပါဝင်သည့် မီးသတ်ဆေးဘူးများတွင် သုံးစွဲသည့် ဟေလွန်နှင့် စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများတွင် ပိုးသတ်ဆေးအဖြစ် သုံးစွဲသည့် မီသိုင်းဘရိုမိုက်တိုဖြစ်ကြပါသည်။

လျှော့ချရပ်ဆိုင်းပြီးသည့် အိုဇုန်းလွှာပျက်စီးစေသောဒြပ်ပစ္စည်းများ

မွန်ထရီရယ်နောက်ဆက်တွဲစာချုပ်အရ ဖွံ့ဖြိုးဆဲစာချုပ်အဖွဲ့ဝင် နိုင်ငံများအတွက် သတ်မှတ်ပေးထားသည့် အချိန်ဇယားအတိုင်း အိုဇုန်းလွှာပျက်စီးစေသောဒြပ်ပစ္စည်းများ တင်သွင်းသုံးစွဲမှုကို လျှော့ချ ရပ်ဆိုင်းပေးရပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံသည် အိုဇုန်းလွှာပျက်စီးစေသော ဒြပ်ပစ္စည်းများ သုံးစွဲမှုနည်းပါးသော နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံဖြစ်ပြီး ယင်း ဒြပ်ပစ္စည်းများ ထုတ်လုပ်မှုနှင့် ပြည်ပတင်ပို့မှုမရှိဘဲ တင်သွင်းမှုသာ ရှိပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် အိုဇုန်းလွှာပျက်စီးစေသော ဒြပ်ပစ္စည်း များဖြစ်သည့် ဟိုက်ဒရိုဘရိုဖလိုကာဗွန် (HBFCs) ကို ၁၉၉၆ ခုနှစ် တွင်လည်းကောင်း၊ ဘရိုမိုကလိုရိုမီသိုင်း (CH2BrCl) ကို ၂၀၀၂ ခုနှစ် တွင်လည်းကောင်း၊ ကလိုရိုဖလိုကာဗွန် (CFCs)ကို ၂၀၀၇ ခုနှစ်တွင် လည်းကောင်း၊ ဟေလွန်၊ Halogenated (CFCs) နှင့် ကာဗွန်တက်ထရာ ကလိုရိုက် (CCl4) တို့ကို ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ်တွင်လည်းကောင်း၊ မီသိုင်း ဘရိုမိုက် (CH3Br) ကို ၂၀၁၅ ခုနှစ်တွင်လည်းကောင်း တင်သွင်းခြင်းကို အပြီးသတ်ရပ်ဆိုင်းပြီးဖြစ်ပါသည်။ (ခြွင်းချက်အနေဖြင့် မီသိုင်း ဘရိုမိုက်ကို သင်္ဘောမတင်မီ ပိုးသတ်မှုဆိုင်ရာခြင်းလုပ်ငန်း [Quarantine on Pre-shipment (QPS)] အတွက်သာ တင်သွင်းသုံးစွဲ ခွင့်ပြုထားပါသည်။)

ဟိုက်ဒရိုကလိုရိုဖလိုကာဗွန် တင်သွင်းသုံးစွဲမှုဆိုင်ရာ နောက်ဆုံးအခြေအနေ

လက်ရှိအချိန်တွင် မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် “အိုဇုန်းလွှာပျက်စီးစေ သော ဒြပ်ပစ္စည်းများဆိုင်ရာလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ခြင်းအမိန့်” အရ HCFC-22/R-22 ဒြပ်ပစ္စည်း တင်သွင်းသုံးစွဲမှုကို အကောက်ခွန်ဦးစီး ဌာနနှင့် ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာနတို့၏ ပူးပေါင်းပါဝင်မှုဖြင့် ၂၀၁၅ ခုနှစ် မှစ၍ အခြေခံကန့်သတ်ချက်တစ်ခုမဟုတ်ဘဲ အတွင်း နှစ်စဉ် လိုင်စင်စနစ်၊ ခွဲတမ်းစနစ်ဖြင့် သင်္ဘောတင်ပစ္စည်းကိုသာ ခွင့်ပြုလျက်ရှိပါသည်။

ဖွံ့ဖြိုးဆဲအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံဖြစ်သည့် မြန်မာနိုင်ငံသည် မွန်ထရီရယ် နောက်ဆက်တွဲစာချုပ်အရ အိုဇုန်းလွှာပျက်စီးစေသော အဓိက ဒြပ်ပစ္စည်းတစ်မျိုးဖြစ်သည့် ဟိုက်ဒရိုကလိုရိုဖလိုကာဗွန်များ (HCFCs) သုံးစွဲမှုကို ၂၀၁၃ ခုနှစ်မှစတင်၍ ၂၀၀၉-၂၀၁၀ ပြည့်နှစ် အတွင်း တင်သွင်းသုံးစွဲခဲ့သည့် အခြေခံသတ်မှတ်ချက် ၇၈ ဒသမာမဂ် မက်ထရစ်တန်သာ သုံးစွဲရန်၊ ၂၀၁၅ ခုနှစ်တွင် အခြေခံသတ်မှတ်ချက်၏

HCFC-22/R-22 အပါအဝင် ဟိုက်ဒရိုကလိုရိုဖလိုကာဗွန် (HCFCs) အသုံးပြုသည့် မြင်းကောင်ရေ ၂ ဒသမ ၅ (21000 BTU/hr) နှင့်အထက် စွမ်းအားရှိသည့် လေအေးပေးစက်နှင့် အကြီးစားစက်ပစ္စည်းများ ဖြစ်သည့် Commercial Refrigerator များ၊ Cold Storage များ၊ Chiller များ ပြည်တွင်းသို့ တင်သွင်းမှုကို တားမြစ်ကန့်သတ်ခြင်းအား ဆက်စပ်ဝန်ကြီးဌာနများ၊ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့များ၊ နည်းပညာဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများ၊ အမျိုးသားအိုဇုန်းယူနစ်အဖွဲ့ဝင်များ၊ HCFC ဒြပ်ပစ္စည်းနှင့် ၎င်းဒြပ်ပစ္စည်း ဖြည့်သွင်းအသုံး ပြုသည့် စက်ပစ္စည်းများ တင်သွင်း/ ရောင်းချသည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များနှင့် ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးများ ဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် သဘောထားမှတ်ချက်များရယူကာ ၂၀၂၄ ခုနှစ် နှစ်ဆန်းပိုင်းမှ စတင်တားမြစ်နိုင်ရေးဆောင်ရွက် သွားမည်။

၁၀ ရာခိုင်နှုန်း (၇၀ ဒသမ ၃၆ တန်)၊ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် ၃၅ ရာခိုင်နှုန်း (၅၀ ဒသမ ၈ တန်) နှင့် ၂၀၂၅ ခုနှစ်တွင် ၆၅ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်း (၂၅ ဒသမ ၄ တန်) အသီးသီးလျှော့ချကာ ၂၀၃၀ ပြည့်နှစ် ဇန်နဝါရီလ ၁ ရက်နေ့တွင် ကျန်ရှိသည့် ရေခဲသေတ္တာ၊ လေအေး ပေးစက်များတွင် ဝန်ဆောင်မှုအတွက် ၂ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်း (၁ ဒသမ ၉၅ တန်) ကို ခြွင်းချက်အနေဖြင့် ခွင့်ပြုထားသည်မှအပ ၂၀၄၀ ပြည့်နှစ်တွင် အပြီးသတ်လျှော့ချ ရပ်ဆိုင်းသွားရမည်ဖြစ်ပါသည်။

မြင်းကောင်ရေ ၂ ဒသမ ၅ အောက်အင်အားရှိ လေအေးပေးစက်များ တင်သွင်းမှု တားမြစ်ကန့်သတ်

အိုဇုန်းလွှာပျက်စီးစေသည့် ဒြပ်ပစ္စည်းများ ထုတ်လုပ်မှု၊ သုံးစွဲမှု များအား ကန့်သတ်ထိန်းချုပ်ခြင်းလုပ်ငန်းစဉ်များကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် အိုဇုန်းလွှာပျက်စီးစေသောဒြပ်ပစ္စည်းများ တင်သွင်းအသုံးပြုခြင်းကို ကန့်သတ်ခြင်းသာမက အဆိုပါဒြပ်ပစ္စည်း ထည့်သွင်းအသုံးပြုသည့် စက်ပစ္စည်းများ ပြည်တွင်းသို့ တင်သွင်းမှုကိုပါ ကန့်သတ်တားမြစ်ရမည် ဖြစ်သဖြင့် အဆောက်အအုံများတွင် တပ်ဆင်သည့် ဟိုက်ဒရိုကလိုရို ဖလိုကာဗွန် (HCFC-22/R-22) အသုံးပြုသည့် မြင်းကောင်ရေ ၂ ဒသမ ၅ အောက် အင်အားရှိ လေအေးပေးစက်များ ပြည်တွင်းသို့ တင်သွင်းမှုကို ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဇူလိုင်လ ၁ ရက်နေ့မှစ၍ တားမြစ်သည့် အမိန့်ကို သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီး ဌာန၏ ၂-၄-၂၀၂၀ ရက်စွဲပါ အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ် ၂၈/၂၀၂၀ ဖြင့် ထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။

မြင်းကောင်ရေ ၂ ဒသမ ၅ နှင့်အထက် စွမ်းအားရှိသည့် လေအေးပေးစက်နှင့် အကြီးစားစက်ပစ္စည်းများ တင်သွင်းမှုတားမြစ်

မြန်မာနိုင်ငံအပါအဝင် မွန်ထရီရယ်နောက်ဆက်တွဲစာချုပ်အဖွဲ့ဝင် နိုင်ငံအားလုံးက စာချုပ်ပါ ကတိကဝတ်များအတိုင်း ဟိုက်ဒရိုကလိုရို ဖလိုကာဗွန်သုံးစွဲမှုလျှော့ချရပ်ဆိုင်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို ဆောင်ရွက် လျက်ရှိရာ HCFC-22/R-22 ထည့်သွင်းအသုံးပြုထားသည့် စက်ပစ္စည်း များ ထုတ်လုပ်မှု/ တင်သွင်းမှုတို့အား တားမြစ်ခြင်းကို အာဆီယံဒေသ တွင်းနိုင်ငံများဖြစ်သည့် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံတွင် ၂၀၁၅ ခုနှစ်မှစ၍လည်း ကောင်း၊ မလေးရှားနိုင်ငံတွင် ၂၀၁၆ ခုနှစ်မှစ၍ လည်းကောင်း၊ ထိုင်း နိုင်ငံတွင် ၂၀၁၈ ခုနှစ်မှစ၍လည်းကောင်း၊ ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံတွင် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်မှစ၍လည်းကောင်း ဆောင်ရွက်ပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

HCFC-22/R-22 အပါအဝင် ဟိုက်ဒရိုကလိုရိုဖလိုကာဗွန် (HCFCs) အသုံးပြုသည့် မြင်းကောင်ရေ ၂ ဒသမ ၅ (21000 BTU/hr) နှင့်အထက် စွမ်းအားရှိသည့်လေအေးပေးစက်နှင့် အကြီးစားစက်ပစ္စည်းများဖြစ်သည့် Commercial Refrigerator များ၊ Cold Storage များ၊ Chiller များ တင်သွင်းခြင်းကို တားမြစ်ကန့်သတ်နိုင်ခြင်းမရှိပါက “ဟိုက်ဒရိုကလိုရို ဖလိုကာဗွန် (HCFCs) အခြေပြုပစ္စည်း အသစ်တင်သွင်းခြင်းများအား ကန့်သတ်ခြင်း” ဟူသည့်နည်းလမ်းနှင့် ကိုက်ညီမှုမရှိတော့ဘဲ အခြား နိုင်ငံများအားလုံးတွင် အသုံးပြုခြင်းမရှိတော့သည့် ဟိုက်ဒရိုကလိုရို ဖလိုကာဗွန် (HCFCs) အသုံးပြုသည့် စက်ပစ္စည်းများ မိမိနိုင်ငံအတွင်း စုပြုဝင်ရောက်လာနိုင်သည့်အပြင် လက်ရှိတပ်ဆင်ပြီးဖြစ်သည့် စက် ပစ္စည်းများ၏သက်တမ်းမှာ ၁၀ နှစ်အတွင်းဖြစ်၍ ၂၀၄၀ ပြည့်နှစ် တွင် HCFCs ဒြပ်ပစ္စည်းများ လုံးဝရပ်ဆိုင်းပြီးချိန်အထိ စက်ပစ္စည်းများ များပြားစွာဆက်လက်သုံးစွဲနေမှုကြောင့် HCFCs ဒြပ်ပစ္စည်းလိုအပ်

ချက်မြင့်မားနေပြီး တရားမဝင်တင်သွင်းမှုများ၊ တရားမဝင်ဈေးကွက် များဖြစ်ပေါ်လာနိုင်ကာ ထိန်းချုပ်ရန်ခက်ခဲစေမည်ဖြစ်ပါသည်။

HCFC-22/R-22 အပါအဝင် ဟိုက်ဒရိုကလိုရိုဖလိုကာဗွန် (HCFCs) အသုံးပြုသည့် မြင်းကောင်ရေ ၂ ဒသမ ၅ (21000 BTU/hr) နှင့်အထက်စွမ်းအားရှိ အကြီးစားစက်ပစ္စည်းများ တင်သွင်းမှု ကန့်သတ်ရာတွင် စတင်တားမြစ်သည့်နေ့မှစ၍စက်ပစ္စည်းအသစ်များ ပြည်တွင်းသို့ တင်သွင်းမှုကိုသာ ကန့်သတ်တားမြစ်ခြင်းဖြစ်၍ ယခင် တပ်ဆင်ပြီးဖြစ်သည့် HCFCs သုံး စက်ပစ္စည်းများကို ဆက်လက်သုံးစွဲ နိုင်မည်ဖြစ်ရာ လုပ်ငန်းရှင်များအတွက် စက်ပစ္စည်း၏သက်တမ်း ကာလအတွင်း ဆက်လက်အသုံးပြုနိုင်မည်ဖြစ်သဖြင့် ဈေးကွက် အခြေအနေကို ထိခိုက်နိုင်မှုမရှိကြောင်း ဆွေးနွေးချက်များအရ သိရှိရ ပါသည်။

သို့ဖြစ်ရာ HCFC-22/R-22 အပါအဝင် ဟိုက်ဒရိုကလိုရိုဖလိုကာဗွန် (HCFCs) အသုံးပြုသည့် မြင်းကောင်ရေ ၂ ဒသမ ၅ (21000 BTU/hr) နှင့်အထက် စွမ်းအားရှိသည့် လေအေးပေးစက်နှင့် အကြီးစား စက်ပစ္စည်းများဖြစ်သည့် Commercial Refrigerator များ၊ Cold Storage များ၊ Chiller များ ပြည်တွင်းသို့ တင်သွင်းမှုကို တားမြစ် ကန့်သတ်ခြင်းအား ဆက်စပ်ဝန်ကြီးဌာနများ၊ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရ အဖွဲ့များ၊ နည်းပညာဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းများ၊ အမျိုးသားအိုဇုန်းယူနစ် အဖွဲ့ဝင်များ၊ HCFC ဒြပ်ပစ္စည်းနှင့် ၎င်းဒြပ်ပစ္စည်း ဖြည့်သွင်းအသုံးပြု သည့် စက်ပစ္စည်းများ တင်သွင်း/ရောင်းချသည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင် များနှင့် ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးများ ဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် သဘောထား မှတ်ချက်များရယူကာ ၂၀၂၄ ခုနှစ် နှစ်ဆန်းပိုင်းမှ စတင်တားမြစ်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

အိုဇုန်းလွှာထိန်းသိမ်းကာကွယ်ရေးအတွက် အိုဇုန်းလွှာပျက်စီး စေသောဒြပ်ပစ္စည်းများ ပြည်တွင်းသို့ တင်သွင်းသုံးစွဲမှုနှင့် အဆိုပါ ဒြပ်ပစ္စည်းများထည့်သွင်းအသုံးပြုရသည့် အအေးပေးစက်ပစ္စည်းများ ပြည်တွင်းသို့ တင်သွင်းမှုထိန်းချုပ်နိုင်ရန် “ဟိုက်ဒရိုကလိုရိုဖလိုကာဗွန် (HCFCs) အခြေပြုပစ္စည်းအသစ်တင်သွင်းခြင်းများအား ကန့်သတ်ခြင်း” လုပ်ငန်းစဉ်များမှာ တစ်ဦးတစ်ယောက်တည်းအင်အား ဖြင့် ဆောင်ရွက်၍မရပါ။

အအေးပေးဒြပ်ပစ္စည်း/အအေးပေးစက်ပစ္စည်းများ ပြည်တွင်းသို့ တင်သွင်းရောင်းချသည့် လုပ်ငန်းရှင်များမှအစပြု၍ တပ်ဆင်ပြုပြင် ရေးလုပ်သားများ၊ သုံးစွဲသူများ၊ အားလုံးသောအစိုးရ၊ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ အသီးသီးမှ တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များသည် တာဝန်သိကြရန် လိုအပ်သည့် အပြင် ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဦးစီးဌာနက ချမှတ်ထားသည့် အိုဇုန်းလွှာပျက်စီးစေသော ဒြပ်ပစ္စည်းများဆိုင်ရာလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင် ခြင်းအမိန့်၊ မွန်ထရီရယ်နောက်ဆက်တွဲစာချုပ်နှင့် ပြင်ဆင်ချက်ပါ ကတိကဝတ်များကို လိုက်နာရန် အထူးပင်အရေးကြီးပါကြောင်း ရေးသားတင်ပြလိုက်ရပါသည်။

- ကိုးကား
- <https://ozone.unep.org/treaties/montreal-protocol>
- www.unep.org/ozonaction@unep.org
- ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဦးစီးဌာန၏ အိုဇုန်းလွှာအကြောင်း သိကောင်းစရာ အသိပညာပေးစာအုပ်

မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အင်္ဂလိပ်စာအရည်အသွေး တိုးတက်ကောင်းမွန်စေရန် ရည်ရွယ်ပြီး ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ်အတွက် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ပြဋ္ဌာန်းထားသော အခြေခံပညာသင်ရိုးညွှန်းတမ်းအပေါ် အခြေခံရေးသားထားသည့် အင်္ဂလိပ်ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ သင်ခန်းစာအထောက်အကူပြုလေ့ကျင့်ခန်းများကို ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ လေ့လာမှတ်သား လေ့ကျင့်နိုင်ရန် အပတ်စဉ် တနင်္လာနေ့တိုင်း ဖော်ပြပေးလျက်ရှိပါသည်။

ကြေးမုံစာတည်းအဖွဲ့

Grade 5

(ယခင်တစ်ပတ်မှအဆက်) (E) Change the following sentences into "Who / What ...questions".

- e.g. Min Maung will be a pilot. (မင်းမောင် လေယာဉ်မှူးတစ်ယောက် ဖြစ်လိမ့်မယ်။) Who will be a pilot? (ဘယ်သူ လေယာဉ်မှူးတစ်ယောက် ဖြစ်မှာလဲ။) What will Min Maung be? (မင်းမောင် ဘာဖြစ်မှာလဲ။) 1. Lwin Lwin will be a teacher. 2. Soe Khaing will be a footballer. 3. Ko Gyi will be a leader of the football team. 4. Sein May will be a swimmer. 5. Moe Moe will be a hairdresser.

(F) Translate the followings. စာကြောင်းအစုံလေ့လာရန် (Affirmative/positive)

- Ko Ko will be a pilot. (ဖြစ်လိမ့်မည်) (Negative) Ko Ko will not / won't be a pilot. (ဖြစ်မည်မဟုတ်ပါ) (Positive Question) Will Ko Ko be a pilot? (ဖြစ်မှာလား) (Negative Question) Won't Ko Ko be a pilot? (ဖြစ်မှာမဟုတ်ဘူးလား) (Wh..) Who will be a pilot? (ဘယ်သူက လေယာဉ်မှူးတစ်ယောက် ဖြစ်မှာလဲ။) (Wh..) What will Ko Ko be? (ကိုကိုက ဘာဖြစ်မှာလဲ။)

- 1. သူတို့တွေ ဘာတွေ ဖြစ်ကြမှာလဲ။ 2. သူညီမ အင်ဂျင်နီယာတစ်ဦးဖြစ် မှာလား။ 3. ဇော်ဇော် စာရေးဆရာတစ်ယောက် ဖြစ်မှာ မဟုတ်ဘူးလား။ 4. ကိုမင်း ရဲသားတစ်ယောက် ဖြစ်လိမ့်မယ်။ 5. ဘယ်သူ့ငါတို့ သူငယ်ချင်း ဖြစ်မှာလဲ။ 6. ကိုလင်းရဲညီ အဆိုတော် တစ်ယောက် ဖြစ်မှာ လား။ 7. ဆွေဆွေ ဘာဖြစ်မှာလဲ။ 8. မင်းတို့ သူငယ်ချင်းတွေ ဘာတွေဖြစ်ကြမှာလဲ။

(G) Give a response to the following questions. e.g. Will you be a student? Yes, I will. (OR) No, I won't.

- e.g. Will she be a student? Yes, she will. (OR) No, she won't. e.g. Will they be students? Yes, they will. (OR) No, they won't. 1. Will she be a teacher? Yes, _____ No, _____ 2. Will they be your friends? Yes, _____ No, _____ 3. Will he be a farmer? Yes, _____ No, _____ 4. Will you be a doctor? Yes, _____ No, _____ 5. Will he be a pilot? Yes, _____ No, _____ *****

Ans: Future Simple

- (E) 1. Who will be a teacher? What will Lwin Lwin be? 2. Who will be a footballer. What will Soe Khaing be? 3. Who will be a leader of the football team? What will Ko Gyi be? 4. Who will be a swimmer? What will Sein May be? 5. Who will be a hairdresser? What will Moe Moe be? (F) 1. What will they be? 2. Will his sister be an engineer? 3. Won't Zaw Zaw be a writer? 4. Ko Min will be a policeman. 5. Who will be our friend? 6. Will Ko Lin's brother a singer? 7. What will Swe Swe be? 8. What will your friends be? (G) 1. Yes, she will. No, she won't. 2. Yes, they will, No, they won't. 3. Yes, he will. No, he won't. 4. Yes, I will. No, I won't. 5. Yes, he will. No, he won't. *****

Grade 6

Unit 7 Lesson 4 : Find someone who...

Vocabulary exercises:

(A) Complete the sentences with the words given below.

Table with 2 columns: mole, nose, dimples, hair, moustache

- 1. She has cute _____ when she smiles. 2. I have a runny _____ and sneezing. 3. He shaved off his _____ this morning. 4. She has one _____ on the left side of her forehead. 5. Mother has dark curly _____.

Writing (A) Write a description of each of the following people below as shown in example.

- e.g. Name : Mg Kyaw Myo Naing Hair : short, dark Eyes : green Height : five feet two inches Weight : average weight Build : slim Clothes : T-shirt, trousers, trainers.

e.g. He is Kyaw Myo Naing. He has short, dark hair. His eyes are green. He is five feet two inches tall. He is of average weight. He is slim. He is wearing T-shirt, trousers and trainers.

- (1) Name : Ma San Nan Htike Hair : short, red Eyes : blue Height : four feet and eight inches Weight : average weight Build : heavy Clothes : T-shirt, skirt.

(B) Write a paragraph on "A filmstar I like most".

Ans: Unit 7 Lesson 4: Find someone who

Vocabulary exercises:

- (A) 1. dimples; 2. nose; 3. hair; 4. mole; 5. hair; *****

Writing

- (A) 1. She is Ma San Nan Htike. She has short, red hair. Her eyes are blue. She is four feet and eight inches tall. She is of average height. She is heavy. She is wearing T-shirt and trainers. (B) A filmstar I like most There are many famous filmstars in our country. I like some of them. Among them, I like Nay Toe. He is tall. He is average weight. He has fair complexion. He has short dark hair. He has black eyes. His eyebrows are dark. He has a prominent nose. He has a dimple. He is handsome. He is attractive to girls. I like his acting in the films. *****

Grade 7

Unit 7 Lesson 3: Do you help your parents?

(ယခင်တစ်ပတ်မှအဆက်)

II. Rewrite the following sentences after adding the given adverb in an appropriate place. e.g. I get headaches. (often) I often get headaches.

- 1. I have understood her. (never) 2. My girlfriend forgot my birthday. (completely) 3. He got dressed. (quickly) 4. He got dressed. (in a hurry) 5. She realized her mistake. (at once) 6. We are invited to parties at the weekends. (often) 7. I have finished painting the house. (almost) 8. Could you switch the light? (off) 9. We go to the beach in summer. (usually) 10. It will rain this evening. (probably)

III. Rearrange the following sentences.

- 1. is/ over there/ the cinema/ ./ 2. inside/ Let's/ go/ ./ 3. The kitchen/ downstairs/ is/ ./ 4. playing/ the kids/ are/ outside/ ./ 5. She/ not/ been/ here/ has/ ./ 6. The bathroom/ upstairs/ is/ ./ 7. We/ anywhere/ find/ you/ couldn't/ ./ 8. were/everywhere/ We/ for/ looking / ./ you/ 9. ?/ there/ nearby/ is/ a post office/ 10. must/ We/ walk/ back home/ ./ 11. always/ the/ Sunday/ make/ on/ they / breakfast/ ./ 12. Friends/ plays / the / with / she / her / in / often/ park/ ./ 13. bed/ makes/ he/ his/ never/ ./ 14. sometimes / on/ play / we/ Sunday/ computer games/ ./ 15. hardly / the / watch / they / TV / afternoon / ever / in / ./

IV. Translate the following into English.

- 1. မြေ နေ့တိုင်း ကြမ်းတိုက်သည်။ (mop the floor/ every day) 2. မေမေ အမြဲတမ်း မီးဖိုခန်းကို သန့်ရှင်းသည်။ (clean the kitchen/ always) 3. ဇော်ဇော် နေ့တိုင်း ပရိဘောဂပစ္စည်းများကို ဖုန်သုတ်သည်။ (dust the furniture/ every day) 4. ညိုညို ညနေခင်းတိုင်း ပန်းပင်များကို ရေလောင်းသည်။ (water the plants) 5. ကျော်ကျော်နံနက်တိုင်း အိမ်မွေးတိရစ္ဆာန်များကို အစာကျွေးသည်။ (feed the pets) 6. ဇင်ဇင် တစ်ပတ်တစ်ကြိမ် ရေချိုးခန်းကို သန့်ရှင်းသည်။ (clean the bathroom/ once a week) 7. မင်းမင်း နေ့တိုင်း အမှိုက်ကောက်သည်။ (take the rubbish out) 8. မမ အမြဲတမ်း အိပ်ရာသိမ်းသည်။ (make the bed) 9. ကိုကို သူ၏စားပွဲကို အမြဲတမ်း သန့်ရှင်းအောင် ထားသည်။ (clear the table) 10. ခင်ခင် နေ့တိုင်း အဝတ်လျှော်သည်။ (do the laundry) *****

Grade 8

Unit 7 Lesson 4: Camping and trekking

I. Supply the correct word for the blank in each sentence. The first letter is given to help you.

- 1. He told us a very a _____ story. 2. This book is an essential g _____ for international travellers. 3. She is drawing a beautiful l _____ painting. 4. She quickly ran off leaving her b _____ behind. 5. He has an a _____ ability to learn new languages.

II. Supply the correct form of the verbs given in brackets.

- 1. (send) I _____ you a postcard when I reach at Ngapali beach. 2. (arrange) Ma Ma _____ the flowers in the vase now. 3. (go) We _____ for a walk in the park every evening. 4. (join) Would you like to _____ us for dinner? 5. (worry) Calm down! It is OK. Don't _____ about that.

III. Supply the correct form of the words given in brackets.

- 1. (send) Do you know the _____ of this letter? 2. (receive) Actor Kyaw Kyaw is the _____ of more Academy Awards than any other actors. 3. (excite) The story our grandpa told us last night was very _____. 4. (excite) His hands shook with _____. 5. (excite) We were so _____ that we couldn't sit still.

IV. Complete the following sentences with the words given below. There are two extras.

Table with 2 columns: exciting, experience, camping, invitation, landscape, tents, address

- 1. I received an _____ to my friend's birthday party. 2. Opening presents on my birthday is always _____. 3. The teacher showed us how to write our _____ on an envelope. 4. We went _____ in the forest last summer. 5. Riding a roller coaster was a scary ____.

V. Choose the correct answer: 'to' or 'for'.

- 1. I bought this present _____ (to / for) you. 2. Go _____ (to / for) work. 3. Did your mom cook dinner _____ (to / for) you? 4. No, she just made a sandwich _____ (to / for) me. 5. Go _____ (to / for) a walk. 6. Don't jump _____ (to / for) conclusions! 7. Please make a reservation _____ (to / for) us at the restaurant. *****

Grade 9

Unit 7

Lesson 4: I found total peace!

(A) Write a composition on "A shocking experience".

A shocking experience

Blank lines for writing a composition on a shocking experience.

(B) Write a composition on "A natural disaster you experienced"

A natural disaster I experienced

Blank lines for writing a composition on a natural disaster experienced.

(C) Write a composition on "An embarrassing situation of any kind".

An embarrassing situation of any kind

Blank lines for writing a composition on an embarrassing situation.

Ans:

Unit 7

Lesson 4: I found total peace!

(A) A shocking experience

When I was 7, I had a shocking experience. One sunny day, I was playing with my toys in the living room. Suddenly, the lights went out, and everything became dark. I was scared! I tried to turn on the lights, but they wouldn't work. I called out for my mom, but she didn't answer. It was so quiet in the house, and I felt all alone. I remembered that my mom had shown me where the flashlight was. I found it and turned it on. The light made me feel safer. I used the flashlight to find my mom, who was in the kitchen. She explained that there was a power

(B) A natural disaster I experienced

Once, I experienced a natural disaster. It was a big storm. The wind blew very strong, and the rain poured down from the sky. I was at home with my family. We stayed inside to stay safe. The storm was loud, and I was scared. But my parents comforted me. The storm made the lights go out, and we used candles. We listened to the rain and watched the trees sway. After the storm passed, we saw that some trees had fallen down. It was a little scary, but we were okay. I learned that sometimes nature can be powerful, but being with family helps us stay safe.

(C) An embarrassing situation of any kind

Once, I was in an embarrassing situation. I was at school, and it was lunchtime. I opened my lunchbox, and everyone started laughing. I didn't understand why. Then, I saw that I had packed my lunch in my backpack, not my lunchbox. My sandwich was squished, and my juice box had leaked. I felt so embarrassed, but my friends helped me clean up the mess. We all laughed together, and it wasn't so bad after all. I learned that it's okay to make mistakes, and friends can make embarrassing situations better.

Grade 12

Unit 6 ARTIFICIAL INTELLIGENCE

(ယခင်တစ်ပတ်က ဖော်ပြပါရှိသော မေးခွန်းများ၏ အဖြေများ)

Supplementary Grammar Exercises

- 1. No matter who wins the game, we should congratulate them. 2. No matter who you are, everyone deserves respect. 3. No matter who sings it, I enjoy listening to the song. 4. No matter how tired I am, I always pay homage to the Buddha before bed. 5. No matter how big the challenge is, I believe I can overcome it. 6. No matter whether it is raining or sunny, we will go to the park. 7. No matter whether we win or lose, it's important to have fun. 8. No matter whether it is hot or cold outside, I always drink water. 9. No matter how many times I fall, I will keep trying. 10. No matter how many books you read, there is always more to learn. 11. No matter how many friends I have, you will always be my best friend. 12. No matter where you go, home will always be a special place. 13. No matter where we eat, the important thing is spending time together. 14. No matter where you travel, remember to take lots of pictures. 15. No matter what happens, I will always be your friend. 16. No matter what you choose, I will support you. 17. No matter what the weather is, we can still have fun. 18. No matter how much it rains, we can still have fun indoors. 19. No matter how much you study, it is important to take breaks. 20. No matter how much money you have, kindness is priceless. 21. No matter which book you choose, reading is always a great adventure. 22. No matter which color you pick, the drawing will look beautiful.

Unit 7 POLLUTION: A HAZARD TO OUR ENVIRONMENT

I. Complete the sentences with the appropriate words. The initial letters are given. (10 marks)

1. Throwing trash in the ocean causes p_____ and harms

- marine animals.
2. Ozone d_____ is when the layer of ozone gas in the Earth's atmosphere becomes thinner and allows more harmful sunlight to reach the surface.
3. Getting a good night's sleep is important for our health and helps prevent sleep d_____ .
4. Forests, deserts, and coral reefs are different types of e_____ with their own unique plants and animals.
5. C_____ means active during the twilight hours of dawn and dusk.
6. Pollution is a h_____ to our environment.
7. M_____ are insects that are attracted to light at night.
8. Polluted water can d_____ the ecosystems of aquatic life.
9. E_____ problems are depression, aggression, irritation, frustration and anxiety.
10. D_____ means active during daytime.

II. Choose the appropriate words or phrases to complete the sentence. (10 marks)

- (1) Natural disasters such as volcanic eruption and earthquake are very ----- .
A. destruction B. destroy C. destructive
(2) The cyclonic storm Mocha battered the coast severely ----- it left many living things dead and a lot of properties damaged.
A. as a result B. as a result of C. in order that
(3) People can die in a smoke filled room because of the ----- of air.
A. lack B. poverty C. distress
(4) An unhappy home ----- can affect a child's behaviour.
A. environmental B. environment C. environmentally
(5) Some foreigners visit our country to find proper ----- for doing business.
A. hope B. prediction C. prospect
(6) Promise me you won't ----- a word of this matter to anyone.
A. breathe B. breath C. breathing

- (7) When atmospheric pressure is high, there is always a lot of ----- .
A. voice B. noise C. sound
(8) Fixing speedometers on highway roads can ----- us from a serious accident.
A. protect B. defend C. prevent
(9) We ----- oxygen through the windpipe.
A. inhale B. exhale C. blow out
(10) Our efforts resulted ----- success.
A. on B. in C. upon

III. Rewrite the sentence according to the instructions given in brackets. (10 marks)

- 1. We had dinner at the restaurant last night. It has delicious food. (Join the sentences using suitable relative pronoun.)
2. They climbed Mount Everest and reached the summit. (Use "not only ... but also".)
3. The teacher inspired me to get the first prize in the essay competition. (Use "It is/ was ... who/ that...".)
4. The audience was captivated by the music. They clapped and cheered. (Join the sentences using participle phrase.)
5. Learning a new language can be a fun and rewarding experience. It doesn't matter how young or old you are. (Join the sentences, using "No matter how...")
6. The weather was extremely hot. We could not go outside. (Join the sentences, using linking word "owing to".)
7. I want to win the lottery to buy a house in the city centre. (Use "the second conditional".)
8. You finish your chores. You can play with your friends. (Join the sentences, using appropriate "Subordinating conjunction".)
9. I'll bring an umbrella. It rains during our outdoor excursion. (Join the sentences, using appropriate "Subordinating conjunction".)
10. She (can / should) consider all the options before making a decision. (Choose the correct option.)

ချောင်းဆုံမြို့နယ် ကညော်ကျေးရွာ ရှေးဟောင်းသမိုင်းဝင် ဆံတော်ရှင် ကျိုက်ကော့ရွဲစေတီတော်မြတ် စိန်ဖူးတော်နှင့် ငှက်မြတ်နားတော် လှည့်လည်ပူဇော်ပွဲ ကျင်းပ

မော်လမြိုင် ဒီဇင်ဘာ ၂၄
 မွန်ပြည်နယ် ချောင်းဆုံမြို့နယ် ကညော် ကျေးရွာ ရှေးဟောင်းသမိုင်းဝင် ဆံတော်ရှင် ကျိုက်ကော့ရွဲစေတီတော်မြတ်ရတနာစိန်ဖူးတော်နှင့် ငှက်မြတ်နားတော် လှည့်လည်ပူဇော်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ကျင်းပရာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအောင်ကြည်သိန်းနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးများ တက်ရောက်ကြသည်။

ငါးပါးသီလခံယူဆောက်တည် ဦးစွာ ဆရာတော် သံဃာတော်များနှင့် ဧည့်ပရိသတ်အပေါင်းတို့က နမောတဿသုံးကြိမ် ရွတ်ဆို ဘုရားကန်တော့ ဖွင့်လှစ်ကြပြီး စေတီတော် ဩဝါဒစရိယ ကညော်တိုက်ကျောင်းဆရာတော်ဘဒ္ဒန္တ ပညာဇောတိထံမှ ငါးပါးသီလ ခံယူဆောက်တည် ကြကာ ဆရာတော်ထံမှ ဩဝါဒအနုမောဒနာတရား

နာယူ ကြည်ညိုခဲ့ကြသည်။
 ထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးများသည် ရတနာစိန်ဖူးတော်၊ ငှက်မြတ်နားတော်တို့အား မော်လမြိုင်နဂါးမောက် ဆင်တော်ရတနာသုံးစင်းပေါ်သို့ ပင့်ဆောင်၍ ကညော်ကျေးရွာ ဒေသအတွင်းသို့ အပူဇော်ခံ လှည့်လည်ခဲ့ကြပြီး ရှေးဟောင်းသမိုင်းဝင် ဆံတော်ရှင် ကျိုက်ကော့ရွဲစေတီတော်မြတ်ကြီး၏ ရတနာစိန်ဖူးတော်၊ ငှက်မြတ်နားတော်၊ ရွှေထီးတော် တင်လှူပူဇော်ပွဲနှင့် စေတီတော်မြတ်ကြီး ဘက်စုံ မွမ်းမံလှူဒါန်းမှုတို့ကို ရေစက်ချ မင်္ဂလာအခမ်း အနားကို နတ်တော်လပြည့် (ဒီဇင်ဘာ ၂၇ ရက်) တွင် တင်လှူပူဇော်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။

ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)



သထုံမြို့ သုဝဏ္ဏဘူမိ ဘိုးဘွားရိပ်သာ ရာပြည့်ပွဲတော်အခမ်းအနား ကျင်းပ

သထုံ ဒီဇင်ဘာ ၂၄
 မွန်ပြည်နယ် သထုံမြို့ သုဝဏ္ဏ ဘူမိဘိုးဘွားရိပ်သာ တည်ထောင် ခြင်း နှစ်(၁၀၀)ပြည့် အထိမ်း အမှတ် ရာပြည့်ပွဲတော် အခမ်း အနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက နန်းခဲရပ်ကွက် မြသပိတ်တောင် ခြေရှိ သုဝဏ္ဏဘူမိ ဘိုးဘွားရိပ်သာ ၌ ကျင်းပသည်။

ဦးစွာ ရာပြည့်အခမ်းအနား ကို သုဝဏ္ဏဘူမိဘိုးဘွားရိပ်သာ စောင့်ရှောက်ရေးအသင်း အမှု ဆောင်အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင် များက ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေး ကြပြီးဆရာတော်သံဃာတော်များ ထံမှ ဧည့်ပရိသတ်အပေါင်း တို့က သီလခံယူဆောက်တည် ခြင်း၊ ရေစက်ချတရားတော်များ နာယူခြင်း၊ ဆွမ်းနှင့် လှူဖွယ်များ



ဆက်ကပ် လှူဒါန်းခြင်းတို့ကို ပြုလုပ်သည်။
 ရာပြည့်ပွဲတော်တွင် မွန်ပြည် နယ်အတွင်းရှိဘိုးဘွားရိပ်သာများ မှ ဘိုးဘွားများအား ဖိတ်ကြားကာ ပျော်ရွှင်စရာ အစီအစဉ်များပြုလုပ် ပေးခြင်း၊ ကံစမ်းမဲဖောက်ပေး ခြင်းနှင့် သထုံမြို့နယ်အတွင်းရှိ အလှူရှင်များက တစ်ဦးချင်းနှင့် အဖွဲ့လိုက် စားသောက်ဖွယ်ရာ မျိုးစုံကို ဆိုင်ခန်းများ ဖွင့်လှစ် တည်ခင်းကာ မြို့လုံးကျွတ် နိဗ္ဗာန်ဈေး စတုဒိသာပွဲတော်ကို ဆင်နွဲ့ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

၂၀၂၃ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလထုတ် သုတပဒေသာနှင့် လူငယ်ရေးရာစာစောင် ထွက်ရှိ

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၂၄
 ၁၉၇၃ ခုနှစ် ဇူလိုင်လမှ စတင်ထုတ်ဝေခဲ့ပြီး နှစ်ပေါင်း ၅၀ ကျော် စာချစ်သူများ လက်ခံအားပေးလာခဲ့သော သုတပဒေသာ စာစောင်ကို ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလမှစ၍ သုတပဒေသာနှင့် လူငယ် ရေးရာ စာစောင်ဟု အမည်ပြောင်းလဲကာ မျက်နှာဖုံးဒီဇိုင်း၊ အကြောင်း အရာနှင့် စာအုပ်အပြင်အဆင်တို့ အပြောင်းအလဲများ ပြုလုပ်ပြီး ဆယ်ကျော်သက်လူငယ်များကို ဦးတည်ပရိသတ်အဖြစ်ထားကာ လစဉ် ထုတ်ဝေလျက်ရှိသည်။ နိုင်ငံတကာထုတ်စာအုပ်စာစောင် များမှ ကောင်းနိုးရာရာ ခေတ်မီအကြောင်းရပ်များနှင့် ယခုလအတွက် ဖော်ပြသည့် “လူဦးရေးနှင့် နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးမှု ဟန်ချက်ညီရေး” မျက်နှာဖုံး ဆောင်းပါးကြီးများပါဝင်သော သုတပဒေသာနှင့် လူငယ်ရေးရာ စာစောင် (ဒီဇင်ဘာလ)ကို ပုံနှိပ်ရေးနှင့် ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန စာပေ ဗိမာန်က ဖြန့်ချိလိုက်ပြီဖြစ်သည်။

၂၀၂၃ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလထုတ် သုတပဒေသာနှင့် လူငယ်ရေးရာ စာစောင်တွင် ဒေါက်တာခင်မောင်ညို၊ K. M. A တို့၏ “လူဦးရေးနှင့် နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးမှု ဟန်ချက်ညီရေး” မျက်နှာဖုံးဆောင်းပါးများ၊ နေညိုယုဉ်း ကောင်းသန့်၊ မောင်ဒီပ (ပညာရေး)၊ ညီညီဖေ၊ ညီမော်သိမ်း၊ ကိုကိုအောင် (အလုပ်သမား)၊ စိန်ဝင်းမော်၊ ကိုကျော်စွာ (ကျိုက်ပိ)၊ ထက်ဝေအောင် (စစ်ကိုင်း)တို့၏ လူငယ်ရေးရာဆောင်းပါးများ၊ ပါမောက္ခကိုကိုအောင်၊ မောင်မောင်မြင့်သိန်း (စက်မှုတက္ကသိုလ်)၊ အေးထွန်းမင်းတို့၏ နိုင်ငံတကာဆိုင်ရာဆောင်းပါးများ၊ လှဲလှဲဝင်း (သတ္တဗေဒ)၊ ကိုဇော်ဌေး (ယဉ်ကျေးမှု) တို့၏ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ရှုထောင့်ဆိုင်ရာ ဆောင်းပါးများ၊ စောနိုင် (အသုံးချဘာဝဗေဒ)၊ ကျော်နန္ဒအောင် (MPA)တို့၏ စီးပွားရေးဆိုင်ရာ ဆောင်းပါးများ၊ ဒေါက်တာလွင်သန့်၊ ဒေါက်တာကောင်းစံတို့၏ မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် အကြမ်းဖက်မှုဆိုင်ရာ ဆောင်းပါးများ၊ ဒေါက်တာမြင့်သန်း၊ တင်မာလွင်တို့၏ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာဆောင်းပါးများ၊ ဦးဘသန်း (မဟာဝိဇ္ဇာ)၊ စိုးစိုး (ပန်းတောင်း)၊ စိန်ဝင်းနွယ်၊ ဆောင်းဝင်းလတ်၊ ခြယ်မှုန်းသီ၊ သုတကျော်၊ ဒေါက်တာမြင့်သန်းထွန်း (ပြည်သူ့ ကျန်းမာရေး)၊ မော်(သန်လျင်)တို့၏ ကဗျာ၊ ဟာသ၊ ဝတ္ထုတို၊ ဖြစ်ရပ်မှန်နှင့် အထွေထွေကဏ္ဍများကို ရောင်စုံ၊ ဖြူ/မည်း သရုပ်ဖော်ပုံ ဝေဝေဆာဆာဖြင့် စီစဉ်တင်ဆက်ထားသည်။

သုတပဒေသာနှင့် လူငယ်ရေးရာစာစောင်ကို တစ်အုပ်လျှင် ကျပ် ၂၅၀၀ နှုန်းဖြင့် စာပေဗိမာန်စာအုပ်အရောင်းဆိုင်၊ အမှတ် (တ-၅၅)၊ သပြေကုန်းဈေး၊ နေပြည်တော်၊ ဖုန်း-၀၆၇-၃၄၁၄၆၈၁၊ စာပေဗိမာန်စာအုပ်အရောင်းဆိုင်၊ အမှတ် (၅၂၉-၅၃၁)၊ ကုန်သည် လမ်း၊ ရန်ကုန်မြို့၊ စာပေဗိမာန် စာအုပ်အရောင်းဆိုင်၊ ၈၆ လမ်း၊ ၂၁ လမ်းနှင့် ၂၂ လမ်းကြား၊ မန္တလေး၊ ဖုန်း-၀၂-၄၀၃၀၈၆၆၊ ရန်ကုန်မြို့ရှိ စာအုပ်ဆိုင်ကြီးများ၊ မန္တလေးမြို့ရှိ ထွန်းဦးစာပေ၊ နဂါးစာပေနှင့် မြို့အသီးသီးရှိ စာပေဗိမာန် ကိုယ်စားလှယ်များထံ ဝယ်ယူရရှိနိုင်ပြီး လက်ကားမှာယူလိုပါက စာပေဗိမာန် စာအုပ်အရောင်းဆိုင် အမှတ် (၅၂၉-၅၃၁)၊ ကုန်သည်လမ်း၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း-၀၁-၈၂၄၉၀၃၁၊ ၀၁- ၈၃၈၁၄၄၈ သို့ ဆက်သွယ်မှာယူနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ပဲခူးမြို့ အထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံကြီးမှ အထူးကုဆေးကုသရေးအဖွဲ့ ဒိုက်ဦးမြို့နယ် ပြည်သူ့ဆေးရုံ၌ ကွင်းဆင်းဆေးကုသမှုများ ဆောင်ရွက်



ဒိုက်ဦး ဒီဇင်ဘာ ၂၄
 ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ပြည်သူများလိုအပ်သော ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုများကိုလက်လှမ်းမီရရှိစေရေးနှင့် ပြည်သူများ စိုက်ထုတ် ကုန်ကျရသော ဆေးကုသမှုစရိတ် လျော့နည်းကျဆင်းစေရေးအတွက် ကွင်းဆင်းဆေးကုသမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ဒီဇင်ဘာ ၂၃ ရက်တွင် ပဲခူး တိုင်းဒေသကြီး ကုသရေးဦးစီးဌာနမှူး ဒေါက်တာသီဟဦးဆောင်၍ ပဲခူးမြို့ အထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံကြီးမှ ဆေးရုံအုပ်ကြီး၊ ဆေးရုံအုပ်၊ သမားတော်၊ ခွဲစိတ်၊ ကလေးလူနာ၊ သားဖွား/မီးယပ်၊ အရိုး၊ နား/ နှာခေါင်း/လည်ချောင်း၊ မျက်စိ၊ အကြောအဆစ်၊ ကင်ဆာ၊ အရေပြား၊

စိတ်ကျန်းမာရေးနှင့် သွားရောဂါပညာရပ်ဆိုင်ရာ အထူးကုဆရာဝန် ကြီးများနှင့် အခြားသောကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများပါဝင်သည့် အထူးကု ဆေးကုသရေးအဖွဲ့သည် ဒိုက်ဦးမြို့နယ် ပြည်သူ့ဆေးရုံ၌ ဒေသခံပြည်သူ များအား ဆေးကုသမှုများဆောင်ရွက်ပေးသည်။

ဆေးကုသမှုများဆောင်ရွက်
 အဆိုပါ အထူးကုဆေးကုသရေးအစီအစဉ်တွင် ဒိုက်ဦးမြို့နှင့် မြို့နယ်အတွင်းရှိ အခြားသောကျေးရွာများမှလည်း လာရောက်ပြသ နိုင်ရန်အတွက် ကျေးရွာအလိုက် ဆေးရုံ/ ကျန်းမာရေးဌာနများမှတစ်ဆင့် ပြည်သူလူထုကိုအသိပေးကာ ပြသရန်လိုအပ်မည့်လူနာများကို ကြိုတင် ကွင်းဆင်းရှာဖွေခြင်းများ စနစ်တကျဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ မွေးလူနာ တစ်ဦး၊ ရေမှတ်လူနာ တစ်ဦး၊ လိပ်ခေါင်းခွဲစိတ်လူနာ တစ်ဦးအား ခွဲစိတ်ကုသမှုများပြုလုပ်ခဲ့ပြီး အထွေထွေလူနာ ၁၆၁ ဦး၊ ခွဲစိတ် ၇၀၊ ကလေးလူနာ ၂၃ ဦး၊ သားဖွား/မီးယပ် ၂၅ ဦး၊ အရိုးလူနာ ၁၀၅ ဦး၊ မျက်စိလူနာ ၁၅၄ ဦး၊ နား/နှာခေါင်း/လည်ချောင်း လူနာ ၅၇ ဦး၊ အကြောအဆစ် လူနာ ၅၇ ဦး၊ ကင်ဆာလူနာ ခြောက်ဦး၊ အရေပြားလူနာ ၅၄ ဦး၊ စိတ်ကျန်းမာရေးလူနာ ၂၃ ဦးနှင့် သွားရောဂါပြုလူနာ ၂၄ ဦး တို့အား ဆေးကုသမှုများ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကျော်ကျော်(ပြန်/ဆက်)

ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော် အခြေအနေ
 နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂၄
 ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်၊ ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အရှေ့တောင်ပိုင်းနှင့် အနောက်အလယ်ပိုင်းတို့တွင် တိမ်အသင့်အတင့်မှ တိမ်ထူထပ်နေပြီး ကျန်ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တွင် တိမ်အနည်းငယ် ဖြစ်ထွန်း နေသည်။
 မိုး/ဇလ

ပြည်သူ့ရွှင်ပြုံး တစ်နိုင်ငံလုံး ကျန်းမာစေဖို့ နေ့စဉ်လမ်းလျှောက်ကြပါစို့

ထက်ဝေအောင်(စစ်ကိုင်း)

နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရာတွင် အခြေခံ အဆောက်အအုံများကို ဦးတည် ဆောင်ရွက်ကြသကဲ့သို့ လူ့စွမ်းအား အရင်းအမြစ်ဖွံ့ဖြိုးရေးကိုလည်း တစ်ပါ တည်း ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရလေ့ရှိပေ သည်။ ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန် လိုအပ်သကဲ့သို့ စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာသည် လည်း ဖွံ့ဖြိုးစေရမည်ဖြစ်သည်။ ကျန်းမာကြံ့ခိုင်သော လူ့ပတ်ဝန်းကျင် ဖြစ်တည်ရေး ကျန်းမာရေးသည် လာဘ်ကြီးတစ်ပါးကဲ့သို့ အရေးပါလျက် ရှိပြီး လူတိုင်းကျန်းမာကြံ့ခိုင်မှသာ လုပ်ငန်းခွင်အသီးသီးတွင် တက်ကြွစွာ ပါဝင် ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။ သို့ဖြစ်၍ နိုင်ငံတိုင်းသည် မွေးကင်းစ ကလေးအရွယ်မှ အသက်အရွယ်အပိုင်း အခြားအလိုက် ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးသည် အရေးပါလျက်ရှိပြီး ကျန်းမာကြံ့ခိုင်သူ များသာ စီးပွားရေး၊ ပညာရေး၊ နိုင်ငံရေး၊ လူမှုရေးနယ်ပယ်များတွင် ကောင်းစွာ လှုပ်ရှားလည်ပတ်နိုင်ပေသည်။ ကျန်းမာ ကြံ့ခိုင်လိုသူတိုင်း လူထုအားကစား လှုပ်ရှားမှုများတွင် ပါဝင်ခြင်းဖြင့် မိမိ နှင့်တကွ မိမိပတ်ဝန်းကျင်ကို ကာကွယ် စောင့်ရှောက်ရမည် ဖြစ်ပါသည်။



လူထုအားကစား ကြွေးကြော်သံ ဆောင်ပုဒ်နှင့်အတူ လူထုအားကစား လှုပ်ရှားဆောင်ရွက်မှုများ ပြုလုပ်နိုင်မှု ၏ နောက်ကွယ်တွင် ကျန်းမာကြံ့ခိုင်မှု ကို ခိုင်ခံ့စွာကိုယ်စားပြုနေမည် ဖြစ်သည်။ လူထုအားကစားလှုပ်ရှား ဆောင်ရွက်မှုသည် ငွေကုန်ကျမှု အနည်းဆုံးဖြစ်ပြီး အသက်အရွယ်မရွေး စုပေါင်းလေ့ကျင့်နိုင်သည့် ကိုယ်လက် လှုပ်ရှား အားကစားဖြစ်ခြင်းကြောင့် စိတ်ပျိုကိုယ်နုစေသည့် အားကစား လှုပ်ရှားမှုဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါလှုပ်ရှား မှုတွင် စုပေါင်းလမ်းလျှောက်ခြင်း၊ အစုအဖွဲ့ဖြင့် အားကစားအထောက် အကူပြုပစ္စည်းများ မပါဝင်သော ကိုယ်လက်လှုပ်ရှားမှု ပြုလုပ်ခြင်းများ ကို ကိုယ်စိတ်နှစ်ပါး ကြည့်ရှုစွာပြုလုပ် နိုင်ပေသည်။ လမ်းလျှောက်ခြင်းသည် တစ်ဦးချင်း ကျန်းမာရေးကောင်းမွန်မှုကို အထောက်အကူပြုပေသည်။

တွင်ကံကောင်းအောင် နေထိုင်ကြရမည် ဖြစ်သည်။ မျက်မှောက်ကာလထိန်းသိမ်း အပ်သည့် ကာယကံ၊ ဝစီကံ၊ မနောကံတို့ သည် သံသရာခရီးမပြတ်မချင်း အသက် ရှည်၊ ကျန်းမာမှုကို အထောက်အကူ ပြုနေမည်ဖြစ်သည်။

စိတ်နှင့်ကိုယ်သည် တွဲစပ်နေသည်။ စိတ်မကြည်လျှင် ရုပ်သည်လည်း ထိုင်းမှိုင်းနေမည်ဖြစ်သည်။ ဒေါသ၊ လောဘ၊ မောဟတည်းဟူသော ကိလေသာမီးများကို သတိဖြင့်သာ ဟန့်တားနိုင်သည်။ ပျံ့လွင့်စိတ်ကို ထိန်းသိမ်းနိုင်ရေးသတိဖြင့် စိတ် တည်ငြိမ်အောင် ပြုလုပ်ကြရပေသည်။ နေ့စဉ်ဘဝတစ်လျှောက် စိတ်တည်ငြိမ် မှုရရှိရေးသည် အရေးကြီးပေသည်။ ပြဿနာအရပ်ရပ်ကို ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းရာ တွင် တည်ငြိမ်သောစိတ်ဖြင့်သာ ဖြေရှင်း

နိုင်ပေသည်။ စိတ်အေးအောင် နေထိုင် နိုင်ရမည်ဖြစ်သည်။ စိတ်တည်ငြိမ်လျှင် ကိုယ်ခန္ဓာအစိတ်အပိုင်းများသည်လည်း မျှတကောင်းမွန်လာမည်ဖြစ်သည်။ စိတ် ကြောင့်ဖြစ်သော ရောဂါဆိုးများ၊ မကျန်း မာမှုများကိုလည်း အထိုက်အလျောက် ဖယ်ရှားသွားနိုင်မည်ဖြစ်သည်။

မိုးဝဲသုံးဆောင်ကြရန်လည်း လိုအပ်ပေ သည်။ ကာယကြံ့ခိုင်မှုရှိမှ စိတ်ဓာတ်ကြံ့ခိုင်နိုင် စိတ်မလန်းလျှင် ကိုယ်မှာလည်း နှမ်းလျှင်ပေသည်။ ကျန်းမာကြံ့ခိုင် လိုသောစိတ်ဓာတ် ပိုင်ဆိုင်ရရှိရေး လွန်စွာအရေးကြီးသည်။ ကာယကြံ့ခိုင်မှု ရှိမှ စိတ်ဓာတ်ကြံ့ခိုင်နိုင်သည်။ ထို့အတူ စိတ်ဓာတ်ကြံ့ခိုင်မှ ကာယကြံ့ခိုင်မှုရှိနိုင် သည်။ သို့ဖြစ်၍မျိုးဆက်သစ်လူငယ်များ ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေး အလေးပေး ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်သည်။ လူငယ် အများစုသည် ဂိမ်းအမျိုးမျိုးကို စိတ်ပါ ဝင်စားစွာ ဆော့ကစားလေ့ရှိသည်။ ဂိမ်း သည် ဉာဏ်ကောင်းစေသည်ဟု လေ့လာ သူများက အဆိုပြုထားသည်။ ဦးနှောက် ကို အလုပ်လုပ်စေသည့် ဂိမ်းကစားခြင်းကို သင့်ရုံမျှကစားခြင်းက ဘေးဥပဒ်ဖြစ် နိုင်ပေ။ အလွန်အကျွံကစားခြင်းကြောင့် အာရုံကြောရောဂါအမျိုးမျိုး ဖြစ်ပွားနိုင် သည်ကိုမူ သတိပြုကြရမည်ဖြစ်သည်။ လူငယ်သည် နိုင်ငံ့ခေါင်းဆောင် လောင်းလျာများပင်ဖြစ်သည်။ နိုင်ငံ့ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေး နယ်ပယ်အသီးသီးမှ ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်ကြရမည့်သူများ ဖြစ်သဖြင့် ကျန်းမာကြံ့ခိုင်နေရန်လိုအပ်ပေသည်။

နိုင်ငံတော်အစိုးရက ပြည်သူများ ကျန်းမာကြံ့ခိုင်မှုရှိစေရေး နှစ်စဉ် ဒီဇင်ဘာလကို လူထုအားကစားလ အဖြစ် သတ်မှတ်ပြီး အပတ်စဉ်စနေနေ့ တိုင်း စုပေါင်းလမ်းလျှောက်ခြင်းအလေ့ အကျင့်ကို ပျိုးထောင်ပေးလျက်ရှိသည်။ အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာဝန်ကြီး ဌာန၏ ပြည်သူ့လူထု ကျန်းမာစေရေး စီမံချက်များချမှတ်ပြီး ပြည်သူများ အတူတကွ လိုက်ပါဆောင်ရွက်ရေး တိုက်တွန်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

သက်ရှည်ကျန်းမာမှုသည် ကံ၊ စိတ်၊ ဥတု၊ အာဟာရပေါ်တွင် တည်မှီ

လူသားတစ်ဦး၏သက်ရှည်ကျန်းမာ မှုသည် ကံ၊ စိတ်၊ ဥတု၊ အာဟာရပေါ်တွင် တည်မှီနေသည်ကို တွေ့ရသည်။ လူတိုင်း ကံ၊ စိတ်၊ ဥတု၊ အာဟာရပေါ် တည်မှီသက်ရောက်မှုကို သိရှိကြသော် လည်း ကျန်းမာရေးအသိစိတ်ဓာတ်ဖြင့် လိုက်နာသူမှာ အလွန်ပင်နည်းပါးလှပေ သည်။ အဆိုပါ လျှို့ဝှက်ချက်ကြီး လေးရပ်၏ နက်ရှိုင်းသောအတွင်းပိုင်းကို ဆင်ခြင်သိမြင်ခြင်းဖြင့် ကျန်းမာခြင်း လာဘ်ကို ပိုင်ဆိုင်ရရှိမည်ဖြစ်သည်။

အလားတူပင် ဥတုရာသီနှင့် လိုက်လျောညီထွေနေထိုင်ရေး သတိပြု ကြရမည်ဖြစ်သည်။ နွေ၊ မိုး၊ ဆောင်း ရာသီအလိုက် ဆောင်ရန်၊ ရောင်ရန် အချက်များကို မပေါ့မဆလိုက်နာကြရ မည်ဖြစ်သည်။ ထို့ပြင် လူတစ်ဦးသည် အာဟာရပြည့်ဝမှသာလျှင် ကိုယ်ခံအား ပြည့်ဝကာ ကျန်းမာသန်စွမ်းမည် ဖြစ်သည်။ ဘေးထွက်ဆိုးကျိုးများသည့် အစားအစာများကို ရှောင်ရှားပြီး အာဟာရပြည့်ဝသည့်အစားအသောက်ကို

အလေးပေး ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်သည်။ လူငယ် အများစုသည် ဂိမ်းအမျိုးမျိုးကို စိတ်ပါ ဝင်စားစွာ ဆော့ကစားလေ့ရှိသည်။ ဂိမ်း သည် ဉာဏ်ကောင်းစေသည်ဟု လေ့လာ သူများက အဆိုပြုထားသည်။ ဦးနှောက် ကို အလုပ်လုပ်စေသည့် ဂိမ်းကစားခြင်းကို သင့်ရုံမျှကစားခြင်းက ဘေးဥပဒ်ဖြစ် နိုင်ပေ။ အလွန်အကျွံကစားခြင်းကြောင့် အာရုံကြောရောဂါအမျိုးမျိုး ဖြစ်ပွားနိုင် သည်ကိုမူ သတိပြုကြရမည်ဖြစ်သည်။ လူငယ်သည် နိုင်ငံ့ခေါင်းဆောင် လောင်းလျာများပင်ဖြစ်သည်။ နိုင်ငံ့ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေး နယ်ပယ်အသီးသီးမှ ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်ကြရမည့်သူများ ဖြစ်သဖြင့် ကျန်းမာကြံ့ခိုင်နေရန်လိုအပ်ပေသည်။

တစ်မျိုးသားလုံး ကျန်းမာကြံ့ခိုင် ရေးရည်မှန်းချက်ပြည့်မီရန် ပြည်သူ တစ်ရပ်လုံးပါဝင်သော လူထုအားကစား (Mass Sports) လှုပ်ရှားမှုပြုကြရမည် ဖြစ်သည်။ လူတစ်စု အားကစားမှစ၍

မုချကျန်းမာစေရမည် လူတိုင်း နေ့စဉ်ပုံမှန်လမ်းလျှောက် ကြရန်လိုအပ်သည်။ ခြေတစ်လှမ်း ကုဋေတစ်သန်း တန်သည့်ပမာ ပုံမှန် လမ်းလျှောက်ခြင်း၊ ကိုယ်လက်လှုပ်ရှား မှုပြုခြင်းသည် သေချာသောကျန်းမာ ရေးစောင့်ရှောက်မှုကို ပြုလုပ်ခြင်းဖြစ် သည်။ ကျန်းမာရေးအသိဖြင့် ကိုယ်လက်လှုပ်ရှားမှု ပြုလုပ်သူတိုင်း မုချကျန်းမာစေရမည် ဖြစ်သည်။ လူတိုင်းကျန်းမာရေးအသိဖြင့် တစ်မျိုး သားလုံးကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးလှုပ်ရှားမှု တွင် ပူးပေါင်းပါဝင်ကြပါလျှင် ပြည်သူ ရွှင်ပြုံး တစ်နိုင်ငံလုံးကျန်းမာလာမည် ဖြစ်ပါကြောင်း ယုံကြည်စွာဖြင့် တိုက်တွန်းရေးသားလိုက်ရပါသည်။ ။

လူတိုင်း နေ့စဉ်ပုံမှန်လမ်းလျှောက်ကြရန်လိုအပ်သည်။ ခြေတစ်လှမ်း ကုဋေတစ်သန်းတန်သည့်ပမာ ပုံမှန်လမ်းလျှောက်ခြင်း၊ ကိုယ်လက် လှုပ်ရှားမှုပြုခြင်းသည် သေချာသောကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုကို ပြုလုပ်ခြင်းဖြစ်သည်။ ကျန်းမာရေးအသိဖြင့် ကိုယ်လက်လှုပ်ရှားမှုပြုလုပ် သူတိုင်း မုချကျန်းမာစေရမည်ဖြစ်သည်။ လူတိုင်းကျန်းမာရေးအသိဖြင့် တစ်မျိုးသားလုံးကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးလှုပ်ရှားမှုတွင် ပူးပေါင်းပါဝင်ကြ ပါလျှင် ပြည်သူ့ရွှင်ပြုံး တစ်နိုင်ငံလုံးကျန်းမာလာမည်

မြန်မာနိုင်ငံ ခရစ်ကက်အဖွဲ့ချုပ်ဖလား အခြေခံပညာကျောင်းပေါင်းစုံ အသက် ၁၉ နှစ်အောက် ခရစ်ကက်အားကစားပြိုင်ပွဲ ကျင်းပ

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၂၄
မြန်မာနိုင်ငံ ခရစ်ကက်အဖွဲ့ချုပ်ဖလား အသက် ၁၉ နှစ်အောက် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး အခြေခံ ပညာ ကျောင်းပေါင်းစုံ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ခရစ်ကက်အားကစားပြိုင်ပွဲကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီ က ရန်ကုန်မြို့ တာမွေမြို့နယ်ရှိအားကစားနှင့် ကာယ ပညာသိပ္ပံ(ရန်ကုန်) ကျိုက္ကဆံအားကစားပြိုင်ကွင်း၌ ကျင်းပသည်။

ဦးစွာ မြန်မာနိုင်ငံ ခရစ်ကက်အဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းဝင်းက အမှာစကားပြောကြားပြီး ပြိုင်ပွဲဝင် အားကစားသမားများအား ရင်းရင်းနှီးနှီးလိုက်လံ

နှုတ်ဆက်၍ ပြိုင်ပွဲကို ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။ ပြိုင်ပွဲတွင် ဂျူနီယာအမျိုးသားအသင်း ခြောက် သင်း၊ ဂျူနီယာအမျိုးသမီးအသင်း ခြောက်သင်း စုစု ပေါင်း အသင်းသား ၁၈၀ တို့သည် ဒီဇင်ဘာ ၂၄ ရက် မှ ၂၈ ရက်အထိလည်းကောင်း၊ စီနီယာအမျိုးသား အသင်း ရှစ်သင်းနှင့် စီနီယာအမျိုးသမီးအသင်း ရှစ်သင်း စုစုပေါင်း အသင်းသား ၂၄၀ တို့သည် ဒီဇင်ဘာ ၂၉ ရက်မှ ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၅ ရက် အထိလည်းကောင်း ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်ပြီး မည်သူမဆို လာရောက်အားပေးကြည့်ရှုနိုင်ကြောင်း သိရသည်။ ကိုထက်



ကြေးမုံသတင်းစာ စာဖတ်ပရိသတ်များ စာပေရသစုံ ခံစားဖတ်ရှုနိုင်ရန်အတွက် အခန်းဆက်ဝတ္ထုရှည်ကဏ္ဍကို ဖော်ပြပေးလျက်ရှိရာ စာရေးဆရာ မောင်မောင်ဖြူ၏ “နွေဦးကာလ မြူထသောခါ” အခန်းဆက်ဝတ္ထုရှည်ကို အပတ်စဉ် တနင်္လာနေ့၊ ဗုဒ္ဓဟူးနေ့နှင့် သောကြာနေ့တို့တွင် ဖော်ပြပေးသွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

၂၀-၂၂-၂၀၂၃ ရက်မှအဆက် ဦးဝင်းအောင်မှာ ၎င်းတို့၏ အထက်တန်းလွှာမှ သူတို့အိမ်ဝင်ထွက်သွားလာနေသော ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ယောက်ဖြစ်သည်။ သူ့ကို “ဦး” တပ်ခေါ်ဆိုနေကြသော်လည်း အမှန်မှာ လူငယ်အရာရှိတစ်ယောက်သာဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် သူနှင့်များ ခင်သန်းဌေး မိဘတွေက စိမ့်လေသလား။ အိုလေသည်ကိစ္စတော့ ဘယ်နည်းနှင့်မှမဖြစ်နိုင်ပါဘူး။ ဌေးဌေးကိုယ်တိုင်က သဘောတူကြည့်ဖြူပါမှ ဖြစ်နိုင်တာပါဟု ကိုယ့်စိတ်ကို အတင်းဖြေနေရသည်။



တကယ်တော့လည်း မိမိဘက်မှ ခိုင်လုံသော အဖြေက ရှိနေပြီဖြစ်၏။ မှန်ပေသည်။ ထန်းမောင်နဲ့ အောက်တွင် သူ့အား မိမိ၏ချစ်မေတ္တာတံခါးကို ဖွင့်ပြခဲ့စဉ်ကဆိုလျှင် မည်သို့ပင် သူက အင်း အဲ မလှုပ်ဘဲနေစေကာမူ သူ၏ဟန်ပန်မှုရာ မျက်လုံးလေးများက ဝန်ခံနေပေသည်။ ချစ်ရည်လူး၍ ရှက်သွေးဖြာနေသော သူ့မျက်နှာလေးက သက်သေခံနေပေသည်။

တကယ်တော့မူ ကိုအေးဆွေသည် အစက သူ့အား ဤကဲ့သို့ မထင်မိခဲ့ပေ။ ရိုးရိုးသားသားသာ ထင်ခဲ့၏။ နွေရာသီ ကျောင်းများပိတ်ခါနီးသဖြင့် နောက်ဆုံး တန်းတင်စာမေးပွဲများအတွက် ကျင်းပပေးနေရသောကြောင့်သာ စိတ်မအား ကိုယ်မအား ဖြစ်ပြီး တွေ့ဖို့ရန် အချိန်မပေးနိုင်လောက်အောင် အလုပ်များနေ၍သာဖြစ်သည်ဟု ထင်ခဲ့မိပေသည်။ ထို့ကြောင့်လည်း ကိုအေးဆွေသည် သူ့အား အလိုက် သိစွာဖြင့် တွေ့ရန်မကြိုးစားခဲ့ပေ။ သူနှင့် ထပ်၍ မတွေ့စေခြင်းလည်း ကိုယ့်အသိဖြင့် ကိုယ် ပိတ်ဖြာ၍ ကြည့်နူးနေခဲ့မိသည်။ ယခုတော့မူ အထင်နှင့်အမြင် လွဲချေပြီတကား။

“ခင်သန်းဌေးနဲ့ မြို့ပိုင် ဦးဝင်းအောင်နဲ့လေ၊ ကျောင်းတွေပိတ်ရင် မင်္ဂလာဆောင်တော့မလိုလို ကြားတယ်”

မကြားချင်ဆုံးသောစကားတစ်ခုကိုမှ ကြားလိုက်ရသဖြင့် ကိုအေးဆွေမှာ ရုတ်တရက်တွင် မိုးကြိုးစက်ကွင်းမိသူပမာ တစ်ကိုယ်လုံးတွင် ကျဉ်ခနဲ ဖြစ်သွားသည်ဟု ထင်လိုက်မိသည်။ နောက်ထပ်၍ ပြောသောစကားများကိုလည်း ဘာမျှ သဲသဲကွဲကွဲ မကြားရတော့။ ဤသတင်းသည် ခိုင်လုံသော သတင်း ဟုတ်သည်။ မဟုတ်သည်ကိုပင် လှကြည်အား ပြန်လည်၍ ခွန်းတုံ့ပြန်ကာ စစ်ဆေးမေးကြော မနေချင်တော့။ ဘာစကားမျှလည်း အထူးမဆိုချင် တော့ပြီ။

ထို့နောက်တော့ ကိုအေးဆွေသည် မည်သို့မည်ပုံ ကိုယ့်အိမ်သို့ ပြန်ရောက်သွားသည်ကိုပင် စဉ်းစား မရတော့ချေ။ အလုပ်ကိစ္စများနှင့်ပတ်သက်သည့် ကုန်သည်ပွဲစားများ၊ ကုန်သွယ်ရေးဌာန ထန်းလျက် အဝယ်ခိုင်မှူး တာဝန်ခံများနှင့် တွေ့ရမည့်ကိစ္စများ ကိုလည်း မတွေ့ဆုံနိုင်ခဲ့တော့။ ရင်ဝယ်ဆိုနစ်၍ ပူလောင်နေတော့သည်။ ရင်တနင့်နှင့် အခဲရ ခက်သည့် နာကျင်သောဝေဒနာတစ်ရပ်ကို ကြေကွဲစွာ ဖြင့် ခံစားနေရတော့သည်။

“ခင်သန်းဌေးနဲ့ မြို့ပိုင် ဦးဝင်းအောင်နဲ့ ကျောင်းတွေ ပိတ်ရင် မင်္ဂလာဆောင်တော့မယ်”

ဤမည်သော လှကြည်၏ ပြောလိုက်သံက ထမင်းလုံးတစ်စွဲခြောက်လှန့်သည်ပမာ အမြဲတမ်း လိုက်လံ၍ ခြောက်လှန့်နေတော့သည်။ ဤအသံက နှလုံးသားကို ဓားဖြင့်ဖွန်းသလို တရိရိနှင့် နာကျင်စေသည်။

“ဒါကြောင့် ခင်သန်းဌေးဟာ ငါ့ကို အတွေ့မခံဘဲ နေတာကို”

“ထွေးရီ၏ သွက်လက်ဖျတ်လတ်စွာ လုပ်သွားဟန်လေးများကို ကြည့်မိရင်း ကိုအေးဆွေသည် ထွေးရီက မိမိအပေါ်ထားရှိသော မေတ္တာစေတနာ၏ အတိမ်အနက်ကိုပါ အလိုအလျောက် စူးစမ်းလိုသည့်စိတ်များက ဝင်လာသည်။ ကိုအေးဆွေသည် ထွေးရီကို စူးစိုက်၍ စိတ်ဝင်စားစွာဖြင့် ကြည့်လိုက်၏။ ညိုစိမ့်စိမ့်နှင့် မျက်နှာသွယ်လေးတွင် မျက်ရစ်ညို နှာတံပေါ်၍ သေးသွယ်သည့် မျက်ခုံး၊ တဖျတ်ဖျတ်တောက်ပနေသော မျက်လုံးလေးများဖြင့် နက်မှောင်၍ ကော့ညွတ်နေသော မျက်တောင်ကျော့ကြီးများ၊ ၎င်းကို တဖျတ်ဖျတ်ရိုက်ခတ်၍ ကြည့်လိုက်သော အခါ အကြည့်ခံရသူ လုလင်ပျိုတစ်ယောက်အဖို့ ရင်ဝယ် . . .”

[၄၄]
“ဟင်း”
ကြိတ်မနိုင်ခဲမရ ဖြစ်လေတိုင်း၊ မဖွင့်နိုင် မအန်နိုင် ဖြစ်လေတိုင်း ကိုအေးဆွေသည် သက်ပြင်းကိုသာ အခါခါရှိုက်၍ ဟင်းခနဲဟင်းခနဲ ချနေမိတော့သည်။ ထို့ကြောင့်လည်း ကိုအေးဆွေမှာ အလုပ်ထဲတွင် လည်း စိတ်မဝင်စားတော့။ ဘာမျှလည်း မလုပ်ချင် တော့။ အိပ်၍လည်း မပျော်၊ စား၍လည်း မဝင်တော့။ နှလုံးသားဝယ် ပူလောင်နာကျင်နေတော့သည်။ သို့ပင်ဖြစ်ငြားလည်း အများသူတကာရှေ့တွင် မပူဟန်ရပ်ဆောင်၍ နေရသည်။ သို့တိုင်အောင် ထွေးရီကတော့မူ အကဲခတ်မိအောင် ခတ်မိသည်။ “ခုတလော ကိုရင် ဘာဖြစ်နေတာလဲဟင်။ ငေးတိ ငေးမိုင်နဲ့။ ဟင်၊ ကြည့်စမ်း၊ ကြည့်စမ်း၊ တစ်ခန်းလုံး လည်း ရှုပ်ပွနေတာပဲ။ အဝတ်ညစ်တွေရှိရင်လည်း ရှိတယ်လို့ ပြောတာမဟုတ်ဘူး။ အိပ်ရာကြီးကလည်း ဖြစ်ပျက်နေလိုက်တာ”
ထွေးရီသည် ကိုအေးဆွေ အိပ်သော အခန်းထဲသို့ ဝင်လာပြီးနောက် ဤသို့ပင် မြည်တွန်တောက်တီး နေသည်။

ထိုအချိန်တွင် ကိုအေးဆွေသည် ပက်လက် ကုလားထိုင်ပေါ်တွင်ထိုင်ကာ မဂ္ဂဇင်းစာအုပ်ကို ကြည့်နေသည်။ အမှန်မှာ ကိုအေးဆွေသည် စာအုပ်ကို ကြည့်နေသည်ဆိုသော်လည်း စိတ်ကမူ ခင်သန်းဌေး၏ အကြောင်းကိုသာ တန့်နွဲတွေးနေမိခြင်း ဖြစ်လေသည်။

ယခုမူ ထွေးရီဝင်လာသဖြင့် ကိုအေးဆွေ၏ အတွေးများသည် ရပ်သွား၏။ ထို့ကြောင့်လည်း ကိုအေးဆွေသည် ထွေးရီလျှောက်လုပ်သမျှကို အမှတ်မထင် လိုက်ကြည့်နေမိသည်။

ထွေးရီသည် ကြေမုနေသော အိပ်ရာကို ခါ၍ ပြင်ခင်းသည်။ စောင်များကိုလည်း ခေါက်၍ ခြေရင်းတွင်ထားသည်။ ထို့နောက် အိပ်ရာဘေးတွင် ပြန်ကျနေသော စာအုပ်များကိုလည်းကောင်း၊ စားပွဲပေါ်တွင် ဗရပွပြန် ကျနေသော စာအုပ်များကိုလည်းကောင်း နေသားတကျရှုအောင် စိစိညီညီထားသည်။ ပါးစပ်ကလည်း ဖျစ်တောက်ဖျစ်တောက်ပြောရင်း လက်ကလည်း တစ်ချပြီးတစ်ခု အဆက်မပြတ် လုပ်နေသည်။

ကိုအေးဆွေကမူ ကိုယ့်အကြောင်းနှင့်ကိုယ်မို့ သူ့အား ဘာမျှပြန်မပြော။ ဒါကိုပင် ထွေးရီသည် မကျေမချမ်းဖြစ်လာဟန်ရှိသည်။ တစ်ချက်တစ်ချက် တွင် ကိုအေးဆွေကို မျက်စောင်းကလေးထိုး၍ အကဲခတ်ဟန်ဖြင့် ကြည့်သည်။

တကယ်တော့လည်း ကိုအေးဆွေသည် သူ့အသွား နှလုံးမှ ဝေဒနာကို ထွေးရီလို သူငယ်မတစ်ယောက်အား မည်သို့ဖွင့်ပြော၍ကော ဖြစ်နိုင်ပါမည်နည်း။

ထို့ကြောင့်လည်း ကိုအေးဆွေသည် ထွေးရီက သူ့အား မည်သို့ပင် အကဲခတ်နေစေကာမူ မသိလိုက် မသိဘာသာဟန်ဖြင့် အရေးမစိုက်သလို နေ၏။ ထွေးရီလျှောက်လုပ်သမျှကိုသာ ငေးမောကြည့်နေမိ၏။

သည်ကဲ့သို့ ထွေးရီ၏ သွက်လက်ဖျတ်လတ်စွာ လုပ်သွားဟန်လေးများကို ကြည့်မိရင်း ကိုအေးဆွေသည် ထွေးရီက မိမိအပေါ်ထားရှိသော မေတ္တာစေတနာ၏ အတိမ်အနက်ကိုပါ အလိုအလျောက် စူးစမ်းလိုသည့်စိတ်များက ဝင်လာသည်။

ထို့ကြောင့်လည်း ကိုအေးဆွေသည် ထွေးရီကို စူးစိုက်၍ စိတ်ဝင်စားစွာဖြင့် ကြည့်လိုက်၏။ ညိုစိမ့်စိမ့်နှင့် မျက်နှာသွယ်လေးတွင် မျက်ရစ်ညို နှာတံပေါ်၍ သေးသွယ်သည့် မျက်ခုံး၊ တဖျတ်ဖျတ် တောက်ပနေသော မျက်လုံးလေးများဖြင့် နက်မှောင်၍ ကော့ညွတ်နေသော မျက်တောင်ကျော့ကြီးများ၊ ၎င်းကို တဖျတ်ဖျတ်ရိုက်ခတ်၍ ကြည့်လိုက်သော အခါ အကြည့်ခံရသူ လုလင်ပျိုတစ်ယောက်အဖို့ ရင်ဝယ် သိမ့်ခနဲ တုန်၍သွားစေသည်။

တစ်ဖန် သူ၏ ဆင်ယင်ထုံးဖွဲ့မှုကို ကြည့်လိုက်သောအခါတွင်လည်း ကိုအေးဆွေ ရန်ကုန်က

ရောက်စနှင့်တော့ မတူတော့ပေ။ ထိုစဉ်ကဆိုလျှင် ဆံတောက်ကလေးတဖားဖားနှင့် ဖြစ်သည်။ ယခုတော့မူ အုပ်လုံးသွင်းကာ ဆံပင်ကို တစ်ပတ်လျှို ထုံးပြီး နောက်ဘက်တွင် ရိုးရိုးလေးသာချထား၏။ သို့သော် နဖူးအထက်ဆီတွင်မူ မသိမသာ အမောက်ကလေး ပြုလုပ်ထားသည်။ ထိုအမောက်ကလေး၏ဆံပင်မှာ လှိုင်းတွန့်၍ထနေသည်။ အချို့ ဆံစလေးများသည် နဖူးထက်ဆီတွင်လည်းကောင်း၊ နားရွက်နှင့် နားသယ်စပ်ဆီတွင် လည်းကောင်း တစ်ပင်စ နှစ်ပင်စဆိုသလို ကျနေသည်။ ကျနေသည့် ဆံပင်ကလေးများသည် လှိုင်းထနေသည်။ ဤဆံပင်၊ ဤမျက်နှာနှင့် ပြည့်ဖြိုးလုံးကျစ်၍ အချိုးအဆက်ပြေပြစ်သော ငါးရုံကိုယ်လုံးလေး ပိုင်ရှင် ထွေးရီသည် အစိမ်းရင့်ရောင် လုံချည်လေး ကိုဝတ်ဆင်ကာ ပေါ်ပလင်အဖြူရောင် စကလက်တို အင်္ကျီလေးကို ဝတ်ဆင်ထားသည်။ နားနှစ်ဖက် တွင်မူ နားတွဲလေးတစ်ခုစီ ဆွဲထားသည်။ သူ့လှုပ်ရှား လိုက်တိုင်း နားတွဲလေးများသည် တဆတ်ဆတ် ခါယမ်း၍ နေသည်။ ဤ ဝတ်စားဆင်ယင်မှုနှင့် ဖျတ်လတ်ပေါ့ပါးစွာ လှုပ်ရှားနေသော ထွေးရီ၏ ဟန်ပန်အမူအရာလေးများကို ကိုအေးဆွေက တစ်မိမိမိမိကြည့်ရင်း သူ့အတွင်းသဘော၏ စေတနာများကိုပါ ထိုးဖောက်၍ စူးစမ်းနေသည်။

ထိုအခါ ကိုအေးဆွေ၏ အာရုံထဲသို့ ခင်သန်းဌေး၏ မျက်နှာလေးက ကွက်ခနဲပေါ်လာသည်။ ပေါ်လာသည်ဆိုလျှင်ပင် ထွေးရီနှင့် ခင်သန်းဌေးတို့ကို အလိုလို နှိုင်းယှဉ်ကြည့်မိသည်။

ဝင်းဝါစိုပြည်၍ ချောမွတ်နေသော အသားအရေနှင့် ဝင်းပနေသည့်မျက်နှာတွင် ပိုင်းစက်နေသော မျက်လုံးခွဲကြီးများ၊ ထူထဲသည့် မျက်ခုံးနှင့် စင်းနေသောနှာတံ၊ နက်မှောင်၍ရှည်လျားသည့် ဆံပင် ပိုင်ရှင် ခင်သန်းဌေးသည် အသားညိုစိမ့်စိမ့်တွင် မျက်နှာသွယ်သွယ်နှင့် ငါးရုံကိုယ်လုံးလေးပိုင်ရှင် ထွေးရီထက် ကိုယ်လုံးကိုယ်ထည်မှာ အနည်းငယ် လေးမျှ ဖွံ့ဖြိုးတောင့်တင်းသည်။ ဖြောင့်စင်းသည်။ ကြော့ရှင်းသည်။ လှုပ်ရှားမှု ဟန်ပန်ကလည်း သိမ်မွေ့နူးညံ့၍ သိက္ခာရှိသည်။ တည်ငြိမ်သည်။ လျှို့ဝှက်နက်နဲသည့် အသွင်လက္ခဏာဆောင်နေပေသည်။

ထွေးရီကမူ ချက်ချချ၍ ဖျတ်လတ်သည်။ ပွင့်လင်းသည်။ အပြုအမူကလေးများက ကလေးဆန်သည်။

ထွေးရီ၏မျက်လုံးကလေးများက ညိုဓာတ်ပါပြီး ဆွဲငင်ဓာတ်အပြည့်ရှိသလို၊ ခင်သန်းဌေး၏ မျက်နှာကလေးကလည်း မြင်ရသူ၏ဘဝကို အေးမြရွှင်လန်းစေသည်။ ကြည့်လင်စေသည်။

တစ်မျိုးစီယာဉ်၍ တစ်မျိုးစီလှနေကြသည်။

သို့သော် ပေါက်ဖွားလာသည့် လူနေမှုအဆင့်ကို ကြည့်ပြန်သောအခါ ကွာခြားလှသည်။ ထွေးရီမှာ ထန်းတက်သမားသမီးဖြစ်ပြီး လက်ပံပင်အလယ် တန်းကျောင်းမှ ထွက်လာကာ ထန်းပင်အောက်တွင် မြူအိုးကောက်နေရသည့် လုံမပျို။

ခင်သန်းဌေးကမူ တက္ကသိုလ်မှ ဒီဂရီရလာသည့် ခေတ်ပညာတတ် အမျိုးသမီးတစ်ယောက်။ ထန်းပိုင်ရှင် လူချမ်းသာသမီး။ သို့သော် အတွေးအခေါ်ပြောင်း၍ ခံယူချက်ရှိလာကာ ယုံကြည်ချက် ပြင်းပြသူ။

ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်။
ဆရာမောင်မောင်ဖြူ၏ “နွေဦးကာလ မြူထသောခါ” စာအုပ်အား စာရေးသူ၏ မိသားစု ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် ကူးယူဖော်ပြခြင်းဖြစ်ပါသည်။
စာတည်း



လီဗာပူးအသင်း အိမ်ကွင်း၌ သရေတစ်မှတ်ရယူပြီး ဇယားထိပ်တွင် ဆက်လက်စိုးမိုးထားနိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်သည့် အာဆင်နယ်

ဒီဇင်ဘာ ၂၃ ရက်ညပိုင်းက ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့တဲ့ ပရီမီယာလိဂ်ပွဲစဉ်(၁၈)ရဲ့ အကောင်းဆုံးပွဲစဉ် တစ်ပွဲ ဖြစ်တဲ့ လီဗာပူးအသင်းနဲ့ အာဆင်နယ်အသင်းတို့ ပွဲစဉ်မှာ ဧည့်သည်အဖြစ် လာရောက်ကစားခဲ့ရတဲ့ အာဆင်နယ်အသင်းက လီဗာပူးအသင်းအိမ်ကွင်း ဖြစ်တဲ့ အန်ဖီးလ်မှာ သရေတစ်မှတ်ရယူနိုင်ခဲ့ပြီး ပရီမီယာလိဂ်အမှတ်ပေးဇယားထိပ်ဆုံးမှာ ဆက်လက် စိုးမိုးထားနိုင်ခဲ့ပါတယ်။

လီဗာပူးအသင်းနဲ့ အာဆင်နယ်အသင်းတို့ပွဲစဉ် မှာ ပထမပိုင်းပွဲကစားချိန် လေးမိနစ်မှာ ရရှိခဲ့တဲ့ မာတင်အိုဒီဂတ်ရဲ့ အလွတ်တည်ကန်ဘောကနေ တစ်ဆင့် ဂါဘရီယယ်က ခေါင်းတိုက်သွင်းယူခဲ့လို့ အာဆင်နယ်အသင်း ဦးဆောင်ဂိုးစတင်ရရှိခဲ့ပါတယ်။ ဒါပေမဲ့ ပထမပိုင်းပွဲကစားချိန် ၂၉ မိနစ်မှာ တိုက်စစ်မှူး မိုဟာမက်ဆာလာရဲ့ သွင်းဂိုးနဲ့ လီဗာပူး

အသင်း ချေပဂိုးပြန်လည်ရရှိခဲ့ပြီး လက်ကျန်မိနစ် တွေမှာ ဘယ်အသင်းကမှ ဂိုးမသွင်းနိုင်ခဲ့တာကြောင့် တစ်ဖက်တစ်ဂိုးစီ သရေရလဒ်နဲ့သာ ကျေနပ်ခဲ့ရတာ ဖြစ်ပါတယ်။

လီဗာပူးအသင်းနဲ့ အာဆင်နယ်အသင်းတို့ဟာ သမိုင်းတစ်လျှောက် ထိပ်တိုက်တွေ့ဆုံမှု (၂၀၆)ကြိမ် ရှိခဲ့ပြီး လီဗာပူးအသင်းက ၇၈ ပွဲနိုင်၊ အာဆင်နယ် အသင်းက ၇၂ ပွဲအနိုင်ရရှိခဲ့ကာ ၅၆ ပွဲကတော့ သရေ ရလဒ်ထွက်ပေါ်ခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။

အာဆင်နယ်အသင်းနဲ့ လီဗာပူးအသင်းတို့ဟာ ပရီမီယာလိဂ်ပွဲစဉ်(၁၈)အပြီးမှာ အာဆင်နယ် အသင်းက ရမှတ် ၄၀ နဲ့ အမှတ်ပေးဇယားထိပ်ဆုံးမှာ ဦးဆောင်နေပြီး လီဗာပူးအသင်းကတော့ ရမှတ် ၃၉ မှတ်နဲ့ အဆင့်(၂)နေရာမှာ ရပ်တည်နေတာ ဖြစ်ပါ တယ်။



လက်ချီကို နှစ်ဂိုးပြတ်အနိုင်ရပြီး အင်တာမီလန် ဇယားထိပ်ကို ဆက်လက်ဦးဆောင်

အင်တာမီလန်အသင်းနဲ့ လက်ချီ အသင်းတို့ ဒီဇင်ဘာ ၂၃ ရက် ညပိုင်းက ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့တဲ့ အီတလီစီးရီးအေပွဲစဉ်(၁၇)မှာ အင်တာမီလန်အသင်းက လက်ချီ အသင်းကို နှစ်ဂိုးပြတ်နဲ့ အနိုင်ရရှိ ခဲ့တာကြောင့် စီးရီးအေအမှတ်ပေး ဇယားထိပ်ကို ဆက်လက် ဦးဆောင်ခွင့် ရရှိခဲ့ပါတယ်။

အဲဒီပွဲစဉ်မှာ အင်တာမီလန် အသင်းအတွက် သွင်းဂိုး နှစ်ဂိုးကို ပထမပိုင်းပွဲကစားချိန် ၄၃ မိနစ်မှာ ဘစ်ဆက်က တစ်ဂိုးနဲ့ ဒုတိယပိုင်း ပွဲကစားချိန် ၇၈ မိနစ်မှာ ဘာရယ် လာက တစ်ဂိုး သွင်းယူပေးခဲ့တာ ဖြစ်ပြီး လက်ချီအသင်းကတော့ နှစ်ဂိုးပြတ်နဲ့ ရှုံးနိမ့်ခဲ့ရတဲ့အပြင် ပွဲကစားချိန် ၈၃ မိနစ်မှာ ဘန်ဒါ ဟာလည်း တိုက်ရိုက်အနီကတ်ပြ ထုတ်ပယ်ခံခဲ့ရတာ ဖြစ်ပါတယ်။

အင်တာမီလန်အသင်းအတွက် သွင်းဂိုး တစ်ဂိုး သွင်းယူပေးခဲ့တဲ့ နီကိုလီဘာရယ်လာကတော့ အခု



ဘောလုံးရာသီမှာ အင်တာမီလန် အသင်းနဲ့အတူ ဒုတိယမြောက် သွင်းဂိုး သွင်းယူနိုင်ခဲ့တာလည်း ဖြစ်ပါတယ်။

အင်တာမီလန် အသင်းဟာ လက်ချီအသင်းကို အနိုင်ရရှိခဲ့တာ ကြောင့် ပွဲစဉ်(၁၇) ယှဉ်ပြိုင်ကစား ပြီးချိန်မှာ ရမှတ် ၄၄ မှတ်နဲ့ အမှတ်ပေးဇယား ဒုတိယနေရာက

၇၅၀၀၀ အသင်းကို လေးမှတ် ဖြတ်ကာ ဦးဆောင်နိုင်ခဲ့ပြီး ၇၅၀၀၀ အသင်းကတော့ ပွဲစဉ် (၁၇)မှာ ဖရီစီနီနီအသင်းကို နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုးနဲ့ နိုင်ပွဲရရှိခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။

အခြားသော အီတလီစီးရီးအေ ပွဲစဉ်တွေမှာတော့ ဘိုလော့နာ အသင်းက အတ္တလန္တာအသင်းကို

တစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိ၊ ဗီရီနာအသင်းက ကာဂလီယာရီအသင်းကို နှစ်ဂိုး- ဂိုးမရှိ၊ ရိုးမားအသင်းက နာပိုလီ အသင်းကို နှစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိ အသီးသီး အနိုင်ရရှိခဲ့ပြီး တိုရီနိုအသင်းနဲ့ အူဒီးနီးစ်အသင်းတို့ပွဲစဉ်မှာတော့ တစ်ဖက်တစ်ဂိုးစီ သရေရလဒ် ထွက်ပေါ်ခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဘောလုံးလောက သတင်းတိုများ

- ▶ ဖူလ်ဟမ်အသင်းဟာ ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်း၊ လီဗာပူးအသင်းနဲ့ အာဆင်နယ်အသင်းတို့က ခေါ်ယူဖို့ စိတ်ဝင်စားနေတဲ့ အသက် ၂၈ နှစ်အရွယ်ရှိ ပေါ့တူဂီကွင်းလယ်ကစားသမား ပယ်လင်ဟာကို ဇန်နဝါရီဈေးကွက်အတွင်းမှာ ရောင်းချဖို့အတွက် ပေါင်သန်း ၆၀ တောင်းဆိုထားတယ်လို့ သိရပါတယ်။
- ▶ အသက် ၂၅ နှစ်အရွယ်ရှိ ပြင်သစ်တိုက်စစ်မှူး အမ်ဘတ်ပီဟာ ယခုဘောလုံးရာသီကုန်မှာ ပီအက်စ်ဂျီအသင်းနဲ့ စာချုပ် သက်တမ်းကုန်ဆုံးမှာဖြစ်ပေမယ့် ဇန်နဝါရီဈေးကွက်အတွင်းမှာ ပီအက်စ်ဂျီအသင်းကနေ ထွက်ခွာဖို့ ဆန္ဒမရှိဘူးလို့ ထုတ်ဖော် ပြောကြားထားပါတယ်။
- ▶ မန်စီးတီးအသင်းမှ ပေါ့တူဂီကွင်းလယ်ကစားသမား ဘာနာဒို ဆေးလ်ဗားဟာ အခြားသောကလပ်အသင်းတွေအနေနဲ့ ပေါင်သန်း ၅၀ နဲ့ ခေါ်ယူရန် ကမ်းလှမ်းခဲ့မယ်ဆိုရင်တောင် မန်စီးတီးအသင်းကနေထွက်ခွာရန် အစီအစဉ်မရှိကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။

နာပိုလီအသင်းတိုက်စစ်မှူး အိုဆင်ဟန်း ၂၀၂၆ ခုနှစ်အထိ ဆက်ရှိမယ့်စာချုပ်သစ်တစ်ရပ်ချုပ်ဆို

နာပိုလီအသင်း တိုက်စစ်မှူး အိုဆင်ဟန်းဟာ အီတလီ စီးရီးအေကလပ် နာပိုလီ အသင်းမှာ ၂၀၂၆ ခုနှစ် အထိ ဆက်ရှိနေမယ့် စာချုပ်သစ်တစ်ရပ်ကို ထပ်တိုးချုပ်ဆိုလိုက် ပြီဖြစ်ပါတယ်။

အသက် ၂၄ နှစ် အရွယ်ရှိ တိုက်စစ်မှူး အိုဆင်ဟန်းဟာ ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ဘောလုံးရာသီအတွင်း နာပိုလီ အသင်းနဲ့အတူ ပွဲစဉ်စုစုပေါင်း ၃၂ ပွဲပါဝင် ကစားပေးခဲ့ရာမှာ အီတလီ စီးရီးအေသွင်းဂိုး ၂၆ ဂိုးအထိ သွင်းယူပေးနိုင်ခဲ့သူလည်းဖြစ်ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် တိုက်စစ်မှူး အိုဆင်ဟန်းအနေနဲ့ နာပိုလီအသင်းကို ၃၃ နှစ်တာ ကာလအတွင်း အီတလီစီးရီးအေဖလားကို ပထမဆုံးအကြိမ် ရယူ ဆွတ်ခူးနိုင်အောင်လည်း စွမ်းဆောင်ပေးနိုင်ခဲ့တဲ့ ကစားသမားတစ်ဦး လည်းဖြစ်ပါတယ်။

တိုက်စစ်မှူး အိုဆင်ဟန်းဟာ ပြီးခဲ့တဲ့ဘောလုံးရာသီက ပြိုင်ပွဲစုံ သွင်းဂိုး ၃၁ ဂိုးအထိသွင်းယူနိုင်ခဲ့တာကြောင့် ယခုလအစောပိုင်းက အီတလီဘောလုံးသမားများအဖွဲ့က ပေးအပ်ချီးမြှင့်တဲ့ တစ်နှစ်တာ အကောင်းဆုံးကစားသမားဆုကိုလည်း ရရှိခဲ့သူဖြစ်ပါတယ်။

ဒါ့အပြင် တိုက်စစ်မှူး အိုဆင်ဟန်းဟာ ၂၀၂၃ ခုနှစ်ရဲ့ တစ်နှစ်တာ အာဖရိကအကောင်းဆုံး ကစားသမားဆုကိုလည်း ရရှိခဲ့သူဖြစ်ပါတယ်။ အိုဆင်ဟန်းရဲ့ နာပိုလီအသင်းနဲ့ စာချုပ်သက်တမ်းကို ယခင်က ၂၀၂၅ ခုနှစ်အထိသာ သတ်မှတ်ထားပေမယ့် လက်ရှိအချိန်မှာတော့ ၂၀၂၆ ခုနှစ်အထိ စာချုပ်သစ်ချုပ်ဆိုခဲ့တာလည်း ဖြစ်ပါတယ်။



ပရီမီယာလိဂ်ပွဲစဉ်(၁၈)ပွဲမှာ ရှစ်ပွဲအထိ ရှုံးပွဲကြုံခဲ့ရပြီဖြစ်တဲ့ ချယ်လ်ဆီးအသင်း

ချယ်လ်ဆီးအသင်းဟာ ဒီဇင်ဘာ ၂၄ ရက် ညပိုင်းက ဝုလ်ဗာဟမ်တန်အသင်းနဲ့ ယှဉ်ပြိုင် ကစားခဲ့တဲ့ ပရီမီယာလိဂ်ပွဲစဉ်(၁၈)မှာ ဝုလ်ဗာ ဟမ်တန်အသင်းကို နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုးနဲ့ ရှုံးနိမ့် ခဲ့တာကြောင့် ယခုဘောလုံးရာသီမှာ ရှစ်ပွဲအထိ ရှုံးပွဲကြုံတွေ့ခဲ့ရပြီ ဖြစ်ပါတယ်။

အခုယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့တဲ့ ဝုလ်ဗာဟမ်တန် အသင်းနဲ့ ချယ်လ်ဆီးအသင်းတို့ ပွဲစဉ်မှာ ပထမပိုင်းပွဲကစားချိန်အတွင်း ဘယ်အသင်း ကမှ ဂိုးမသွင်းနိုင်ခဲ့ပေမယ့် ဝုလ်ဗာဟမ်တန် အသင်းက ဒုတိယပိုင်းပွဲကစားချိန် ၅၁ မိနစ်မှာ လီမီနာရဲ့သွင်းဂိုး သာမန်ပွဲကစားချိန်အပြီး

နာကျင်အချိန်ပို သုံးမိနစ်မှာ ဒိုဟာတီရဲ့ သွင်းဂိုးတို့နဲ့ နှစ်ဂိုးပြတ်နဲ့ ဦးဆောင်နိုင်ခဲ့ကာ ချယ်လ်ဆီးအသင်းကတော့ သာမန်ပွဲကစားချိန် အပြီး နာကျင်အချိန်ပို မြောက်မိနစ်ရောက်မှသာ အင်န်ကွန်ကူရဲ့ သွင်းဂိုးနဲ့ ချေပဂိုးတစ်ဂိုး ပြန်လည်ရရှိခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။

အခုပွဲစဉ်မှာ ဝုလ်ဗာဟမ်တန်အသင်း အတွက် သွင်းဂိုးတစ်ဂိုးသွင်းယူပေးနိုင်ခဲ့တဲ့ လီမီနာဟာ ယခုဘောလုံးရာသီအတွင်း သွင်းယူခဲ့တဲ့ တတိယမြောက်သွင်းဂိုး ဖြစ်ပါတယ်။ ချယ်လ်ဆီးအသင်းဟာ ဝုလ်ဗာဟမ်တန် အသင်းကို ရှုံးနိမ့်ခဲ့တာကြောင့် ပရီမီယာလိဂ် ပွဲစဉ်(၁၈)ပွဲ ယှဉ်ပြိုင်ကစားပြီးချိန်မှာ မြောက်ပွဲ နိုင်၊ လေးပွဲသရေ ရှစ်ပွဲရှုံး ရမှတ် ၂၂ မှတ်နဲ့ အမှတ်ပေးဇယား အဆင့် ၁၀ နေရာမှာ ရပ်တည်နေပြီး ဝုလ်ဗာဟမ်တန်အသင်းက လည်း မြောက်ပွဲနိုင်၊ လေးပွဲသရေ ရှစ်ပွဲရှုံး ရမှတ် ၂၂ မှတ်နဲ့ ချယ်လ်ဆီးအသင်းနဲ့ ရမှတ် တူဂိုးကွာခြားချက်နဲ့ အဆင့် ၁၁ နေရာမှာ ရပ်တည်နေတာ ဖြစ်ပါတယ်။



ကရင်ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစောမြင့်ဦး ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

ဘားအံ ဒီဇင်ဘာ ၂၄

ကရင်ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစောမြင့်ဦးသည် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများ၊ ပြည်နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာ အကြီးအကဲများနှင့်အတူ ဒီဇင်ဘာ ၂၄ ရက် နံနက်ပိုင်းက ဘားအံမြို့နယ်အတွင်းရှိ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးကြသည်။

အချိန်မီပြီးစီးနိုင်ရေးဆောင်ရွက်

ဦးစောမြင့်ဦးသည် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့သည် ဘားအံမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာန၏ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ် ကရင်ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ရန်ပုံငွေကျပ် ၁၃၅ ဒသမ ၁၃၅ သန်းဖြင့် ငွေစင်ဆန်းသစ်ကုမ္ပဏီက ဆောင်ရွက်သော ၁၆ ပေအကျယ်ရှိ ထောင်ဝိကွင်းကုန် ထုတ်လမ်း တစ်မိုင် ဖောက်လုပ်ခြင်းလုပ်ငန်း ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့် ပြီးစီးမှုအခြေအနေများနှင့် ကရင်ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ ရန်ပုံငွေကျပ် ၇၂ ဒသမ ၅၅၅ သန်းဖြင့် ချမ်းမြေ့ဇေယျကုမ္ပဏီက ဆောင်ရွက်သော ၁၂ ပေအကျယ် နောင်ခရိုင်ကျေးရွာ ကုန်ထုတ်လမ်း လေးဖာလုံခွဲ ဖောက်လုပ်ခြင်းလုပ်ငန်း ၄၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့်ပြီးစီးမှု အခြေအနေကို တာဝန်ရှိသူများက ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က မြေလွတ်မြေလပ်မကျန် စိုက်ပျိုးလုပ်ကိုင်နိုင်ရေး တွန်းအားပေး ဆောင်ရွက်ရန် လယ်ယာသုံးစက်ကိရိယာများ ဝင်ထွက်သွားလာ နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ပေးရန်၊ Pipe Culvert၊ Box Culvert များ ထည့်သွင်းရန်နှင့် သတ်မှတ်စီမံခန့်ခွဲမှုများနှင့်အညီ အချိန်မီပြီးစီးနိုင်ရေး ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်ကြရန် တာဝန်ရှိသူများအား မှာကြား သည်။



ယင်းနောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့သည် နောင်ခရိုင်ကွင်းအတွင်း တောင်သူများ၏ နွေစပါးစိုက်ပျိုးနေမှုအခြေအနေများကို ကြည့်ရှု အားပေးပြီး တောင်သူများအား ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ဆက် အားပေးစကားပြောကြား၍ လိုအပ်သည်များ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကာ နောင်ခရိုင်ကွင်း၏ စက်ဆင်းလမ်းအား လာမည့်ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ကုန်ထုတ်လမ်းအဖြစ် အဆင့်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ပေးရန် တာဝန်ရှိသူများအား မှာကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့သည် ဘားအံမြို့နယ် ကျေးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန ၏ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ် ကရင်ပြည်နယ်

ကော့လို့က်ကွင်းအတွင်း ဆောင်းဆီထွက်သီးနှံ(မြေပဲ) ၁၀၆၅ ဧက စိုက်ပျိုးထားရှိမှုကို သွားရောက်ကြည့်ရှု စစ်ဆေးရာ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယပြည်နယ် ဦးစီးမှူး နော်သူးလေးထီးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဆောင်းမြေပဲ စိုက်ပျိုးထားရှိမှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။

ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

ယင်းနောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့သည် ဘားအံမြို့နယ် ကျေးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုးရေး ဦးစီးဌာန၏ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ် ကရင်ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေကျပ် ၅၂၇ ဒသမ ၅၄၉ သန်းဖြင့် အနန္တာမြေကုမ္ပဏီက ဆောင်ရွက်သော ကော့ဒိုက်ပြင်-ကော့မူးသွေလမ်း ၁ ဒသမ ၈၀ ကီလိုမီတာအား မြေသားတာပေါင်ချဲ့ခြင်း၊ ကွန်ကရစ်ခင်းခြင်းလုပ်ငန်းနှင့် ခြောက်မီတာ ကွန်ကရစ်တံတား တစ်စင်း တည်ဆောက်ခြင်းနှင့် ကော့ကျိုက်-ကော့ပရံ-ဇာသပြင်အဖြောင့်လမ်းပိုင်း ၈ မိုင် ၄ ဖာလုံက ၁၀ မိုင် ၄ ဖာလုံအတွင်း BOT စနစ်ဖြင့် လမ်းအားတာဝန်ယူဆောင်ရွက်သော AK ကုမ္ပဏီက မူလလမ်းအား ကတ္တရာထပ်ပိုးလွှာခင်းခြင်း လုပ်ငန်းကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည်များ မှာကြားသည်။

ထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် ကော့ပရံကျေးရွာ၌ ခရစ္စမတ်နေ့အကြို ဝတ်ပြု ဆုတောင်းပွဲသို့ တက်ရောက်အားပေးချီးမြှင့်ခဲ့ပြီး ငွေကျပ် ငါးသိန်းကို ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ပြည်နယ်(ပြန်/ဆက်)

ပင်လယ်စားပြများ ပြန်ပေးဆွဲခြင်း ခံထားရသည့် ဘူဂေးရီးယားပိုင် MV Ruen သင်္ဘောတွင် လုပ်ကိုင်နေသော မြန်မာသင်္ဘောသားများ၏မိသားစုများက ဆက်သွယ်လာခြင်း မရှိသေးဟု MSF ပြော



ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၂၄

ပင်လယ်စားပြများ၏ ပြန်ပေးဆွဲခြင်း ခံထားရသည့် ဘူဂေးရီးယားပိုင် MV Ruen သင်္ဘောတွင် လုပ်ကိုင်နေသော မြန်မာသင်္ဘောသားများ၏ မိသားစုများက ဆက်သွယ်လာခြင်း မရှိသေးကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံ ပင်လယ်ကူးသင်္ဘောသား အလုပ်သမားများအဖွဲ့ချုပ် (MSF) မှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောသည်။

NAVIBULGAR ကုမ္ပဏီပိုင် သင်္ဘောသည် တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံမှ ထွက်လာခဲ့ပြီး စင်ကာပူတွင် တစ်ထောက်နားခဲ့ကာ တူရကီနိုင်ငံတွင် နောက်ဆုံး ဆိုက်ကပ်ရန် ဖြစ်သော်လည်း လမ်းတွင် အဆက်အသွယ် ပြတ်တောက် သွားကြောင်း၊ နောက်ဆုံးတွင် ပင်လယ်စားပြများ

၏ ပြန်ပေးဆွဲခံထားရခြင်း ဖြစ်ကြောင်း၊ သင်္ဘောအမှုထမ်း ၁၈ ဦး ပါဝင်ခဲ့ပြီး မြန်မာနိုင်ငံသား နှင့် ဘူဂေးရီးယားနိုင်ငံသားများ ဖြစ်ကြောင်း ကနဦး သိရသည်။

“အခုချိန်ထိ ကာယကံရှင်တွေရဲ့ မိသားစုတွေ ကိုယ်တိုင်က လာအကြောင်းကြားတာ မရှိသေးဘူး။ သိသလောက်တော့ ပင်လယ်စားပြ တိုက်ခံရတာ ဟုတ်တယ်။ မြန်မာတွေပါတယ် ဆိုတာလည်း ဟုတ်တယ်။ သို့သော် သတင်းပို့ လာတာတွေမရှိသေးဘူး။ မိသားစုတွေ မလာသေးတော့ ဘာဖြစ်နေတယ်ဆိုတာ ပြောလို့မရသေးဘူး” ဟု MSF မှ တာဝန်ရှိသူ တစ်ဦးက ပြောသည်။

အဆိုပါ သင်္ဘောနှင့် ပတ်သက်၍ ဒီဇင်ဘာ ၁၆ ရက်တွင် အိန္ဒိယ ရေတပ်မှ စစ်သင်္ဘော INS Kochi

က ကြားဖြတ်ဟန့်တားပြီး ရဟတ်ယာဉ် စေလွှတ် အကဲခတ်ရာ သင်္ဘောသားများ အားလုံးကို ပင်လယ်စားပြများက စားစာခံအဖြစ် ဖမ်းထားကြောင်း သိရခြင်း ဖြစ်ကာ မပြတ်တမ်း စောင့်ကြည့်မှုများနှင့် ညှိနှိုင်းမှုများ လုပ်ခဲ့ကြောင်း အိန္ဒိယရေတပ်က သတင်းထုတ်ပြန်ထားသည်။

ထို့နောက် ဒီဇင်ဘာ ၁၇ ရက်တွင် ဆိုမာလီယာ ရေပိုင်နက်အတွင်းသို့ သင်္ဘော ရောက်သွားခဲ့ကာ အဆိုပါ သင်္ဘောပေါ်မှာ ဒဏ်ရာရသင်္ဘောအမှုထမ်းတစ်ဦးကိုလည်း ပင်လယ်စားပြများနှင့် သဘောတူညီချက် ရယူကာ ဆေးကုသရေးပြန်လည်လွှဲပြောင်း ရယူနိုင်ခဲ့သော်လည်း အခြား သင်္ဘောသားများမှာ စားစာခံအဖြစ် ရှိနေဆဲဖြစ်ကြောင်းလည်း အိန္ဒိယရေတပ် ထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။

“အဓိက ထင်တာကတော့ မိသားစုတွေ ကိုယ်တိုင်လည်း ဘယ်သူ ဘယ်ဝါ ပါသွားတယ် ဆိုတာကို မသိသေးတာဖြစ်ဖို့ များတယ်။ ပူပန်တာမျိုးလည်း ရှိနေမှာပေါ့။ အဓိကကတော့ ဒီလို ဖြစ်လာပြီဆိုရင် ပိုင်ရှင်နဲ့ ငွေဘယ်လောက်ပေး ဆိုတာမျိုးကို ပင်လယ်စားပြတွေက ညှိကြတယ်” ဟု အရာရှိအဆင့် ဝါရင့် သင်္ဘောသား တစ်ဦးက မှတ်ချက် ချသည်။

အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ် ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ၎င်းတို့ လက်ဝေခံများ၏ လှုံ့ဆော်၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့သူများအား ဖော်ထုတ်အရေးယူ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂၄

အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ် ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်ဝေခံအဖွဲ့အစည်းများ၊ ယင်းတို့နှင့် ဆက်သွယ်နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန်နှင့် ပြည်သူ့လူထုကို အကြောက် တရားများ ဖြစ်ပေါ်စေပြီး အစိုးရယန္တရားများ ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်း၊ ခြိမ်းခြောက်ခြင်းများကို လူမှုကွန်ရက်များမှ တစ်ဆင့် နည်းမျိုးစုံဖြင့် ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။

ပြည်သူများအနေဖြင့် ယင်းတို့၏ လှုံ့ဆော်မှု၊ ဝါဒဖြန့်မှုများအပေါ် မသိနားမလည်၍ဖြစ်စေ၊ ကြောက်ရွံ့၍ဖြစ်စေ လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အသံဖြင့်ဖြစ်စေ၊ ပြုလုပ်မှုဖြင့်ဖြစ်စေ၊ တစ်နည်းနည်းဖြင့်ဖြစ်စေ အများပြည်သူအနှောင့်အယှက် ဖြစ်စေမည့် ပြုလုပ်မှုများ ပြုလုပ်ခြင်း၊ လှုံ့ဆော် ဝါဒဖြန့်မှုများကို ထပ်ဆင့်ဝေမျှခြင်း၊ အားပေးကူညီ ခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့လျှင် အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၅၂(က)၊ ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၁၂၄-ကနှင့် ပုဒ်မ ၅၀၅-က၊ အီလက်ထရောနစ်ဆက်သွယ် ဆောင်ရွက်ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၃၃ (က)နှင့် တည်ဆဲ ဥပဒေများအရ အရေးယူခံရမည့်အပြင် ပြစ်မှုနှင့် သက်ဆိုင်သည့် ရွှေ့ပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်း၊ မရွှေ့ပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်းများကို အကြမ်းဖက်မှု တိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေအရ သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ပြီး ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရပါက နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာ

အဖြစ် သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ကြောင်း ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်တွင် နိုင်ငံပိုင်မီဒီယာများမှတစ်ဆင့် အသိပေး သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီး ဖြစ်သည်။

ထိုကဲ့သို့ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီးဖြစ်သော်လည်း ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၂၃ ရက်တွင် အသိပေးထုတ်ပြန် ချက်အပေါ် မျက်ကွယ်ပြု၍ နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ် အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်ကာ လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာပေါ်၌ လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ ပြုလုပ်ဆောင်ခဲ့သည့် “Lapyae P” Facebook အကောင့်ပိုင်ရှင်ဖြစ်သူ ပဲခူးတိုင်းဒေသ ကြီး ပြည်မြို့နယ် ရွှေကူရပ်ကွက်နေ လမင်းပိုင်(ခ) လမင်းအား မွန်းလွဲ ၃ နာရီခွဲတွင် ပြည်မြို့ အမှတ်(၁) နယ်မြေရဲစခန်း၌ တရားဥပဒေနှင့်အညီ ဖမ်းဆီး ထိန်းသိမ်းအမှုဖွင့်လှစ်အရေးယူခြင်းများ ဆောင်ရွက် ခဲ့သည်။

ထိုကဲ့သို့ CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်ဝေခံအဖွဲ့အစည်းများ၊ ယင်းတို့နှင့် ဆက်သွယ် နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန် နှင့် အစိုးရယန္တရားများ ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ် လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့မှု အပေါ် အားပေးကူညီခြင်းပြုလုပ်ခဲ့သူများအား ဥပဒေ နှင့်အညီ ထိရောက်စွာ အရေးယူသွားမည်ဖြစ် ကြောင်းနှင့် ထိုသို့ လှုံ့ဆော်သူ၊ ဝါဒဖြန့်သူများအား ဆက်လက်ဖော်ထုတ် အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

သက်ရှိကမ္ဘာရှင်သန်ဖို့ အိုဇုန်းလွှာကို ထိန်းသိမ်းစို့



၂၀၂၄ ခုနှစ်မှ

နောက်တစ်ခါ အာဆီယံဒေသတစ်ခုလုံးကို တစ်ကမ္ဘာလုံးက ခရီးသွားဧည့်သည်တွေဖိတ်တယ်။ ဒီမှာဆိုရင် အမေရိကန်တို့၊ ဥရောပတို့မှာရှိတဲ့ ခရီးသွားကုမ္ပဏီတွေအနေနဲ့ လာရောက်ကြတယ်။ ခရီးသွားကဏ္ဍအတွက် အခွင့်အလမ်းကောင်းတစ်ခု ပါ”ဟု ဦးနှောင်းနှောင်းဟန်က ဆိုသည်။

အဆိုပါ ခရီးသွားပြပွဲတွင် နိုင်ငံပေါင်းစုံမှ ခရီးသွား အေဂျင်စီများ လာရောက်မည်ဖြစ်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံ အတွင်း သွားရောက်နိုင်မည့် ခရီးစဉ်ဒေသများကို မေးမြန်းနိုင်သဖြင့် တင်ပြနိုင်မည့်အခွင့်အလမ်းရှိကြောင်း ပြောကြားသည်။

“ဒီလိုသွားရောက်ပြသတာက ခရီးသွားကဏ္ဍ

အတွက် အခွင့်အလမ်းတစ်ခုလည်းဖြစ်ပြီး ပိုပြီး တိုးမြှင့်လာနိုင်ပါတယ်။ နောက်တစ်ခါ နိုင်ငံပေါင်းစုံက ခရီးသွားအေဂျင်စီတွေ လာတာဖြစ်တဲ့အတွက် မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ လက်ရှိအခြေအနေ၊ သူတို့ဘယ်နေရာ သွားနိုင်မလဲဆိုတာကို မေးမြန်းနိုင်တဲ့အတွက် အခြေအနေတွေကို တင်ပြနိုင်ဖို့ အခွင့်အရေးတွေရှိပါမယ်” ဟု ၎င်းက ဆိုသည်။

မြန်မာ့ခရီးသွားကဏ္ဍတိုးမြှင့်လာရေးအတွက် ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ဗီဇာဖြေလျှော့ပေးမှုများ ဆောင်ရွက်ထားရှိသလို ဆက်လက်၍ ဖြေလျှော့ပေးနိုင်ရန်အတွက်လည်း သုံးသပ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

MT

ပြင်ဦးလွင်မြို့၌ ထောပတ်သီးအဆင့်မြင့် ထုတ်ကုန်အဖြစ် ထုတ်လုပ်နည်းများ သင်တန်းပို့ချပေး

ပြင်ဦးလွင် ဒီဇင်ဘာ ၂၄ ထောပတ်သီးများကို တန်ဖိုးမြင့် ထုတ်ကုန်အဖြစ် ထုတ်လုပ်သွား နိုင်ရန် ထောပတ်သီးအခြေပြု တန်ဖိုးမြင့် ထုတ်ကုန်အဖြစ် ထောပတ်သီးခေါက်ဆွဲ၊ ထောပတ် သီးဆပ်ပြာခဲပြုလုပ်နည်းသင်တန်း ကို ဒီဇင်ဘာ ၂၃ ရက်က ပြင်ဦးလွင် မြို့ မြန်မာ-ခါနန် တောင်သူ လယ်သမား သင်တန်းကျောင်း (ခိုးကွင်)တွင် ပညာဒါနအဖြစ် ဖွင့်လှစ်ပို့ချခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ ထောပတ်သီးကို တန်ဖိုးမြင့် ထုတ်လုပ်မှုသင်တန်း တွင် သင်တန်းသူသင်တန်းသား ၅၅ ဦး တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်ဟု မြန်မာနိုင်ငံ ထောပတ်သီးစိုက်ပျိုး ထုတ်လုပ်တင်ပို့ရေးချသူများ အသင်းမှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောသည်။

“ထောပတ်သီးကို အသီးအတိုင်း ဈေးကွက်မှာ ရောင်းချနေတာပဲ ရှိတယ်။ ဈေးကွက်နယ်ပယ် ပိုမို ကျယ်ပြန့်အောင် ထောပတ်သီးက

တစ်ဆင့် တန်ဖိုးမြင့်ထုတ်ကုန်တွေ ထုတ်လုပ်နည်းတွေကို ပညာဒါန အဖြစ် သင်ကြားပေးတာဖြစ်ပါ တယ်။ သင်တန်းမှာ တက်ရောက် ကြသူတွေကလည်း စိတ်ဝင်စားစား သင်ယူကြပါတယ်”ဟု ၎င်းက ပြောသည်။ သင်တန်းတွင် ထောပတ်သီး ဆပ်ပြာ ပြုလုပ်နည်းကို ဦးမောင်မောင်က လည်းကောင်း၊ ထောပတ်သီးခေါက်ဆွဲ ပြုလုပ် နည်းကို ဦးမျိုးညွန့်က လည်း ကောင်း သင်ကြားပို့ချပေးခဲ့ကြ ကြောင်း၊ ထို့အပြင် မြန်မာနိုင်ငံ

ထောပတ်သီး စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ် တင်ပို့ရေးချသူများအသင်း (ပြင်ဦးလွင်)၏ အသင်းသားစုံညီ အစည်းအဝေးကိုလည်း တစ်ပါ တည်း ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အသင်းအနေဖြင့် အရည် အသွေးပြည့်ဝ ကောင်းမွန်သော ထောပတ်သီးများ ရွေးချယ်ဝယ်ယူ စားသုံးနိုင်ရေးကို ရည်ရွယ်၍ ပြင်ဦးလွင်မြို့ရှိ လူစည်ကားရာ နေရာများ၌ လက်ကမ်းစာစောင် များဖြန့်ဝေခြင်း ဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။

မောင်အေးချမ်း



MNL 2 Promotion Amateur Club Tournament ပြိုင်ပွဲ အုပ်စုပွဲစဉ်များပြီးဆုံး

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၂၄

MNL 2 Promotion Amateur Club Tournament ပြိုင်ပွဲ အုပ်စု(ခ)နောက်ဆုံးနေ့ကို ဒီဇင်ဘာ ၂၄ ရက်က ဗဟန်းမြက်ခင်းတု ကွင်း၌ ဆက်လက်ကျင်းပသည်။

အုပ်စု(ခ)နောက်ဆုံးနေ့တွင် GOA Hmawbi အသင်းက ရန်ကုန်ဂလက်စီအသင်းကို တစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိဖြင့် အနိုင်ရပြီး Passion အသင်းနှင့် Takeo Strike အသင်းတို့ နှစ်ဂိုးစီသာရကျခဲ့ သည်။ အုပ်စုပထမနေရာအတွက် အဆုံးအဖြတ်ပွဲတွင် GOA Hmawbi အသင်းက ပွဲပြီးခါနီးတွင် သွင်းယူသည့်တစ်လုံးတည်း သောဂိုးဖြင့် အနိုင်ရပြီး အုပ်စုပထမနေရာရခဲ့သည်။ အုပ်စု(ခ)

ပွဲစဉ်များအပြီးတွင် GOA Hmawbi အသင်းက သုံးပွဲစလုံးအနိုင်ရ ကာ ကိုးမှတ်ဖြင့် အုပ်စုပထမ ရန်ကုန်ဂလက်စီအသင်းက ခြောက်မှတ်ဖြင့် အုပ်စုဒုတိယရရှိကာ ဆီမီးဖိုင်နယ်တက်ရောက် ပြီး တစ်မှတ်စီရရှိသည့် Passion အသင်းနှင့် Takeo Strike အသင်းတို့မှာ အုပ်စုအဆင့်မှ ထွက်ခဲ့ရသည်။

ဆီမီးဖိုင်နယ်ပွဲစဉ်များကို ဒီဇင်ဘာ ၂၆ ရက်တွင် ဆက်လက်ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး GOA Hmawbi အသင်းနှင့် Rangers အသင်း၊ Rainbow အသင်းနှင့် ရန်ကုန်ဂလက်စီအသင်း တို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမည်ဖြစ်သည်။

သတင်း - ကိုညီလေး၊ ဓာတ်ပုံ - MNL

ဆီဆိုင်မြို့နယ်၌ (၇၆)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့အထိမ်းအမှတ် ဟောပြောပွဲကျင်းပ

ဆီဆိုင် ဒီဇင်ဘာ ၂၄

ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) ပအိုဝ်းကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ဆီဆိုင်မြို့နယ်တွင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနနှင့် နယ်စပ်ဒေသတိုင်းရင်းသားလူငယ်များဖွံ့ဖြိုးရေး သင်တန်းကျောင်းတို့ ပူးပေါင်း၍ လွတ်လပ်ရေးအထိမ်းအမှတ်ဟောပြောပွဲကို ယမန်နေ့နံနက် ၁၁ နာရီခွဲက ပါလောပါကယ်ကျေးရွာအုပ်စု ဆိုက်ခေါင်ကျေးရွာရှိ အဆိုပါသင်တန်းကျောင်းခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ဦးစွာ နယ်စပ်ဒေသတိုင်းရင်းသားလူငယ်များ ဖွံ့ဖြိုးရေးသင်တန်း ကျောင်းအုပ် ဦးခွန်အောင်မန်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး ပြန်ကြား ရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးအရာရှိ ဦးကြီးဒဲရယ်က လူငယ်များအတတ်ပညာနှင့် ကျင့်ဝတ်တန်ဖိုးမြှင့်တင်ပေးရန်၊ ကာယ၊ ဉာဏ၊ စာရိတ္တ၊ မိတ္တ၊ ဘောဂဆိုသည့် ဗလငါးတန်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန်၊ စကားပြောအတတ်ပညာများ ကျွမ်းကျင်တတ်မြောက်ပြီး လူအများရှေ့



တွင် ရဲဝံ့စွာ စကားပြောဆိုတတ်စေရန်ရည်ရွယ်၍ ဟောပြောပွဲကိုကျင်းပ ရခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ဟောပြောပွဲကိုကျင်းပရာ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ

က “လွတ်လပ်ရေး ဆုံးရှုံးခဲ့ပုံ”၊ “လွတ်လပ်ရေး ပြန်လည်ရယူခဲ့ပုံ”၊ “လွတ်လပ်ရေးနေ့အထိမ်းအမှတ်ပွဲတော်များကျင်းပကာ လွတ်လပ်ရေး နေ့ကို ထိန်းသိမ်းကြပုံ”၊ “လွတ်လပ်ရေး၏တန်ဖိုးနှင့် ရရှိပြီးသော လွတ်လပ်ရေးကို လူငယ်များအနေဖြင့်တန်ဖိုးထားထိန်းသိမ်းသင့်ပုံ”၊ “(၇၆)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့အား ဂုဏ်ပြုပြောကြား”စသည့် ခေါင်းစဉ်များဖြင့် ဆွေးနွေးဟောပြောခဲ့ကြပြီး ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ (၇၆)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့အထိမ်းအမှတ် အသိပညာပေးနံရံကပ်စာစောင်များ၊ ဓာတ်ပုံများနှင့် စာအုပ်စာစောင်များ ခင်းကျင်းပြသရာ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက ကြည့်ရှုလေ့လာခဲ့ကြ သည်။

ဆက်လက်၍ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများက (၇၆)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြု သောအားဖြင့် ပျော်ပွဲရွှင်ပွဲအဖြစ် အားကစားပြိုင်ပွဲများပြုလုပ်ပေး၍ ဆုရရှိသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို အမှတ်တရလက်ဆောင် ပစ္စည်းများပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

ကြော်ငြာစာ
မန္တလေးမြို့၊ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်၊ (ဈ)ရပ်ကွက်၊ အကွက်အမှတ် (ပပ-၁၉)၊ ဦးပိုင်အမှတ်(၅၆)၊ ၆၃၀၆၄လမ်းကြား၊ ယောမင်းကြီးလမ်းနှင့် သခင်မိုးလှကြီးလမ်းကြားရှိတောဂရုန်မြေကွက်အမည်ပေါက်သူ ဦးပေါက်စ ၏(GP ရသူ ဦးချမ်းအေး)ထံမှ မှတ်ပုံတင်အရောင်းအဝယ်စာချုပ်အမှတ် (၁၀၂၉/၂၀၂၃)ဖြင့် ဝယ်ယူခဲ့သူ ဒေါ်သန်းရွှေ (၉/မနတ(နိုင်)၀၅၉၁၇၃)က တောဂရုန်စာချုပ်နှင့်အတူ အမှတ်အမှတ်-၆၀၉၈/၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဖြင့် တောမှ မြို့ပြောင်း/သက်တမ်းတိုး/အမည်ပြောင်း လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများ၊ မှတ်ပုံတင်စာချုပ် စာတမ်းများ၊ တရားရုံးဒီကရီများဖြင့် (၁၄)ရက်အတွင်းကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။
မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန
မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန် အသိပေးကြေညာခြင်း
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ (၆)ရပ်ကွက်၊ အနော်ရထာလမ်း၊ အမှတ်(၁၉၀)၊ (၈)ထပ်တိုက်အဆောက်အအုံ(ပထမထပ်)၊ (၂)လွှာ၊ အကျယ် ၁၄'၄" x ၆၀' ရှိတိုက်ခန်းကို ယခုလက်ရှိပိုင်ဆိုင်၍ လွှဲပြောင်းရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိသူ ဝုတောက်ချင်(ခ)ဦးကြည်စိုး(၁၂/လမတ(ဧည့်)၀၀၀၀၁၃)ထံမှ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေ ဒေါ်နန်းပိန်း(၁၃/ကတန(နိုင်) ၁၈၆၅၁၉)က အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန်စရန်ငွေအချို့ကိုပေးချေပြီးဖြစ်ရာ အထက်ပါအရောင်းအဝယ်နှင့်ပတ်သက်၍ ပိုင်ဆိုင်ခံစားခွင့်ရှိသူများသည် ဤကြေညာပါသည့်နေ့မှ (၇)ရက်အတွင်း လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း နှင့် ကန့်ကွက်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို အောင်မြင်အောင်ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် အသိပေးကြေညာအပ် ပါသည်။
လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ-
ဒေါ်ဝေစီလှိုင်(LLB,D.B.L)
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၉၆၉၁)
အမှတ်(၁၈၇)၊ လမ်းမတော်လမ်း၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်။
ဖုန်း-၀၉-၄၂၁၀၀၉၄၆၃၀၉-၇၉၈၄၀၆၃၇၇

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း
နေပြည်တော်၊ ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်- ၆/မြို့မရပ်၊ လူနေရပ်ကွက်အမှတ်-ပုဗ္ဗသီရိ စွယ်တော်လမ်း၊ မြေကွက်အမှတ်- ၁၃၉၄၊ မြေအမျိုးအစား - အငှားဂရုန်မြေ၊ အကျယ်အဝန်း (အလျား ၈၀ ပေ x အနံ ၈၀ ပေ)၊ ဧရိယာ(၀.၁၄၆)ဧက မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ အိမ်အပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ် အားလုံးတို့ကို နေပြည်တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာနတွင် ကျော်ဝင်း (၁/မကတ(နိုင်) ၀၂၈၂၇၈) အမည်ပေါက် ဦးကျော်ဝင်း ကွယ်လွန်သဖြင့် အမွေဆက်ခံပိုင်ဆိုင်သော ၎င်း၏တစ်ဦးတည်းသော ဇနီးဖြစ်သူ ဒေါ်အုန်းမြိုင် (၁/မကတ(နိုင်)၀၂၈၂၇၆) ထံမှ ဝယ်ယူရန် ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေက စရန်ငွေပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုသူရှိပါက (၇)ရက်အတွင်းခိုင်မာသည့် အထောက်အထားများနှင့်တကွ ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း၊ သတ်မှတ်ရက် ကျော်လွန်ပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဆက်လက်အတည်ပြု ဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာအပ်ပါသည်။
လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ -
ဦးမောင်မောင်သန်း
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ
(စဉ်-၈၀၈၂)
အမှတ်-၉/၁၁၊ အခန်း(၃၀၁)၊ ၃၆-လမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
ဖုန်း-၀၉-၄၄၈၀၂၂၀၀၀၊ ၀၉-၄၄၃၁၅၂၈၅
ဦးသိန်းနိုင်
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ
(စဉ်-၁၄၀၅၃)
ဒေါ်ချိုချိုမိုင်
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ
(စဉ်-၁၀၀၇၅)

ဥတုရာသီ တောက်မို၏

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက်(၉)ရပ်

၁။ နိုင်ငံရေး

- (က) စစ်မှန်၍စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံ သည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး။
- (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံ လုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA) ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
- (ဂ) ပြည်သူ့လူထု၏ လူမှုစီးပွားဘဝ လုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထား လုပ်ဆောင်ရေး။

၂။ စီးပွားရေး

- (က) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးတို့ အတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများ ကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
- (ခ) တိုးတက်ကောင်းမွန်လာသည့် စီးပွားရေးမောင်းနှင်အားကို

မထိုင်ပြု၍ MSME စက်မှုလုပ်ငန်းများကို အားပေး ဆောင်ရွက်ကာ ပို့ကုန်ကဏ္ဍမြှင့်တင်ရေး။

- (ဂ) ပြည်တွင်းစားသုံးဆီဖူလုံရေးအတွက် ဆီထွက်သီးနှံ စိုက်ပျိုး မှုကို အားပေးမြှင့်တင်ပြီး ပန်းတိုင်ရည်မှန်းချက်အတိုင်း ထွက်ရှိအောင် ဆောင်ရွက်၍ နိုင်ငံအတွင်း ဖူလုံမှုမှသည် ပြည်ပသို့တင်ပို့နိုင်သည်အထိ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။

၃။ လူမှုရေး

- (က) တစ်နိုင်ငံလုံး အသိပညာ၊ အတတ်ပညာ မြှင့်တင်တိုးတက် စေရေး၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှုအထောက်အကူပြု ပညာရှင်များ ထွန်းကားလာစေရေးအတွက် လူတိုင်းလက်လှမ်းမီသည့် ဘက်စုံပညာရေးစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ခ) တစ်မျိုးသားလုံး သက်ရှိညီမျှသော ကြံ့ခိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူ့အားလုံးအကျိုးဝင်မည့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍနှင့် အားကစားကဏ္ဍ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ဂ) နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ၌ လူငယ်များ အနေဖြင့် အဓိကစွမ်းအားစုအဖြစ် ပါဝင်နိုင်ရေး ဗလငါးတန် နှင့် ပြည့်စုံသော လူငယ်များဖြစ်စေရန် လူငယ်ကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။

❖ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ အန္တိမရည်မှန်းချက်မှာ လွတ်လပ်၍တရားမျှတသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကျင်းပနိုင်ရေးပင်ဖြစ်...

❖ ထို့ကြောင့် လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ် အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် နိုင်ငံတစ်ဝန်း တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုရှိစေရေး ဆောင်ရွက်သွားရမည် ဖြစ်...

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁ ရက်နေ့တွင် ပြုလုပ်သော နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအစည်းအဝေး (၃/၂၀၂၃) တွင် အမှာစကားပြောကြားမှုမှ ကောက်နုတ်ချက်)

(၇၆)နှစ်မြောက် တပ်မတော်(ရေ)နေ့အထိမ်းအမှတ် စစ်ရေယာဉ်များတပ်တော်ဝင်ခြင်းအခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း တက်ရောက်ချီးမြှင့်



နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂၄

ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် တပ်မတော်(ရေ)၏ (၇၆)နှစ်မြောက် တပ်မတော်(ရေ) နှစ်ပတ်လည်နေ့တွင် နိုင်ငံတော်၏ ရေကြောင်း ဆိုင်ရာ အကျိုးစီးပွားများနှင့်မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင် သီးသန့် စီးပွားရေးဇုန်အား အပြည့်အဝကာကွယ်စောင့်ရှောက် ရန်အတွက် စစ်ရေယာဉ်များ တပ်တော်ဝင်ခြင်းနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့သို့ စစ်ရေယာဉ်များ လွှဲပြောင်းတပ်တော်ဝင်ခြင်းအခမ်းအနားကို ယနေ့ ဝမ်းပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့ရှိ အမှတ်(၃)ရေတပ်ဆိပ်ခံ တံတား၌ ကျင်းပပြုလုပ်ရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကိုယ်စား နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယ ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူး ကြီး စိုးဝင်း တက်ရောက်ဂုဏ်ပြုအမှာစကား ပြောကြားသည်။ စာမျက်နှာ ၅ ကော်လံ ၁ သို့ ★

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယ ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ် မှူးကြီး စိုးဝင်း တပ်တော်ဝင်စစ်ရေယာဉ်များအား လှည့်လည်ကြည့်ရှုစဉ်။

၂၀၂၄ ခုနှစ် အာဆီယံခရီးသွားပြပွဲသို့ မြန်မာနိုင်ငံကိုယ်စားပြု ကုမ္ပဏီ လေးခု သွားရောက်ပြသမည်

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၂၄

လာအိုနိုင်ငံတွင် အလှည့်ကျအနေဖြင့် ကျင်းပမည့် ၂၀၂၄ခုနှစ် အာဆီယံခရီးသွား ပြပွဲသည် ခရီးသွားကဏ္ဍအတွက် အခွင့်အလမ်းကောင်းတစ်ခုဖြစ်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံ ကိုယ်စားပြုအနေဖြင့် ကုမ္ပဏီလေးခုမှ သွားရောက်ပြသမည်ဖြစ်ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံ ခရီးသွားလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးနောင်းနောင်းဟန်က ပြောသည်။

ပြခန်းပေါင်း ၃၀၀ ခန့် ပြသခွဲ

အဆိုပါ ခရီးသွားပြပွဲကို အာဆီယံ ၁၀ နိုင်ငံမှ အလှည့်ကျအနေဖြင့် တစ်နှစ်စီ အိမ်ရှင်နိုင်ငံအဖြစ် ကျင်းပနေခြင်းဖြစ်ပြီး လာမည့်နှစ်အတွက် လာအိုနိုင်ငံက အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပရန် အလှည့်ကျခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ အင်ဒိုနီးရှား နိုင်ငံ၌ ကျင်းပမည့် ၂၀၂၃ ခုနှစ် အာဆီယံခရီးသွားပြပွဲတွင် နိုင်ငံပေါင်း ၁၀နိုင်ငံမှ ပြခန်းပေါင်း ၃၀၀ ခန့် ပြသခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

“ခရီးသွားပြပွဲမှာတော့ မြန်မာနိုင်ငံကိုယ်စားပြုအနေနဲ့ ကုမ္ပဏီလေးခုကနေ သွားရောက်ပြသဖို့ စာရင်းပေးသွင်းထားပါတယ်။ ဒီအာဆီယံခရီးသွားပြပွဲကတော့ အာဆီယံနိုင်ငံတွေမှာ အချင်းချင်းလည်း ခရီးစဉ်ဒေသတွေတိုးမြှင့်ပြီး ရောင်းကြတယ်။ စာမျက်နှာ ၂၇ ကော်လံ ၁ သို့ ❁

ယနေ့ ဖတ်စရာ

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မြောင်မြို့နယ်၌ လုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့က ဒေသခံ ၁၀ ဦးကျော်ကို ဖမ်းဆီးပြီး တစ်ဦးလျှင် ငွေကျပ်တစ်သောင်းဖြင့် ပြန်ရွေးခိုင်း သည်ဟု သတင်းတု၊ သတင်းအမှား ရေးသားဖြန့်ဝေ လျက်ရှိ

ဒေသစီးပွားကို အထောက်အပံ့ပြုနေသည့် ပဲခူးဒေသမှ ငါးပိငါးခြောက်လုပ်ငန်းများ

ပင်လယ်စားပြများ ပြန်ပေးဆွဲခြင်းခံထားရသည့် ဘူဂေးရီးယားပိုင် MV Ruen သင်္ဘောတွင် လုပ်ကိုင်နေသော မြန်မာသင်္ဘောသားများ၏ မိသားစုများက ဆက်သွယ်လာခြင်း မရှိသေးဟု MSF ပြော

မြန်မာ့သစ်သီးဝလံဈေးကွက်အတွင်း ပြည်ပဝယ်လိုအား ကျဆင်းနေသည့်အတွက် ပြည်တွင်းဈေးကွက်ကို အားထားရောင်းဝယ်နေရ

ပရိမိယာလိဂ်ပွဲစဉ်(၁၈)ပွဲမှာ ရှစ်ပွဲအထိ ရှုံးပွဲကြုံခဲ့ရပြီဖြစ်တဲ့ ချယ်လ်ဆီးအသင်း